
Tradicionalno prednovoletno 
srečanje v ZUIM Kamnik

Da se leto nagiba h koncu, novo pa z veseljem nezadržno vstopa, je bilo zaznati tudi v Zavodu za uspo
sabljanje invalidne mladine Kamnik, ki v letu 2007 praznuje 60-letnico, dočakal pa je tudi tretjo fazo ob
nove in dograditve. Za otroke in mladostnike, njihove starše in za zaposlene je bilo v petek, 22. decembra, 
pripravljeno tradicionalno predpraznično srečanje s prisrčnim programom otrok in mladostnikov tega 
zavoda. Več na 3. strani.

Novoletna voščila so otroci ZUIM Kamnik izrazili v Veseli pesmi. Sproščeno in razigrano je nastopila tudi 
prikupna Alisa (na sliki spredaj z mikrofonom). VERA MEJAČ
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Da v našem predalpskem me
stu živi precej lepih deklet, seje 
izkazalo že velikokrat. Kamni- 
čanke so kot za šalo pometale s 
konkurenco na različnih lepot
nih izborih - od izbora Obraz 
leta, do miss Havvaian Tropic in 
Playbojeve zajčice... Presenetil 
pa nas je še izbor za Lepotico 
slovenskega podeželja, saj je 
žirijo očarala simpatična 19- 
letna Irena Gerbic iz Stahovice 
in osvojila naslov Lepotica slo
venskega podeželja 2006. Naš 
klepet objavljamo na 8. strani.

Irena Gerbic iz Stahovice ob pode
litvi naslova Lepotica slovenskega 
podeželja 2006, ki ji je poleg po
tovanj, oblek in nakita prinesel še 
posebno darilo: 3-mesečno uporabo 
traktorja.

Štefanovo, dan po božiču, je praznik, ko se blagoslavljajo konji in živina za zagotovitev njiho
vega zdravja in rasti. Konjerejsko društvo Tuhinj je na Štefanovo, 26. decembra 2006, že desetič 
organiziralo blagoslov konj pri farni cerkvi v Zgornjem Tuhinju. Ob deseti uri je župnik Jože 
Tomšič po namenu konjerejcev daroval mašo, blagoslovil sol za potrebe ljudi in živine, po maši 
pa blagoslovil konje in njihove lastnike oz. jahače, ki so prijezdili ali se pripeljali z vozovi iz oko
liških vasi.

Več na 5. strani.

ŽIVE JASLICE V BIZJAKOVIH DOLINAH PRI TERMAH SNOVIK
Vsi smo imeli še prijetne spomine na poletje z uspelo etnološko prireditvijo Od zrna do kruha, 

ko smo se v Turističnem društvu Tuhinjska dolina odločili, da bomo božič za naše sosede in obis
kovalce še dodatno polepšali. Skušali smo jim približati božično skrivnost na prav poseben način 
- s postavitvijo živih jaslic. Predstavi 26. in 30. decembra si je ogledalo preko 1500 ljudi od blizu 
in daleč, vzdušje je bilo prijetno, družinsko, polno božičnega pričakovanja. Več na 9. strani.

Lepotica slovenskega podeželja 
je doma v Stahovici

etijsko gozdarska zadruga Sloga

Lepotici slovenskega podeželja 2007 ■
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S simfoniki v novo leto

Naslednja številka Kamniškega občana bo med vami, 
dragi bralci, 25. januarja.

Članke in oglase oddajte do petka, 19. januarja, do 12. 
ure; zahvale in oglase pa do ponedeljka, 22. januarja, v 
uredništvo v Kamniku, Glavni trg 23 (stavba med občino 
in sodiščem, 1. nadstropje), tel.: 01/83 91 311, 041/662-450, 
e.naslov: sasa.mejac@siol.net

Z bogatim aplavzom so navdušeni poslušalci nagradili tudi nastope tenorista Marjana Trčka. Slišati njegov 
solo nastop ob spremljavi odličnih simfonikov, pod vodstvom Simona Dvoršaka, je pravi balzam za dušo.

Simfonični orkester Domžale - Kamnik je decembra pripravil že 36. novoletni koncert. V 
Mengšu so simfoniki nastopili 15., v Kamniku 23. in v Domžalah 27. decembra. V orkestru 
muzicira kar lepo število Kamničanov, zato so njihovi koncerti v Kamniku vedno dobro obis

kani. V polni dvorani Kulturnega doma Kamnik so poslušalci 
z navdušenjem pozdravili njihov pester praznični program s 
španskim pridihom. Več na 9. strani.

VERA MEJAČ

Trgovina za mlade in najmlajše
Moste 80 H, Komenda, tel.: 01/83 41 757

ZIMSKA RAZPRODAJA od 30% do 50% ds 29.1,
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USPEŠNO LETO ZA AGENCIJO 
ZA TURIZEM IN PODJETNIŠTVO 
V OBČINI KAMNIK

Na Agenciji za razvoj turizma 
in podjetništva v občini Kam
nik lahko rečemo, da se je tu
ristična sezona 2006 uspešno 
zaključila. Obisk našega Turi
stično informacijskega centra 
(v nadaljevanju TIC) se je v pri
merjavi s prejšnjimi leti znat
no povečal, kar pripisujemo 
novemu in večjemu prostoru 
ter lokaciji, ki je turistom in 
ostalim obiskovalcem veliko 
bolj dosegljiva. Poleg tega se 
je povečala tudi spominkarska 
ponudba, kar je pritegnilo tudi 
velik delež domačih obiskoval
cev.

V primerjavi z letom 2005, ko 
je TIC obiskalo 8.199 turistov 
(od tega približno polovica 
tujih gostov), je bilo leta 2006 
kar 14.466 turistov, kar je za 
76% več obiskovalcev kot leto 
poprej. Preteklo sezono je bilo 
zaznati porast turistov roman
skega dela Evrope, zlasti Špan
cev, ki so prednjačili predvsem 
v poletnih mesecih. Poleg njih 
smo na TIC-u zabeležili največ 
Angležev, Nemcev, Francozov 
in Italijanov.

Mnenja glede pretekle turi
stične sezone so pri največjih 
turističnih ponudnikih v ob
čini različna. Nika Vrhovnik iz 
podjetja Velika planina d.o.o. 
nam je povedala, da zaradi ne- 
obratovanja gondole ne morejo 
govoriti o uspešnosti sezone, so 
pa opazili večjo vlogo TlC-a zla
sti pri posredovanju informacij, 
kot tudi pri opravljanju drugih 
dejavnosti. Z lansko sezono so 
nekoliko manj zadovoljni tudi v 
Arboretumu Volčji Potok. Me
lita Miš to pojasnjuje s slabim 
vremenom avgusta ter maja, 
ko poteka največja razstava tu
lipanov.

Na drugi strani pa so v Ter
mah Snovik s preteklo sezono 
2006 zelo zadovoljni. Uroš 
Razpotnik je povedal, da je 
bil slabši obisk zaradi slabega 
vremena le v poletni kopalni 
sezoni, sicer pa so zabeležili 
velik porast zlasti tujih gostov.

V pretekli sezoni so namreč 
povečali število prenočitvenih 
kapacitet, tako da je zdaj v Ter
mah Snovik že 39 apartmajev 
in 15 dvoposteljnih sob. K po
pestritvi turistične ponudbe 
je veliko prispevalo tudi novo 
Turistično društvo Tuhinjska 
dolina, ki je organiziralo kar 
nekaj prireditev.

Podobno so s preteklo sezo
no zadovoljni tudi v Naravnem 
zdravilnem gaju v Tunjicah, saj 
naj bi bila po mnenju Draga 
Vrhovnika boljša od leta 2005. 
Za njih je bilo zlasti ugodno 
jesensko in zimsko vreme, ki 
je omogočilo zunanje vodenje 
po gaju. Povedal pa je tudi, da 
pogrešajo večje sodelovanje z 
ostalimi turističnimi ponudniki 
v občini ter s TIC-em., ki pa mu 
velik plus pripisuje zlasti zaradi 
organizacije sejmov v Sloveniji 
in v tujini. Podobno razmišljajo 
tudi v Termah Snovik.

Na Agenciji za razvoj turizma 
in podjetništva v občini Kam
nik moramo priznati, da tudi 
v tem, sicer milem zimskem 
vremenu ne počivamo, ampak 
se intenzivno pripravljamo na 
prihajajočo turistično sezono. 
Smo namreč tik pred koncem 
izdelave novega turističnega 
zemljevida mesta Kamnik v kar 
šestih jezikih, v pripravi so tudi 
nove produktne brošure za tri 
ciljne skupine (družine, šolske 
otroke in rekreativce) ter nova 
spletna stran, ki bo vsekakor 
bolj učinkovita od dosedanje.

Zaradi premajhnega med
sebojnega sodelovanja med 
turističnimi ponudniki v ob
čini, bomo na Agenciji orga
nizirali kar nekaj delavnic ter 
izobraževanja za turistične 
delavce in za gostince. V me
secu februarju pa bodo v na
ših prostorih potekala izob
raževanja za nove turistične 
vodnike po občinah Podjetne 
regije (Kamnik, Mengeš, Dom 
Žale, Moravče, Lukovica Trzin 
in Komenda).

Za lažjo prepoznavnost na

Kamniški OBČAN- Izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a. 
Odgovorna urednica Saša Mejač, univ. dipl. ekon.
Na podlagi mnenja Ministrstva za kulturo sodi časopis med proizvode in
formativne narave. Medij Kamniški občan je vpisan v razvid medijev, ki ga

občine Kamnik brezplačno.
Naslov uredništva: Kamnik, Glavni trg 23 (zgradba med občino in 
sodiščem), tel.: 01/83-91-311, 041/662-450, fax: 01/83-19-860, e-mail: 
sasa.meJac@siol.net Uradne ure uredništva: ponedeljek od 8. do 15 ure, 
sreda od 8. do 12. in od 13. do 17. ure, petek od 8. do 12. ure. Nenaročenih 
člankov in fotografij ne honoriramo. Rokopisov in fotografij ne vračamo.

trgu je eden izmed ključnih 
ciljev Slovenske turistične 
organizacije sodelovanje 
med občinami, kar se zaveda
mo tudi mi, zato načrtujemo 
nadgraditi celostno grafično 
podobo ter image Kamniško 
- Savinjskih Alp v sklopu turi
stične destinacije Carniola. Za 
boljšo promocijo pa se bomo 
udeležili kar nekaj slovenskih, 
zlasti pa tujih sejmov in borz.

Aktivnejšo in agresivnejšo 
promocijo smo začeli s krat
kim spotom na TV Slovenija 
v prazničnih decembrskih 
dneh ter v mesecu januarju na 
TV Pika, smelo smo zastavili 
tudi načrte pospeševanja pro
daje in promocije kamniškega 
turizma na pomembnih trgih 
v obliki udeležbe na sejmih 
in borzah. V prihodnje bomo 
postali receptivna turistična 
agencija, kar pomeni, da bomo 
servisirali goste, ki bodo prišli 
v Kamnik, z velikim spektrom 
storitev, izdelovali bomo ve
čdnevne turistične programe, 
tako, da bo se bo gost zadovo
ljen vračal v naše kraje.

TIC Kamnik pa ni namenjen 
samo tujcem, domačinom po
nujamo širok izbor lokalno po
membne literature in nakup 
vstopnic za dogodke po vsej 
Sloveniji. Vabljeni, da nas obi
ščete, saj smo za vas odprti prav 
vsak dan z izjemo prazničnih 
dveh dni v letu, 1.1. in 1.11.

ALENKA HRIBAR

Vi sprašujete,
župan
odgovarja

Maja G. sprašuje, ali je ob
činski svet že imenoval vsa 
delovna telesa - odbore in 
komisije?

Res je, da je še kar nekaj ob
čin, v katerih imajo moji kolegi 
župani težave z vzpostavitvijo 
programske koalicije ter sestavo 
delovnih teles občinskega sveta, 
s katero bodo zadovoljni vsi in 
bo v največji meri upoštevala 
dosežene rezultate na volitvah. 
Osebno sem zaradi nekaterih 
slabih izkušenj iz prejšnjega 
mandata, ko smo imeli v obči
ni manjšinsko koalicijo, takoj 
po izvolitvi začel s pogovori o 
sestavi koalicije, ki bo imela 
večino v občinskem svetu in 
bo njeno sodelovanje temeljilo 
predvsem na programu.

V prvi fazi smo pogajanja 
razdelili na dve področji. Po
gajanja o sestavi delovnih teles 
občinskega sveta je vodil Demi- 
trij Perčič in so v njih sodelovale 
vse stranke in liste v občinskem 
svetu. Ciljje bil, da se pri sestavi 
enajstih delovnih teles, ki imajo 
po 7 članov, upošteva propor
cionalno zastopanost strank 
in liste v občinskem svetu. To 
nam je na podlagi odkritega 
dialoga, v katerem so sodelo
vale vse stranke in liste, tudi 
uspelo in delovna telesa smo v 
celoti imenovali na drugi seji 
občinskega sveta 20.12.2006 
brez glasu proti.

Pogajanja o sestavi koalicij
ske pogodbe sta vodila Brane 
Hafner in Brane Golubovič, v 
njih pa so sodelovale stranke, 
ki so pristopile h koaliciji in so 
pogodbo 28.12.2006 tudi pod
pisale. To sta Lista Toneta Smol

nikarja - Za Kamnik in Liberalna 
demokracija, ki imata vsaka po 
šest svetnikov, DeSUS, SMS, Zele
ni s po enim svetnikom, svetnica 
obrtno-podjetniške liste ter samo
stojni svetnik, ki je bil izvoljen kot 
svetnik Aktivne Slovenije. Socialni 
demokrati, ki so podpisali pogod
bo, pa za sedaj sodelujejo v koa
liciji brez njihovih dveh članov v 
občinskem svetu. Na ta način ima 
koalicija 17 svetnic in svetnikov 
od 29.

Skupni imenovalec vsem pod
pisnikom je bilo zavzemanje za 
pospešen ekonomski razvoj ob
čine, večjo kakovost preživljanja 
prostega časa, ustrezno gospodar
jenje s prostorom, ureditev prome
ta in logistike, dovoljprostih mest 
v vrtcih, prostorne, privlačne in 
sodobno opremljene šole, dobre 
pogoje za vse generacije, kultu
ro, družinam prijazno občino, 
vzpodbujanje solidarnosti in so
delovanje med ljudmi, primerne 
pogoje za razvoj podjetništva in 
turizma, zagotovitev potrebne 
komunalne ter družbene infra
strukture in ohranjanje kamni
ške tradicije.

Zato smo se podpisniki za
vezali načelom trajnostnega 
razvoja, ki v ospredje postavlja 
človeka, solidarnost in varova
nje zdravega življenjskega oko
lja. Naša želja je, da bo ves razvoj 
postavljen v okvir trajnosti in s 
tem odgovornosti nas vseh, da bo 
Kamnik tudi v bodoče zanimivo 
in zaželeno mesto za bivanje in 
obiskovanje. V ta namen smo v 
pogodbo zapisali, da zagovarja
mo izdelavo celostne strategije 
razvoja občine Kamnik za obdo
bje 2008 - 2013. Strategija se bo 
začela pripravljati v letu 2007 in 
v njeno izdelavo bomo vložili vse 
moči ter vključili različno stro
kovno in zainteresirano javnost 
z namenom opredeliti razvojne 
probleme, vizije, naše prednosti in

slabosti ter možnosti Kamnika 
z željo, da dosežemo široko dru
žbeno soglasje o tem, kakšne so 
naše prioritete in na podlagi teh 
skupaj določimo aktivnosti in 
ukrepe, ki bodo Kamniku dali 
še boljšo razvojno spodbudo in 
identiteto.

Koalicijska pogodba pa 
tudi določa kratkoročne 
projekte za 4-letno mandat
no obdobje, ki so zapisani v 
obliki konkretnih projektov 
ali nalog ter razvrščeni v 17 
programskih poglavij. Tiste pro
jekte in naloge, ki niso zapisa
ne in se bodo v času mandata 
pojavile, bo koalicija urejala v 
medsebojnem soglasju ter jih 
zapisala kot aneks k pogodbi in 
jih uvrstila v Načrte razvojnih 
programov Občine Kamnik.

V koalicijsko pogodbo pa 
smo vnesli tudi člen, ki določa, 
daje koalicija odprta za vse, 
ki želijo sodelovati v koaliciji 
ali pri posameznih projektih, 
s čimer želimo doseči odprtost 
za vsako pobudo, predlog, 
razmišljanje, ne glede na to, 
iz katerih vrst prihaja. Konec 
koncev gre za Kamnik in za 
Kamničanke in Kamničane, 
ki si zaslužijo, da imajo tisti, 
ki so jih izvolili, vse pogoje, da 
aktivno sodelujejo pri posa
meznih projektih in razvojnih 
ciljih, če to želijo.

ŽUPAN ANTON TONE 
SMOLNIKAR

ŽUPAN PODPISAL KOALICIJSKO POGODBO

Kdaj poostreni 
policijski nadzori 
v januarju?

Policisti Policijske postaje Kamnik so novo leto pričeli delovno, 
saj so že opravili kar nekaj akcij poostrenih nadzorov na območju 
občin Kamnik in Komenda, za prihodnje dni pa nam jih obetajo 
še kar nekaj, ki jih ne bodo veseli kršitelji cestno prometnih pred
pisov. Kot so nam sporočili, v tem mesecu na območju občine 
Kamnik in Komenda poostreno nadzorujejo prisotnost alkohola 
pri voznikih, kontrola je napovedana za jutri, 12. januarja, nato pa 
še 26. in 27. januarja, predvsem v večernih in nočnih urah.

Nadzorujmo tudi hitrost vožnje, saj se nadzori hitrosti izvajajo 
na regionalnih cestah, v naseljih in v bližini šol, na skrite merilce 
hitrosti bodimo še posebej pozorni 16. in 29. januarja. Sicer pa 
ni odveč ponoviti, da hitrost ubija, zato vselej nadzorujmo »težo« 
noge na plinski stopalki. Policisti bodo redno kontrolirali tudi 
uporabo varnostnega pasu, zimsko opremo vozil in varnost pre
vozov otrok.

Tudi pešci ne bodo varni pred budnim očesom policistov, ki 
bodo kaznovali njihove kršitve, med katerimi prednačijo izsilje
vanja prednosti. Torej, strpno in varno na cesti!

SAŠA MEJAČ

V sredo, 20. decembra 2006, 
je župan Anton Tone Smolnikar 
podpisal Koalicijsko pogodbo o 
sodelovanju v občinskem svetu 
Občine Kamnik v mandatnem 
obdobju 2006 - 2010, ki sojo 
pred njim podpisale koalicijske 
partnerice: Lista Toneta Smol
nikarja - za Kamnik, Liberalna 
demokracija Slovenije (LDS), 
Socialni demokrati (SD), De
mokratična stranka upokojen
cev Slovenije (DeSUS), Zelena 
stranka, Stranka mladih Slove
nije, Obrtno podjetniška lista in 
posamezni svetniki.

Kot je poudaril župan in 
kar je zapisano tudi v Koali
cijski pogodbi, se podpisniki 
zavezujejo, da bodo delovali 
po načelih demokratičnosti, 
medsebojnega sporazumeva
nja in sodelovanja in da bodo 
vse odločitve, ki jih sprejema 
Občinski svet, v skladu s Koa
licijsko pogodbo. Delo bo po
drejeno interesu občanov in 
občank Občine Kamnik, župan 
pa se obvezuje, da bo funkci
jo župana opravljal v enakem 
razmerju do vseh strank, list in 
posameznih svetnikov koalici
je ter jih pravočasno in celovito 
seznanjal z načrtovano občin
sko politiko, ukrepi in doseže
nimi rezultati.

Podpisana Koalicijska po
godba ni le pogodba o sodelo
vanju, pač pa pogodba z jasno 
začrtanimi načeli in temelji 
koalicije za izvajanje ciljev na 
podlagi programskega dela, 
ki v skladu s pristojnostmi ter 
prostorskimi in finančnimi mo
žnostmi zajema dokončanje 
ali začetek izvedbe terminsko 
določenih projektov s področja 
prometne, prostorske in okolj
ske politike, javne infrastruktu
re, ureditve starega mestnega 
jedra (turistični in urbanistični 
vidik), kulture, podjetništva, 
turizma, kmetijstva, stanovanj
ske politike, skrbi za otroke in 
mladostnike ter za ranljive sku
pine v družbi, več možnosti za

šport in prosti čas, sodelovanje 
mladih, krajevne skupnosti, 
zajema pa tudi območje reke 
Kamniške Bistrice in območje 
Velike planine.

Programski del Koalicijske 
pogodbe zajema predhodno 
usklajene predloge vseh ko
alicijskih partnerjev. Projekti 
so razdeljeni na 17 področij in 
oštevilčeni. Izvedbene načrte 
posameznih projektov pripravi
jo posamezni oddelki, v skladu

z določili Koalicijske pogodbe, 
za leto 2007 do prve obravnave 
proračuna, za obdobje 2008 - 
2010 pa do 30.09.2007 ter jih 
upoštevajo pri pripravi Načrta 
razvojnih programov Občine 
Kamnik.

»Levji« delež pri pripra
vi pogodbe sta nosila Brane 
Golubovič (LDS) in Brane Haf
ner (predstavnik Liste Toneta 
Smolnikarja - za Kamnik), ki 
sta usklajevala predloge z vse

mi podpisniki. Župan se jima 
je zahvalil za odlično oprav
ljeno delo, prav tako pa so se 
predstavniki strank in svetniki 
zahvalili županu za povabilo 
v koalicijo. Po županovi bo- 
žično-novoletni čestitki so vsi 
skupaj nazdravili na uspešno 
in plodno sodelovanje v letu 
2007 in v obdobju celotnega 
mandata.

MARINKA MOŠNIK

Tradicionalna prednovoletna srečanja

Z odločnimi koraki v novo leto
Kot je že tradicija, je župan Tone Smolnikar tudi 

konec minulega leta povabil na prednovoletna 
srečanja častne občane, nekdanje predsednike ob
činskih skupščin in izvršnih svetov, predstavnike 
društev, veteranskih organizacij, ravnatelje in direk
torje osnovnih šol, ŠCRM, javnih zavodov, športnike 
in športne delavce, direktorje javnih ustanov in 
podjetij v kamniški občini (na fotografiji). Gle
de na prejšnja leta, ko je skupno srečanje potekalo v 
Domu kulture Kamnik, je župan tokrat pripravil več 
srečanj v gostilni Mlakar na Duplici. Vzdušje je bilo 
tako bolj sproščeno in prisotni so se lažje pomenili

o skupnih temah, aktualnih vprašanjih in razmerah 
v občini ter se spomnili prijetnih dogajanj v letu 
2006 in celo mnogo let nazaj.

Župan Tone Smolnikar je na srečanjih po dobro
došlici predstavil najpomembnejše dosežke v letu 
2006, med katerimi je izpostavil izdatne investicije 
v osnovno šolstvo in komunalno infrastrukturo z 
oskrbo z eno najboljših pitnih vod v Sloveniji, ter 
načrte za nadaljnje korake občine v letošnjem in 
prihodnjih letih.

SAŠA MEJAČ
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Da se leto nagiba h koncu, staršem pa družinske topline in 

novo pa z veseljem nezadržno spodbud otrokom, vsem skupaj 
vstopa, je bilo zaznati tudi v Za- pa izpolnitev skupnih ciljev, za 
vodu za usposabljanje invalidne kar bo potrebno veliko dobrega 
mladine Kamnik. Za otroke in sodelovanja.« 
mladostnike, njihove starše in Prisrčen program so otroci in
za zaposlene je bilo v petek, 22. mladostniki zaključili z Veselo 
decembra, pripravljeno tradicio- pesmico:

Prisrčen program tradicionalnega 
prednovoletnega srečanja so vodi
li (z leve): Miha, Katja, Suzana in 
Alen in priznati je treba, da jim je 
odlično uspelo.

nalno predpraznično srečanje s 
prisrčnim programom otrok in 
mladostnikov tega zavoda. Scena
rij prireditve sta pripravili Katja 
Antosievvicz in Irma Golob. Orke
ster in zborček vodi Miran Anto- 
nin, glasbeni pedagog. Pohvalil je 
svoje mlade glasbenike, saj so že 
zdaj izdali glasbeno zgoščenko, 
namenili pa so jo 60-letnici Zavo
da, ki jo bodo slavili jeseni.

Vsem zbranim je zaželel prijaz
ne praznike in vse lepo v prihaja
jočem letu župan Anton Tone 
Smolnikar, pridne otroke je na
gradil še s praktičnim novoletnim 
darilom - pripomočki za hipote- 
rapijo (terapija s konji), pohvalil 
je požrtvovalno in humano delo 
zaposlenih. Direktorica zavoda 
Zdravka Slavec je, obkrožena z 
otroki in mladostniki, poudarila: 
»Naš župan Tone Smolnikar je s 
svojo prisotnostjo polepšal naše 
srečanje. Hvala njemu in občini 
za sodelovanje. Učencem želim 
lepe počitnice, veliko radoved
nosti in znanja v novem letu,

...» Sem deklica vesela 
in rada bi pela 
rožam, pticam in vam.
Smo mladi, veseli
in radi bi dali
to naše veselje tudi vam.
Zapojte z nami vsi, 
o soncu, rožah in sreči, 
zapojte z nami vsi, 
pozabite na skrbi! ...»

Konec leta 2006 je za ZUIM 
velika prelomnica, saj so začeli 
s tretjo fazo obnove in dogra
ditve, s katero bodo zagotovlje
ni ustrezni prostori in sodobna 
opremljenost za izvajanje vseh 
programov in dejavnosti zavo
da, bazen, knjižnica, kot tudi 
pridobitev manjkajočih učilnic, 
kabinetov in ostalih prostorov, 
kar pomeni težko pričakovano 
odpravo dvoizmenskega pouka 
na osnovni in srednji šoli zavo
da. Investicijo financirata Mi
nistrstvo za šolstvo in šport in 
Ministrstvo za zdravje.

Zavod za usposabljanje in
validne mladine Kamnik ima 
v Sloveniji mesto osrednjega 
specializiranega centra za vzgo

jo, izobraževanje 
in usposabljanje 
gibalno oviranih 
otrok in mlado
stnikov. Osnovna 
šola zavoda s pri
lagojenimi pro
grami omogoča 
enakovredni izob
razbeni standard, 
nižji izobrazbeni 
standard in delo 
v predšolski sku
pini. Srednja šola 
s prilagojenimi 
programi pa izob
ražuje za poklice: 
ekonomski tehnik, 
poslovni tajnik 
- administrator, 
pomožni admini
strator, elektrikar 
elektronik, mon
ter elektronskih 
sklopov - v tem 
šolskem letu se iz
obražuje 140 mla
dostnikov, 42 je 
zunanjih. Otroci 
znanja pridobivajo 
še v posebnih pro
gramih in v post 
rehabilitacijskem 
praktikumu.

Besedilo in 
fotografije: 

VERA MEJAČ

10-letni učenec ZUIM Kamnik Timotej Kopriv
nik iz Slovenj Gradca z mamico Alenko, očijem 
Cirilom in 10-mesečnim bratcem Žanom, doma 
ga je pričakovala še 7-letna sestrica Karin. Sreča 
je sijala iz njihovih oči in plemenitih src, ker so 
bili pred njimi težko pričakovani počitniški dnevi 
in čas za skupne družinske trenutke, pa tudi zato, 
ker vedo, v kako prijetno in skrbno vodeno okolje 
ZUIM-a se vsakokrat rad vrača Timotej.

Zavod za usposabljanje invalidne mladine Kamnik, umeščen v prijazno okolje v objemu kamniških planin, 
ima v Sloveniji mesto osrednjega specializiranega centra za vzgojo, izobraževanje in usposabljanje gibalno 
oviranih otrok in mladostnikov. Leto 2006 je za ZUIM velika prelomnica, saj so začeli s tretjo fazo obnove 
in dograditve (nemoteno poteka tudi v teh milih zimskih dneh), s katero bodo zagotovljeni ustrezni prostori 
in sodobna opremljenost za izvajanje vseh programov in dejavnosti zavoda ter težko pričakovana odprava 
dvoizmenskega pouka na osnovni in srednji šoli zavoda.

Obkrožena z otroki in mladostniki je direktorica ZUIM Kamnik Zdravka Slavec poleg voščil z dobrimi 
željami govorila o pomenu dograditve zavoda, ki bo jeseni praznoval 60-letnico delovanja, in obljubila, da 
bodo strokovnost in velik entuzijazem skrbno razvijali tudi v prihodnje.

SPOMINSKA SREČANJA
Na Kostavski planini, Prevojah v Tuhinjski dolini in v Rudniku pri Volčjem Potoku

Že tradicionalno je, da konec 
leta in v začetku novega leta 
organizacija Zveze borcev NOB 
pripravi spominska srečanja, ki 
spominjajo na pomembne do
godke iz obdobja osvobodilnega 
boja v času II. Svetovne vojne.

Eno takšnih srečanj je bilo 
17. decembra na Kostavski 
planini. Spomnili smo se padlih 
partizanov in razmer v tistih časih, 
ko je bilo življenje slehernega člo
veka ogroženo, prav tako je bila 
ogrožena narodna bit. Nemški 
okupator je s pomočjo domačih 
kolaborantov poskusil vse, da 
bi zatrl osvobodilni boj, zato so 
padli mnogi, o čemer nemo pri
ča tudi spominsko obeležje na 
tej planini. Organizatorji so pri
pravili lepo srečanje s kulturnim 
programom. Nastopil je pevski

zbor Solidarnosti iz Kamnika, 
recitatorji, govornik pa je bil 
mag. Franci Žnidaršič, republi
ški poslanec. V svojem nagovoru 
je obudil spomine na takratne 
dogodke, posebej pa je opozoril 
na nenehne poskuse razvredno
titi vlogo NOB in s tem zmanjšati 
vlogo osvobodilnega boja. Vsi ti 
poskusi ne morejo omadeževati 
zgodovinskega pomena, pri tem 
pa ne smemo pozabiti na povojne 
dogodke. Gledati moramo v našo 
prihodnost in v te procese vklju
čevati mladino.

Pevski zbor je zapel več par
tizanskih pesmi, z recitali je bil 
program še bolj pester, program 
je vodila gospa Arko, za ozvo
čenje je poskrbel Božo Matičič, 
delegacija pa je pred spomenik 
položila spominski venec. Sreča

Srečanja v Rudniku se je udeležilo več sto ljudi, med njimi veliko kra
janov, borci in kamniški župan Tone Smolnikar.

nja so se udeležili številni udele
ženci NOB, krajani iz Tuhinjske 
doline, Kamnika in drugod, pri
soten je bil tudi župan Kamnika 
Tone Smolnikar. Zveza borcev iz 
Šmartnega in Tuhinjske doline 
je poleg zanimivega programa 
poskrbela tudi za okrepčila in na 
prireditvenem prostoru zakurila 
taborni ogenj.

Naslednje srečanje sta pri
pravili Območna organizacija 
Zveze borcev Kamnik in Obči
na Kamnik 27. decembra pri 
spomeniku na Prevojah nad 
Lazami v Tuhinjski dolini. Tu 
je pokopan vodja ameriške vojne 
misije kapetan Charles 
Fischer, ki so ga Nem
ci ujeli in v Češnjicah 
skupaj z ostalimi ustre
lili. Te slovesnosti so 
se poleg precejšnjega

Slovesnosti pri spo
meniku na Prevojah 

nad Lazami v Tuhinj
ski dolini so se poleg 
precejšnjega števila 

krajanov, Kamniča
nov, partizanske enote 

udeležili tudi predstav
niki ameriške ambasa

de na čelu z vojaškim 
atašejem Keithom 

Harinngtonom, ki se je 
v slovenskem nago

voru zahvalil organi
zatorjem za izkazano 

čast in pripravljenost, 
da spomini na epopejo 

II. svetovne vojne ne 
gredo v pozabo.

števila kraja
nov, Kamni
čanov, parti
zanske enote 
udeležili tudi 
predstavniki 
ameriške am
basade na čelu 
z vojaškim 
atašejem Keit
hom Harinng
tonom, ki se je 
v slovenskem 
nagovoru za
hvalil organi
zatorjem za 
izkazano čast

Delegacija območnega združenja zveze borcev je v spomin na žrtve in čas, odločilen za 
slovenski narod, položila venec pri spomeniku NOB v Rudniku.

in pripravljenost, da spomini na 
epopejo II. svetovne vojne ne 
gredo v pozabo. Na srečanju je bil 
prisoten tudi Robert Plan, tedanji 
radiotelegrafist, ki mu je uspelo 
pobegniti pred nemškim okupa
torjem. Podžupan Rudi Pfajfar je 
pozdravil prisotne in z veseljem 
ugotovil, da tovrstna srečanja 
krepijo medsebojno prijateljstvo 
v širšem pomenu in ohranjajo po
membne zgodovinske dogodke 
v narodovem spominu. Pevski 
zbor Solidarnost je v svoj pro
gram vključil vrsto dogodkom 
primernih pesmi, ob spomeniku 
je bila častna straža.

6. januarja pa smo se zbrali 
pri spomeniku NOB v Rudni
ku. Organizacija spominskega 
srečanja je bila tokrat v rokah 
Zveze borcev iz Domžal, govoril 
je župan občine Domžale Toni 
Dragar, za ozvočenje je dobro 
poskrbel Božo Matičič, ki je v

programu zaigral več partizan
skih pesmi.

Govornik je poudaril po
membnost osvobodilnega boja 
za slovenski narod, da so udele
ženci tega boja lahko upravičeno 
ponosni na svoje sodelovanje v 
boju proti okupatorju. Žrtve, ki 
so padle tik pred koncem vojne, 
so bili predvsem organizatorji 
vstaje na tem delu Slovenije, na 
kamniškem in domžalskem ob
močju. Pevski zbor iz Radomelj je 
zapel partizanske pesmi, spomin 
na čas, odločilen za naš narod, pa 
so obudile tudi recitacije.

Srečanja se je udeležilo več sto 
ljudi, borci, krajani iz širšega ob
močja, pa tudi kamniški župan 
Tone Smolnikar. Več kot dvajset 
praporov je prireditev še polepš
alo. Kamničani so bili, tako kot 
vedno doslej, toplo sprejeti pri 
Čerinovih.

STANE SIMŠIČ

■ m
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BISERNA M ZLATE POROKE
Društvo upokojencev Kamnik 

za svoje članice in člane dvakrat 
letno organizira srečanja za vse, 
ki so v tem letu preživeli v zako
nu 50 ali 60 let. Letno je takšnih 
parov do petdeset. Njim v čast 
pripravimo pester kulturni pro
gram. Pevke »Predice« so na de
cembrskem srečanju zapele več 
narodnih in ljudskih pesmi, na
menjenih takim jubilejem. Fol
klorna skupina je zaplesala dva 
spleta, za glasbo sta poskrbela 
Jože in Karel, Božo je zaigral več 
skladb iz časa, ko so se zakonski 
pari odločali za skupno življenje, 
na koncu pa se je z melodijami 
harmonike sprehodil po večjem 
delu Evrope.

V prenovljenem gostinskem 
lokalu društva na Kolodvorski 
5 v Kamniku, so se zbrali pova- 
ljeni pari:

BISERNO POROKO sta sla
vila TRDIN ANA IN FRANC
iz Kamnika, Kranjska c. 4/c. 
Ana je bila rojena 16.5.1924, 
Franc pa 28.3.1915, poročila 
sta se 27.8.1946. V pogovoru s 
predsednico društvene social
ne komisije Marjano Berlec sta 
povedala, da sta se srečala na 
Štajerskem že leta 1940, a za
radi vojnih razmer sta željo po 
skupni poti uresničila leta 1946, 
ko sta se ponovno srečala. V za
konu sta se jima rodila dva otro-

FTIČAR MARIJA, roj. 
26.11.1932 in JOŽE , roj.
10.4.1930, poročena 24.11.19- 
56, iz Kamnika, Zajčeva 2. 
Njune poti so se srečale pri Sv. 
Primožu. Zadovoljna sta s števil
no družino, saj so se jima rodili 
štirje otroci, danes pa ju razve
seljuje še 14 vnukov. V času, ki 
ga sedaj preživljata, se ukvarjata 
z zanimivimi zadevami, Marija 
restavrira in riše slike na steklo, 
Jože pa se posveča pisateljeva
nju. Izdal je dve knjigi v pre
kmurskem narečju. Zdravja je 
Marija še kar, Jožetu pa včasih 
nekoliko nagaja srce. Veselila sta 
se vselitve v novo hišo, rojstva 
otrok in vnukov in rada skrbita 
za njihovo varnost.

KOMATAR SLAVKA, roj. 
31.5.1931 in ANTON, roj.
19.8.1930, iz Kersnikove 15, 
sta se poročila 10.11.1956. V 
zakonu sta se jima rodila 2 otro
ka in tudi 4 vnuki. Zanimivo je 
bilo njuno prvo srečanje na Sil
vestrovo pri Prodniku. Iz tega 
srečanja se je rodila trajna zve
za. Z zdravjem nista najbolj zado
voljna, srečna sta bila ob vselitvi 
v novo hišo, sedaj pa se posveča
ta vrtu in gospodinjstvu.

KURET MARIJA, roj. 
18.12.1936 in FRANC, roj. 
25.11.1932, iz Kamnika, Ba- 
kovniška 30, poročila sta se

PIRNAT ANA, roj. 16.6.1932 
in FRANC, roj. 11.9.1932, iz 
Volčjega Potoka 43, poroče
na 1.9.1956. Rada se spominja
ta prvega srečanja na Križu ob 
nakupovanju lesa. Lep spomin 
imata na rojstva dveh otrok in 
vselitve v lastno hišo. Zdravja sta 
bolj šibkega, rada se posvečata 
opravilom na vrtu in gospodinj
skim delom.

RAZDEVŠEK ANA, roj. 
17.7.1934 in MILAN, roj. 
29.2.1932, z Duplice, Jamova 
7, poročena 29-9.1956. Zelo 
sta bila vesela rojstva 2 otrok 
in tudi 2 vnukov. Z veseljem 
povesta, da se je njuna pot pri
čela na Duplici v letnem kinu. 
Sedaj skrbita za gospodinjstvo, 
varstvo vnukov, Milana pa ve
seli tudi filatelija, še zlasti pa 
cvetje.

SLAPNIK CILKA, roj. 
19.10.1931 in ŠTEFAN, roj.
25.12.1930, iz Stebljevka 1, 
sta se poročila 1.9.1956. Zelo 
sta bila vesela rojstva 2 otrok in 
4 vnukov. Poznata se že iz šol
skih dni, ko sta se mnogokrat 
videvala in spoznavala. Zdravje 
jima služi srednje dobro, Cilka 
se ukvarja predvsem z gospo
dinjstvom, Stefan pa še vedno 
zajaše motor, pri srcu pa so mu 
tudi zajčki, za katere vzorno 
skrbi.

M -«'“laJBm , 1 lil
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Zlatoporočenci (z leve): Pirnat Ana in Franc, Kuret Marija in Franc, Obolnar Jožefina in Martin, Razdevšek 
Ana in Milan

ka, prišli pa so že tudi 4 vnuki in 
2 pravnuka. Glede na leta se kar 
dobro počutita, prosti čas name
njata gospodinjstvu, z veseljem 
obdelujeta vrtiček.

ZLATE POROKE 
SO SLAVILI:

AJDOVEC JOŽEFA, roj. 
19.12.1928 in RUDOLF, roj. 
14.1.1928, iz Kamnika, Žu
pančičeva 6, poročila sta se 
24.11.1956.

Njuna prva srečanja so se 
zgodila v podjetju Utok, kjer sta 
bila zaposlena. Dobila sta dva 
otroka in enega vnuka. Sedaj se 
ukvarjata z vrtom in gospodinj
stvom, Jožefa rada plete in dela 
gobeline, Rudi pa zaradi šibke
ga zdravja nekoliko manj. Zelo 
sta bila srečna in vesela rojstva 
otrok.

29.12.1956. V zakonu sta dobila 
2 otroka, prišli pa so tudi 3 vnu
ki. Pravita, da sta se prvič sreča
la na zabavi na Duplici na neki 
tomboli. Ker se kljub letom kar 
dobro počutita, se še nekoliko 
angažirata v turizmu. Posebno 
zadovoljstvo sta doživela z vse
litvijo v novo hišo.

OBOLNAR JOŽEFINA, roj. 
25.2.1922 in MARTIN, roj. 
19.3.1931, z Vrhpolj 61, sta 
se poročila 26.10.1956. Pose
ben dogodek v njunem življe
nju je bilo rojstvo dveh otrok 
in dveh vnukov. Z zdravjem 
sta kar zadovoljna. Z veseljem 
se spominjata prvega srečanja 
pri sosedovih. Med posebno 
srečne dogodke uvrščata vse
litev v svojo hišo, sedaj pa da
jeta prednost delu na vrtu in 
gospodinjstvu.

TIČAR MARIJA, roj. 
21.12.1935 in PETER, roj. 
29.06.1934, z Vrhpolj 241, 
sta se poročila 1.12.1956. V 
skupnem življenju so se jima 
rodili 3 otroci, imata 6 vnukov 
in 3 pravnuke. Zelo sta bila ve
sela njihovih rojstev. Z iskrico v 
očeh pravita, da sta se prvič sre
čala na božji poti na Šmarni gori. 
Zdravja sta kar dobrega, Marija 
se poleg gospodinjskih opravil 
ukvarja še z ročnimi deli, Peter 
pa rad vrtnari. Z življenjem sta 
zadovoljna.

URH MARIJA, roj. 13.8.19- 
35, IVAN, roj. 25.8.1926. Po
ročila sta se 22.9.1956, stanu
jeta v Črni 16. Z zdravjem sta 
zadovoljna, zelo sta bila vesela 
rojstva 3 otrok in 4 vnukov. Prva 
njuna srečanja so bila pri sose
dovih, ki so se razvila v željo po

Zlatoporočenca Ajdovec Jožefa in Rudi, bisernoporočenca Trdin Ana in Franc, ter zlatoporočenci Ftičar 
Marija in Jože ter Komatar Slavka in Anton.

Zlatoporočenca (z leve): Urh Marija in Ivan, Tičar Marija in Peter Zore Pavla in Leopold, Slapnik Cilka 
in Štefan.

skupnem življenju. Trenutno se 
ukvarjata z gospodinjskimi opra
vili in vrtom.

ZORE PAVLA, roj. 29.12.19- 
29, LEOPOLD, roj. 14.11.19- 
32, stanujeta na Perovem 4/ 
d, poročila pa sta se 18.8.19- 
56. Poseben dogodek v njunem 
življenju pomeni rojstvo obeh 
otrok in 4 vnukov. Prav tako 
imata v prijetnem spominu 
vselitev v hišo. Z nasmehom 
razlagata, da so se njune poti 
križale na sorodnikovi ohceti. 
Tudi zdravje je kar dobro in

se ne pritožujeta. Veselita se 
gospodinjskih del, opravil na 
vrtu, čislata rožice in zelo rada 
hodita na sprehode.

Nekateri zlati zakonski pari, ki 
se srečanja niso mogli udeležiti, 
bodo deležni obiska društve
nih delavcev. Osebno jih bomo 
obiskali na njihovih domovih v 
naslednjih dneh. To so: BITENC 
SLAVKA IN EMILIJAN s Can
karjeve 27, KODRA TEREZIJA 
IN FRANC iz Zg. Tuhinja 26, 
KOŽELJ DANIJELA IN PETER iz 
Tunjic 24/b, ORAŽEM IVANKA

IN FRANC iz Prvomajske 14, RE- 
PANŠEK FRANCKA IN KAROL iz 
Zg. Stranj 59, SARNAVSKV ŠTEF
KA IN ALEKSANDER s Šutne 7, 
HOMAR MARIJA IN JOŽE iz Vrh
polja 99, ŠPEH ANA IN IVAN iz 
Kamnika, Kajuhova 7.

Ob zaključku prijetnega sre
čanja so si jubilanti in gostitelji, 
predstavniki društva, zaželeli vse 
lepo v prihajajočem letu 2007, 
zlasti si želijo dobrega počutja 
in zdravja.

STANE SIMŠIČ

DVAKRATNA 15-LETNICA V ŽUPNIJSKI KARITAS KAMNIK

Dobrodelnost je naša 
vrednota in poslanstvo

Metka Mali je, čeprav magi
stra farmacije, skromna gospa, 
za vse, kar stori dobrega za 
našo župnijsko skupnost, ne 
pričakuje pohval, pač pa eno
stavno živi in dela iz vere. Od 
nje se učimo požrtvovalnosti, 
nesebičnosti in pravičnosti, v 
kateri mora biti včasih tudi 
stroga, nikoli pa slabonamer- 
na.

Vsak začetek je težak, še 
posebno, če je to začetek, ko 
so potrebe velike, sredstev pa 
ni. Takrat je potrebna akcija, 
hitra, odločna. To je Metka 
pred petnajstimi leti zmogla s 
še 20 prostovoljci iz okoliških 
župnij. Ustanovili so Medžup- 
nijsko Karitas Kamnik, Metki 
pa takoj zaupali mesto tajnice. 
Veliko breme odgovornosti in 
organizacije je takrat prevzela 
na svoje rame, čeprav v svojem 
nagovoru ob 15-letnici Župnij
ske Karitas pravi, da je bila to 
kolektivna odgovornost.

S hvaležnostjo se spominja 
takratnega župnika v Kamniku 
g. Draga Markuša in veselja, ki 
so ga imele z ustanavljanjem 
skupaj z dr. Metko Klevišar, s. 
Ireno Janež in s. Bogdano. Prav 
tako ne pozabi omeniti pokoj
nega mekinjskega župnika g. 
Gosarja, ki je vztrajno poudar
jal, da je izvir, iz katerega naj 
se prostovoljci polnijo, Kristus, 
brez katerega postane prosto
voljstvo »mrzla ljubezen«.

Metka se v svojem nagovoru 
z nostalgijo spominja kasne
jšega kamniškega župnika g. 
Franca Šuštarja, ki se je redno 
udeleževal sestankov ŽK in 
tako s svojo prisotnostjo, na
sveti in skupno molitvijo veli
ko prispeval, da je ŽK delovala 
uspešno, za kar je leta 2003 
dobila tudi posebno priznanje 
Občine Kamnik.

Karitas v Kamniku je pod 
vodstvom gospe Metke orga
nizirala pomoč socialno ogro
ženim družinam in posamezni
kom v hrani, obleki, kurjavi in 
plačevanju nekaterih zapadlih 
stanovanjskih in drugih obvez
nosti in večkrat letne obiske 
in pomoč ostarelim, bolnim in 
osamljenim.

Leta 1992 so organizirali 
vsestransko pomoč beguncem

in odposlali pošiljke z obleko, 
hrano, zdravili in sanitetnim 
materialom v Bosno, Albani
jo in Zagreb, za kar so prejeli 
zahvalo od takratne bosanske 
vlade.

Osem let je bilo omogočeno 
letovanje v Izoli okoli 20 otro
kom letno. Za pridobivanje 
sredstev so bile dvakrat letno 
organizirane dobrodelne prire
ditve, za kar je bilo potrebno 
veliko organizacijskih sposo
bnosti in kadra. Redno so bila 
organizirana tudi Miklavževa- 
nja in proslave Materinskega 
dne.

Pogosto so bila organizirana 
razna predavanja in izobra
ževanja za sodelavce Karitas 
in širše, saj je vseskozi pre
vladovala zavest, da je največ 
vredna neposredna spontana 
pomoč med ljudmi, da bi znal 
vsakdo živeti dobrodelnost 
kot eno izmed temeljnih po
slanstev Cerkve, ker je le taka 
neposredna pomoč bližnjemu 
tudi najbolj evangelijska, kar 
pravi tudi dr. Metka Klevišar v 
svojem pozdravnem pismu, ki 
nam ga je poslala ob 15-letnici. 
Žal, ugotavlja Metka in mi vsi 
z njo, je tega daleč premalo in 
imamo na tem področju mi vsi 
še veliko dela0

15-letnica ŽK je morda ma
lenkost v primerjavi z dese
tletji, ki jih preživi človek ali 
stoletji in tisočletji, ki jih tu in 
tam omenjamo. Pa vendar nam 
malenkosti, ki se nam dogajajo 
v življenju, govorijo, da je prav 
zaradi teh življenje lepo.

Sodelavci Karitas, žal, pozna
mo mnogo preveč ljudi, ki se 
še vedno razveselijo tiste ma
lenkosti, ki jim jo lahko damo v 
vrečko v obliki hrane in obleke, 
mnogo preveč osamljenih in 
ostarelih, ki jim naš obisk pri
vabi solze v oči in mnogo pre
več tistih, ki so veseli prijazne 
besede in razumevanja njiho
vih stisk. Ukvarjamo se s člo
veškimi stiskami, s tistimi naj
bolj osnovnimi: kako preživeti, 
kako poravnati zapadle stano
vanjske obveznosti, šolsko pre
hrano, kurjavo in drugo. Ljudje 
so obupani, v stresu, na koncu 
z živci in nekateri že brez volje 
do življenja. In ker je med njimi

tudi nekaj nepoštenih, alkoho
likov, nekaj takih, ki mislijo, da 
jim naša pomoč enostavno pri
pada in so pri tem agresivni, je 
delo v Karitas zelo naporno in 
stresno.

Življenje prostovoljcev je v 
večnem razmišljanju »kje do
biti sredstva, kako jih razdeliti 
najbolj pravično, kako poiskati 
tudi tiste skromne, ki trpijo v 
pomanjkanju, pa ne pridejo,
kako........ kako desetkrat in
več. To je delo naših prosto
voljcev. Dajati samega sebe. 
Zato prostovoljci prihajajo in 
odhajajo. Metka pa je vztra
jala celih 15 let, edina, vse od 
ustanovitve. Za svojo 15-letno 
vztrajnost je dobila priznanje, 
ki ji ga je izročil direktor ŠKL 
msgr. Tone Kompare ob za
ključku svete maše, ki jo je da
roval ob jubileju. Enakega pri
znanja pa je bila deležna tudi 
ŽK ob svoji 15-letnici uspešne
ga delovanja.

Ob tej priložnosti smo imeli 
po sv. maši še krajši kulturni 
program, v katerem so nasto
pili prof. Anastazija Gorenc 
(violina), prof. Marija Holcar 
(orgle), Nina Reščič (flavta), 
Jaka Plahutnik (kitara). Pove
zovalec programa je poudaril, 
da želimo s to skromno slo
vesnostjo predvsem opozoriti, 
da je dobrodelnost - služenje, 
ena izmed treh temeljnih po
slanstev Cerkve in da lahko to 
poslanstvo izpolnjujemo tudi 
na organiziran način preko 
Karitas.

In, ker življenje doseže vrh v 
zahvaljevanju, ki je najvišji iz
raz omike in njena krona, smo 
se ob koncu najprej zahvalili 
Bogu za obnovljeno življenje 
duha, za srce, ki se je znova 
začudilo nad stvarstvom, za 
ušesa, v katerih so spet zazve
nele melodije, za dobrotnike 
in sodelavce Karitas in tudi za 
tiste, ki so pomoči potrebni, saj 
preko njih lahko svojo vero ži
vimo bolj polno. Hvala pa tudi 
vsem tistim, ki vidite bližnjega, 
potrebnega pomoči, in vsem, ki 
vam je dobrodelnost vrednota, 
življenjsko poslanstvo in usme
ritev življenja.

MAG
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D6KANUR f : E
V nedeljo, 17. decembra, je mekinjska župnija gostila Revijo cerkve

nih pevskih zborov kamniške dekanije. Nastopilo je 14 zborov z 250 
pevkami in pevci vseh starostnih skupin. Največ je bilo mladih, ki so 
prepevali z veliko zavzetostjo.

Nastopajoče je pozdravil dekan kamniške dekanije, neveljski 
župnik g. Vinko Podbevšek. Poudaril je pomen cerkvenega petja pri 
bogoslužju in raznih drugih obredih; pevke in pevci žrtvujejo za vaje 
svoj čas in vlagajo trud, kar pa jim ni pretežko zaradi veselja do petja.

Pevce je pozdravil še referent in koordinator za cerkveno glasbo 
v kamniški dekaniji, stranjski župnik g. Matija Selan, ki je spre
govoril o zgodovini cerkvenega petja: »Cerkvena glasba sega 
že daleč v zgodovino, saj je že v Svetem pismu znameniti zapis, da 
so Izraelci zavzeli Jeriho ravno s petjem in igranjem. Kakor lahko 
glasbeni ton zlomi steklo, podre zidovje, tako ima določena kom
binacija tonov metaforično, duhovno, nadčutno moč. Danes nam 
bodo pevci zborov kamniške dekanije zapeli tudi veliko psalmov. To 
so starodavne svetopisemske pesmi, ki jih je Cerkev sprejela v svojo 
zakladnico cerkvenega petja. Pri petju psalmov gre za posebno kom
binacijo sobivanja besedila (kije Božja beseda) in zvoka, kije lahko 
koralno-gregorjanske oblike, ali pa so mu melodijo dodali novejši 
skladatelji. Eden izmed njih je tudi Matija Tomc, čigar 20-letnico 
smrti obhajamo letos. Večina pevskih zborov se je odločila ravno 
za Tomčeve pesmi. Naj ima tudi današnje petje metafizično moč, 
da zruši zidove, ki so v nas in med nami. Naj ima rušilno-zdravilno 
moč, da v nas ostane samo dobro. Vsem pevkam in pevcem, pevovod
jem, organistom in poslušalcem želim za praznike, da bi bilo vaše 
življenje ena sama pesem, podobna Marijini hvalnici: moja duša 
poveličuje Gospoda, ko jo je prevzela ljubezen do Boga in bližnjega. 
»Ljubezen pa je tista glasba, ki jo je slišati v neskončnost tudi tedaj, 
ko glas utihne« (M. Qnoist). Revija se bo končala, »bo jezik mi umolk
nil«, ljubezen pa bo ostala.« S temi čudovitimi besedami je zaključil 
svoj govor g. Matija Selan.

V programu koncerta, ki je prerasel v izredno prijetno sre
čanje, so nastopili:

Kvartet Krt (umetniški vodja: Dominik Krt); MePZ France 
Gračnik, Stranje (zborovodja: Dominik Krt); MePZ sv. Ane, Tu
njice ( zborovodkinja: Olga Stele); MePZ Mekinje (zborovodki
nja Marjeta Kočar); MPZ Pesm ca Komenda (zborovodkinja: 
Jana Berlec); MePZ sv. Jurij, Nevlje (zborovodja: Franc Plahu
ta), MePZ Gozd (zborovodkinja: Karla Urh); ŽePZ sv. Neže, Sela 
(zborovodja: Andrej Kotnik); MePZ sv. Jakob, Frančiškani Kam
nik (zborovodja: Janez Klobčar, orgle: Majda Peterlin); MoPZ 
Komenda (umetniški vodja: Lojze Kolar); MPZ Nevlje (zboro
vodja: Mateja Kališnik); MePZ Homec (zborovodja: Irena Rode); 
MePZ Peter Pavel Glavar, Komenda (zborovodja: Lojze Lazar); 
MePZ Šmartno v Tuhinju (zborovodja: Rok Juhant, korepetitor: 
Mirjam Juhant), Združeni zbori (Zborovodja: Marjeta Kočar, 
orgle: Majda Peterlin).

Dobri dve uri dinamičnega programa je izredno hitro minilo, saj je 
vsak zbor pokazal nekaj posebnega, drugačnega, svojega. Za zaključek 
pa so družno zapeli vsi zbori in iz dvestopetdeset grl je zadonelo po 
veliki mekinjski cerkvi... Zapeli so dve pesmi M. Tomca: Vso zemljo 
tema krije in Zmagala si, Devica slavna. Sledil je velik aplavz poslušalcev, 
ki smo bili navdušeni, polni močnih vtisov in notranjega doživetja.

Ob koncu programa se je vsem nastopajočim zahvalil domači župnik, 
magister Pavel Pibernik, ki je tudi sam odličen pevec in ljubitelj cerkve
ne glasbe. Vse nastopajoče je povabil v župnišče, kjer se je nadaljevalo 
druženje ob prigrizku. Gospodinje so napekle veliko dobrot, gospod 
Rudi je naredil odlične klobase (pa še »zakrivil« jih je bolj na dolgo), 
gospa Marinka pa je pripravila imeniten čaj. Za izsušena grla (kar se ob 
intenzivnem petju rado zgodi) je bila na voljo tudi rujna kapljica.

Taki in podobni dogodki ljudi povezujejo in zbližujejo, kar je zlasti v 
današnjem svetu izrednega pomena. Želimo si še več podobnih srečanj.

ANTONIJA SMOLNIKAR, foto: Klemen Brumec

UTRINEK Z MIKLAV7FVANIA

Vsak trenutek v življenju 
je pomemben

Center za socialno delo Kam
nik je 4. decembra organiziral 
Miklavževanje za uporabnike 
pomoči na domu, člane skupin 
starih za samopomoč ter rejni
ke in rejence iz občine Kamnik 
in Komenda v Domu starejših 
občanov Kamnik, ki nam vsako 
leto velikodušno odstopi pros
tor. Prireditve se je udeležil žu
pan Občine Kamnik Anton Tone 
Smolnikar, ki je vsem prisotnim 
zaželel lepe praznične dni.

Direktorica Centra Kamnik 
Metka Romšak je v uvodnem

nagovoru pozdravila vse udele
žence in goste prireditve in se 
zahvalila vsem nastopajočim, de
lavkam centra, ki so prireditev 
pripravile, in Žitu Gorenjki d.d. 
iz Lesc, ki je donirala čokolade.

Kot zanimivost naj povemo, 
da so program pripravili ude
leženci dodatnih programov, 
ki jih CSD opravlja poleg svoje 
redne dejavnosti. Člani medge
neracijske skupine starih ljudi 
za samopomoč Jasmin iz Ko
mende so se nam predstavili s 
kratko igrico, ki nam je sporo-

Darinka Slanovec, ki je v programu predstavila nekaj svojih pesmi, se 
je direktorici Centra za socialno delo Metki Romšak zahvalila za po
žrtvovalnost socialnih oskrbovalk Centra, ki nudijo pomoč na domu.

čala, da je vsak trenutek v življe
nju pomemben. Članice skupine 
Paglavec iz Kamnika so zapele 
ljudske pesmi, Darinka Slanovec 
je predstavila nekaj svojih pesmi 
in se zahvalila za prizadevnost in 
požrtvovalnost socialnim oskr
bovalkam, ki nudijo pomoč na 
domu. Udeleženci programa 
prostovoljno delo z mladimi so 
nam obudili spomine na nekda
nje praznovanje Miklavža.

Prisotni so uživali ob glasbi, 
petju in plesu nastopajočih: 
Bizjak Bojana, Tria Veronike in 
Folklorne skupine Društva upo
kojencev Kamnik. Za konec so 
otroci v okviru Društva za oživ
ljanje starih običajev pod bud

nim očesom sestre Sabine zaig
rali igrico na temo Miklavža. Le 
ta nas je obiskal, zaželel veliko 
razumevanja in spoštovanja. 
Vsi vabljeni uporabniki social
no varstvenih storitev so prejeli 
skromno darilo in se z željo, da 
bi jim leto 2007 prineslo veliko 
dobrega, zadovoljni razšli.

Center za socialno delo Kam
nik se ob tej priliki zahvaljuje 
vsem nastopajočim, ki so s svo
jim prostovoljnim prispevkom 
obogatili program in razveselili 
mnoge, ki jim je tovrstna vsako
letna prireditev popestrila de
cembrski čas.

Center za socialno delo Kamnik

V TUHINJU DESETIČ 
BLAGOSLOV KONJ

Konjerejsko društvo Tuhinj je na Štefanovo, 26. decembra 
2006, že desetič organiziralo blagoslov konj pri farni cerkvi v 
Zgornjem Tuhinju. Ob deseti uri je župnik Jože Tomšič po name
nu konjerejcev daroval mašo, blagoslovil sol za potrebe ljudi in 
živine, po maši pa blagoslovil konje in njihove lastnike oz. jaha
če. Letos se je blagoslova udeležilo 32 konj. Na čelu sprevoda sta 
jahala konjenika z državno zastavo in praporom Konjerejskega 
društva Tuhinj, za njima po dva konja, vprežena v zapravljivček 
in lojtrnik, zadaj pa konjeniki, mladi in starejši.

Vse zbrane u letos je bilo resnično veliko ljudi - so v nekaj 
besedah pozdravili: Frenk Jeglič, predsednik Konjerejskega dru
štva Tuhinj, Marko Kodra, novi predsednik Krajevne skupnosti 
Tuhinj, in Tone Smolnikar, župan Občine Kamnik, ki se blago
slova konj redno udeležuje.

Po blagoslovu je sledilo družabno srečanje v gasilskem domu, 
kjer so se konjerejci in njihovi gostje ob kuhanem vinu, malici in 
zvokih harmonike zadržali v prijetnem kramljanju in spominih 
na minulo leto.

Konjerejsko društvo Tuhinj je bilo uradno ustanovljeno 11. 
januarja 1997, vendar začetki segajo že v leto 1995. Trenutno 
ima 42 članov, ki so bolj ali manj aktivni. V začetku julija 2006 
so pripravili konjerejski praznik na Bibi, ki je bil kljub mrzlemu 
vremenu dobro obiskan, saj dober glas seže v deveto vas. Praz
nik je namreč »začinjen« z mnogimi igrami, za zabavo vedno 
igra kak dober ansambel. Obiskovalci in konjeniki so prišli ne 
le iz Tuhinjske, pač pa tudi iz Spodnje in Zgornje Savinjske do

line. Tuhinjski konjerejci so se med drugim udeležili pohoda na 
Goro (sv. Miklavž), kjer so imeli kostanjev piknik, organizirali 
so izlet na trgatev v Slovenske gorice, se udeležili prireditve 
Od zrna do kruha v Snoviku. Za svoje člane so organizirali šolo 
jahanja, ki jo je obiskovalo šest tečaj ni kov. V januarju pa bodo 
imeli občni zbor, kjer bodo pregledali rezultate minulega leta 
in si zadali nove naloge.

Tekst: M. MOŠNIK, foto F. Jeglič

Cerkev sv. Vida je bila na sveti 
večer premajhna za vse obiskovalce
Decembrsko praznično dogajanje v župniji Zgornji Tuhinj je 
postreglo še z eno novostjo: s sveto mašo na božični sveti večer 
na svetem Vidu, ki leži na pobočju Menine planine. Vzdušje pri 
svetem Vidu je bilo enkratno, zaradi lege na pobočju Menine 
planine smo lahko, kljub zeleni zimi v dolini, vendarle občudovali 
zimsko idilo. Piko na i pa je dal otroški pevski zbor, ki je s svojimi 
pesmimi pričaral nepozabne trenutke. Svete maše se je udeležilo 
več kot 200 ljudi, cerkev je bila premajhna za vse obiskovalce. 
Obisk je presegal vsa pričakovanja, kar je na nek način že obveza, 
da z omenjenim dogodkom nadaljujemo tudi v prihodnjih letih.

VOJKO TONIN

Ledo, največji proizvajalec 
in distributer zamrznjene hrane,

išče

skladiščnega manipulanta
Delovno mesto je v Mostah pri Komendi.
Prednost bodo imeli kandidati z izpitom za viličarja in kandidati z 
izpitom C kategorije.

Pisne prijave kandidatov pričakujemo v 8 dneh na naš 
naslov:
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Programska koalicija v občinskem svetu 
je sprejela koalicijsko pogodbo
Večina v občinskem svetu ima skupne programske usmeritve

Konec lanskega leta je prinesel sklenitev 
koalicijske pogodbe za mandatno obdobje 
2006-2010 med LDS Kamnik, županom To
netom Smolnikarjem, njegovo listo, stranko 
DeSUS, Zelenimi, stranko SD (brez njunih 
svetnikov), SMS ter svetnico, izvoljeno na 
obrtno-podjetniški listi, in samostojnega 
svetnika. Koalicijska pogodba je nastala 
na osnovi programov LDS in župana Tone
ta Smolnikarja, s katerim sta nastopala na 
lokalnih volitvah. V samih pogajanjih pa so 
se upoštevali predlogi ostalih koalicijskih 
partnerjev, ki so sodelovali pri pripravi po
godbe.

Pogodba je plod daljšega usklajevanja, 
ki sta ga v decembru vodila Brane Golu
bovič (LDS) in Brane Hafner (lista ATS), in 
je usklajena tudi z občinsko upravo, ki je 
prispevala svoj del k strokovni in praktični 
plati pogodbe. V pogodbi so konkretno za
pisani cilji z vseh področij, na katera sega 
moč in vpliv občine. Sestavljena je iz krat
koročnih in dolgoročnih ciljev. Kratkoročni 
cilji za obdobje do leta 2010 so zapisani v 
obliki konkretnih projektov in nalog ter so 
razdeljeni v 17 vsebinskih področji. Dolgo
ročni cilji pa so zapisani v obliki razvojnih 
usmeritev, ki jih bo občina zasledovala v 
naslednjem desetletju.

Po besedah Braneta Goluboviča je pogod
ba dobra in splošno koristna, ker konkre

tizira razvojne cilje, programska izhodišča in 
predvolilne obljube. Življenjskost izpolnjeva
nja zadanih nalog so pogodbi vdahnili tako, 
da je kljub veliki konkretnosti še vedno dovolj 
prostora za dodajanje projektov, ki jih sedaj 
še ni moč predvideti. Z izpolnitvijo v pogodbi 
zadanih ciljev in nalog bo občina Kamnik na
redila velik razvojni in miselni korak naprej. 
Prepričan je tudi, da je za Kamnik napočil čas 
za sprostitev vseh ustvarjalnih potencialov, 
kar lahko dosežemo le, če se bomo vsi zavze
mali za odkrit dialog, zaupanje, sodelovanje, 
načrtovanje in solidarnost ne glede na stran
karsko pripadnost.

Kot so povedali tudi ostali podpisniki, je 
pogodba dober znak, da imata župan in ob
činska uprava dobre in resne namene slediti 
razvoju in izkoriščati priložnosti, ki nam jih 
ponujajo naša okolica, človeško znanje in 
dejo.

Župan je poudaril, da je zelo zadovoljen s 
podpisom take pogodbe, ker to kaže veliko 
voljo sodelujočih po napredku in razvoju ob
čine Kamnik v občino, ki bo zgled ne samo v 
slovenskem, temveč evropskem merilu. Med 
drugim je povedal tudi, da od sodelovanja v 
pogodbi ni izključen nihče, vsaka stranka, in
teresno združenje in posamezniki so vabljeni, 
da se s konstruktivnimi predlogi pridružijo 
ustvarjanju kamniške bodočnosti.

MARK AGOVIČ

SDS KAMNIK NASPROTUJE 
PODRAŽITVAM

ZELENI KOTIČEK
Spomini glede onesnaževa

nja okolja z raznimi odpadki 
iz davne preteklosti, sedanjo
sti ter občutki v prihodnosti

Na osnovi del in nalog, ki sem 
jih opravljal v podjetju Slovenija 
avto Ljubljana, sem od leta 1965 
do 1996 najmanj enkrat mese
čno obiskoval tovarno avtomo
bilov Zastava Kragujevac. Poleg 
tega sem moral nekajkrat letno 
obiskati kupce na območju RS 
in v ostalih Republikah takrat
ne Jugoslavije. Spominjam se, 
koliko raznih odpadkov je bilo 
opaziti ob cestah, na parkirnih 
prostorih, praktično povsod, 
kamor je seglo oko. Res je, da 
so komunalni delavci vsako noč 
spirali asfaltne prevleke znotraj 
ožjega mestnega jedra, vendar so 
jih neosveščeni prebivalci vsako
dnevno močno onesnažili. Tudi 
v kino dvoranah so pljuvali po 
tleh, z nožem poškodovali lese
ne dele sedežev in s cigaretnimi 
ogorki poškodovali prevleke 
le teh, po tleh metali embalažo 
bonbonov in raznih sladic ter 
steklenice oz. plastenke.

Žalostno je, da smo vso nega
tivno obnašanje pri onesnaževa
nju okolja z raznimi odpadki do
besedno prekopirali od večine 
neosveščenih prebivalcev osta
lih republik bivše Jugoslavije. 
Tako neodgovorno početje nas 
bo v bližnji morda pa tudi daljni 
prihodnosti drago stalo, ker pre
prosto zastrupljamo podtalnico, 
iz katere posamezni zaselki črpa
jo pitno vodo, in seveda gorsko 
reko Kamniško Bistrico, ki je 
glavni vir še vedno neoporečne 
pitne vode. Znotraj gozdov, trav
niških jas, ob parkirnih prosto
rih, brežinah Kamniške Bistrice 
in Nevljice, je opaziti izrabljene 
hladilnike, pralne in pomivalne 
stroje, pnevmatike raznih di
menzij, salonitno kritino, PVC

RAČUNOVODSKE 
STORITVE 

IN SVETOVANJE
za fizične in pravne osebe

l^i1 BO/ d.o.o. 
Kamnik, Zikova al. 4 

tel.: 01/831-45-15. 031/ 
305-451

PRVI MESEC 
BREZPLAČNO!

folije, razno embalažo, ruševine 
gradbenega materiala ipd..

Stroške za odstranitev ne
odgovorno odvrženih odpad
kov je Občina Kamnik dolžna 
poravnati s finančnimi sred
stvi, ki so pridobljeni od dav
koplačevalcev. To pa pome
ni, da zaradi malomarnih oz. 
neosveščenih posameznikov 
na območju občine Kamnik 
potem ni realizirana marsi
katera prepotrebna načrto
vana investicija.

Vse osveščene krajane 
Kamnika Zelena stranka 
prosi, da si zapišejo registr
sko številko vseh kategorij 
motornih vozil, če opazijo 
nenadzirano odlaganje od
padkov in le to sporočijo na 
naslov občine Kamnik, sve
tovalec za komunalni nadzor 
in občinsko redarstvo štev. 
01 831 81 21, članom odbora 
za varovanje okolja v občini 
Kamnik - tel. štev. 01 831 82 
48 ali pa članom omenjene 
stranke - tel. štev. 01 831 10 
01. Seveda je potrebno poleg 
registrske številke še navesti, 
kje se nahajajo divja odlaga
lišča. To pomeni, da mora 
uslužbenec občine, član od
bora in stranke izvršiti fizi
čni ogled in zaradi dokazne
ga gradiva divje odlagališče 
fotografirati.

V nadaljevanju postopka pa 
občina Kamnik izreče predpisa
no kazen, ki ni zanemarljiva, saj 
so poleg kazni še prišteti stroški 
nakladanja, odvoza odvrženih 
odpadkov na deponijo Suhado
le in v nadaljevanju na zbirališče 
podjetja Snaga v Ljubljani.

Podjetje Publicus je v letu 
2006 brezplačno prevzemalo 
vse izrabljene pnevmatike, 
od 1.1.2007 pa zaračunavajo 
manipulativne stroške v sim
boličnem znesku 0,25 EUR 
(60,00 sit) z obračunanim 
DDV na kos, zato prosimo, 
da jih vsi lastniki odpelje
te na deponijo v Suhadole. 
Tudi za izrabljene hladilnike, 
pomivalne in pralne stroje, 
odvečno embalažo ipd. pod
jetje Publicus ne zaračunava, 
seveda, če je vaše stalno pre
bivališče na območju občine 
Kamnik.

Neuporabna motorna vo
zila brezplačno prevzema 
pooblaščenec s strani MOP 
-podjetje Avto detel, Sloven
ska cesta 66, Mengeš, tel. štev. 
01723 70 41.

Drugače pa je za salonitno

strešno kritino, zato se Zelena 
stranka pri odgovornih funkci
onarjih na MOP zavzema, da bi 
za prevzem le teh stroške pokrila 
država. Kljub temu pa vse, ki ste 
se odločili prekriti stavbo prosi
mo, da jih ne odlagate na divjih 
odlagališčih, saj s takim ravna
njem škodujete sebi in ostalim 
krajanom Kamnika.

Zelena stranka - generalni 
sekretar Daniel Kovačič

20.12.2006 je bila sklicana 
prva izredna seja občinskega 
sveta v novem mandatu, na ka
teri so svetniki obravnavali dve 
ključni temi. Prva se je nanašala 
na določitev višine nadomestila 
za uporabo zazidanega in neza
zidanega stavbnega zemljišča, ali 
drugače davek na nepremičnine, 
druga pa na določitev višine par
kirnine na javnih parkirnih po
vršinah v delu mesta Kamnik.

Direktor občinske uprave je 
predstavil namen te podražitve, 
ki ne sledi višini predvidene let
ne stopnje inflacije. Predlagal 
je, da se vrednost točke, ki je 
osnova za izračun nadomestila 
za uporabo nezazidanega in za
zidanega stavbnega zemljišča, 
poviša za 2,1%. Svetniki SDS smo 
predlagali, naj občinska uprava 
raje poišče tiste, ki tega davka 
sploh ne plačujejo, in tiste, ki 
površin niso v celoti prijavili. 
Na državnem nivoju je takšnih 
okoli 40%, prepričani pa smo, 
da tudi v občini Kamnik ni kaj 
dosti bolje. Tistim, ki nepremi
čnin niso prijavili pristojnim 
organom v skladu s predpisi, 
pa bi se pavšalni znesek celo 
zmanjšal. Tak predlog je bil za 
svetniško skupino SDS nespre
jemljiv, zato je svetniška skupina 
predlagala za vse primere enako 
zvišanje. Svetniki županove ko
alicije so se z našim predlogom 
strinjali in ga tudi podprli.

Še bolj pa je bilo pereče vpra
šanje glede spremembe višine 
parkirnine na javnih parkirnih 
površinah. Občinska uprava je 
namreč predlagala, da se parkir
nina za vsako začetno uro poviša 
iz 100 SIT (0,42 ) na 119,82 SIT 
(0,50 €) zaradi manjših obrato
valnih, materialnih in vzdrže
valnih stroškov parkomatov ter 
zaradi tehničnih težav. Svetniški 
skupini SDS in NSi sta na ta sklep

vložili amandmaja, v katerih sta 
predlagali znižanje parkirnine z 
0,50 € na 0,40 €. Bili sta namreč 
mnenja, da občina ne sme po
večevati cen storitev občanom 
na račun uvajanja evra, ker je ta 
način neprimeren zgled ostalim 
ponudnikom blaga in storitev. 
Predlog pa je tudi v nasprotju s 
priporočilom Vlade Republike 
Slovenije in evropskih institucij, 
ki nas pozivajo, da zgolj zaradi 
prehoda na novo denarno enoto 
ni razloga za podražitve. Ta dva 
amandmaja nista bila sprejeta, 
?ato bo parkirnina v Kamniku 
po novem letu dražja skoraj 
za 20%. Svetniki SDS, NSi smo 
temu predlogu odločno naspro
tovali in glasovali proti tudi zato, 
ker bi lahko občanom omogočili 
parkiranje tudi samo za pol ure, 
če bi vstavili kovanec za 0,20 . 
Županov glasovalni stroj je na 
žalost povozil vse dobre predlo
ge, ki smo jih predlagali stranki 
opozicije SDS in NSi.

Pri zadnji točki dnevnega 
reda smo sprejeli predloge čla

nov odborov in komisij, ki nas 
bodo zastopali v tem mandatu. 
Po predhodnem dolgem in tr
dem usklajevanju je glasovanje 
potekalo povsem gladko. Kot 
največja opozicijska skupina 
smo zahtevali vodenje nadzor
nega odbora in ga tudi dobili, 
nismo pa opozicijske stranke 
uspele pridobiti večino v tem 
odboru, ki nadzira delo župa
na in občinskih služb. Takšno 
stališče večine kaže na pomanj
kanje demokratične volje ali pa 
na nepoznavanje prakse v ure
jenih demokracijah. Seveda pa 
zaradi tega ostajajo na široko 
odprta vrata domišljiji, ki se 
bo nehote pojavljala ob raznih 
dvomih.

Ob koncu smo potrdili župa
nov predlog za dva podžupana, 
ki mu bosta pomagala voditi ob
čino. V Slovenski Demokratski 
Stranki jima želimo uspešno 
delo.

OO SDS Kamnik, 
TOMAŽ PETEK, 

tiskovni predstavnik

KRAMLJAMO O JUTRI 
SLOVENSKEGA PODEŽELJA

V četrtek, 14. grudna 2006, je bilo v kamniškem domu kulture 
toliko obiskovalcev kot že dolgo ne, saj smo se kmetje udeležili 
predavanja o pripravah na vstop v programsko obdobje 2007-2013 
in s tem možnostih, ki jih ponujajo najrazličnejši finančni skladi in 
z njimi povezani programi za razvoj podeželja in s tem tudi kme
tijstva.

Več kot 350 udeležencev je več kot zgovoren dokaz, da nam ni 
vseeno, kaj se dogaja z nami, kmeti, in s prebivalci podeželja, kaj 
se pripravlja oziroma kaj je že sprejeto, kako bomo preživeli v tem 
prostoru, ki ga ohranjamo kot kulturno krajino v vsej lepoti, a se 
hkrati sprašujemo, koliko je to vredno v očeh tistih, ki o nas od
ločajo v beli Ljubljani, še posebej pa v Bruslju.

Velikokrat je to zgodba o korenčku in palici in samo dobro sez
nanjeni in obveščeni lahko najdemo poleg korenčka tudi palico in 
vsi si želimo, da le-ta ne bo prehuda.

Kmetijsko svetovalna služba iz Kamnika se je maksimalno potru
dila in pripravila res kvalitetno in nam vsem razumljivo predavanje 
ravno v trenutku, ko izgleda, kot da se država kar malce norčuje iz 
nas, ko nam izdaja odločbe za podporo in subvencije v kmetijstvu 
za leto 2006 z rokom izplačila do konca leta 2008 kljub temu, da 
smo izpolnili z zakoni, uredbami in drugimi predpisi zahtevane 
pogoje.

Prvo temo predavanja z naslovom Uredba o izvedbi neposrednih 
plačil za kmetijstvo (Ur.l. RS, Št. 99/06 z dne 14.9 2006) je pred
stavil Peter Berlec; sledilo je predavanje Damjane Ilijaš o Navzkrižni 
skladnosti, o kateri govori vladna uredba, objavljena v Ur. L RS št. 
21/05, 114/05 in 76/06; Marta Kos pa je predstavila priprave na 
izvedbo Programa podeželja 2007-2013.

O sami tematiki predavanja je bilo že veliko napisanega in po
vedanega, vendar bo potrebno preliti še nekaj črnila, da bomo 
razumeli, kaj vse to pomeni. Gre za naše preživetje in obstoj na 
slovenskem podeželju, saj je namen sprejetih ukrepov pomoč pri 
čim boljšem in lažjem preživetju, v primeru neupoštevanja le-teh 
pa imajo tudi vzgojno in kaznovalno funkcijo.

Kar nekaj vprašanj se je porodilo in iz dvorane je bilo slišati ka
kšno pritajeno kletvico, saj so nekatera pravila tako zakomplicirana 
in težka, da jih je težko razumeti.

Nikakor pa nismo mogli mimo problema, ki tare vse nas, to je 
izpolnjevanje obveznosti države do kmetov v obliki odločb, ki v teh 
dneh prihajajo v naše domove, in izplačil le-teh.

Poleg podpor in subvencij, ki so namenjena vam, potrošnikom, 
da pride v vaše domove kvalitetna in okusna hrana po primerni 
ceni, so tu še tako imenovani ukrepi »EU standardov«, ki so nam na
ložili velike investicije za ohranjevanje okolja in za seboj potegnili 
velike stroške, za katere pa je bilo rečeno, da se delno povrnejo iz 
nacionalnega proračuna, delno pa iz evropskih sredstev. Kmetje, ki 
smo svojo dolžnost izpolnili, upravičeno pričakujemo, da bo svoje 
obveznosti do nas izpolnila tudi država.

Ravno tako pa si kmetje na Kamniškem želimo boljše obvešče
nosti v lokalnem mediju. Sami pa smo tudi s pomočjo KSS in ob
čine Kamnik naredili še en korak naprej. V teh dneh se je začel 
računalniški tečaj za začetnike, ki je naletel na dober odmev, saj je 
prijavljeno več kot sto udeležencev.

Joško
V_______________________________ J

PRI MAJHNIH STVAREH SE ZAČNE ...

NSi PROTI POVIŠANJU 
PARKIRNINE!

Na zadnji seji občinskega sveta občine Kamnik so svetnice in 
svetniki med drugim obravnavali tudi cene parkirnin v ožjem delu 
mesta Kamnik. Župan je predlagal sklep, s katerim je občinski svet 
določil cene parkirnin po 1. 1. 2007. Cene dnevnega parkiranja, 
mesečnega parkiranja in letnega parkiranja so tudi po spremembi 
v evre praktično ostale istem, medtem ko se je cena parkirnine 
za eno uro zvišala kar za 19,82%. Po županovem predlogu bomo 
morali za uro parkiranja po novem plačevati 0,5 evra, prej smo 
plačevali 100 sit. Predlagatelj (župan) je namreč v gradivu za sejo 
občinskega sveta zapisal, da se parkirnina za eno parkirno mesto 
za vsako začeto uro poviša iz sedanjih 100 sit na 0,5 evra oziroma 
na 119,82 sit, kar pomeni 19,82 %. Zupan je omenjeno podražitev 
zagovarjal samo zaradi lažjega rokovanja s evrskimi kovanci.

Vlada Republike Slovenije je na svoji seji 7. 12. 2006 sprejela 
zavezo, da zgolj zaradi prehoda na novo evropsko valuto ne bo 
povečevala denarnih zneskov. Vlada Republike Slovenije je pripo
ročila sodiščem in drugim državnim organom, organom lokalnih 
skupnosti, nosilcem javnih pooblastil, drugim osebam javnega 
prava in gospodarskim družbam, ki so v delni ali večinski lasti 
države, da zavezo ob prehodu na evro pri oblikovanju denarnih 
zneskov spoštujejo do zaključka obdobja prehoda na evro, občina 
Kamnik te zaveze ni spoštovala.

Svetniška skupina Nove Slovenije meni, da je obrazložitev 
predlagatelja, da ceno povišuje zaradi lažje uporabe parkirnega 
avtomata in zaradi prihranka časa pri praznitvi blagajn, nespre
jemljiva, še posebej v luči uvajanja evra. Nova Slovenija je odlo
čno nasprotovala omenjeni podražitvi, zato je vložila amandma, 
s katerim je predlagala 0,4 evra za eno uro parkiranja. Vse te 
argumente je v živahni razpravi izpostavil tudi vodja svetniške 
skupine Nove Slovenije Matej Tonin, ki je med drugim tudi me
nil, da je obrazložitev predlagatelja, da ceno povišuje zaradi la
žje uporabe parkirnega avtomata in zaradi prihranka časa pri 
praznitvi blagajn, nesprejemljiva. Nazorneje pokazal, da stališča 
predlagatelja stojijo na trhlih, če ne že kar na smešnih temeljih. 
Dejal je, da bi morali v primeru, da bi bila parkirnina 0,4 evra v 
parkomat vložiti štiri kovance po 10 centov, če bi bila pa cena 
0,5 evra pa pet kovancev po 10 centov. Po Toninovem mnenju je 
obrazložitev predlagatelja zelo slaba, saj predvideva, da bodo vsi 
uporabniki uporabljali zgolj kovanec za 0,5 evra, kar pa je utopi
čno pričakovanje, ker bo parkomat sprejemal tudi kovance za 10 
centov. V razpravi je sodeloval tudi Janez Stražar, svetnik NSi, ki je 
menil, da je skoraj 20 % podražitev za eno uro parkiranja občutno 
previsoka. Po njegovem mnenju bi bila podražitev upravičena, če 
bi v mestu primanjkovalo plačljivih parkirnih prostorov, kar pa se 
zaenkrat še ne dogaja.

Župan, žal, amandmaja Nove Slovenije ni podprl, z obrazložit
vijo, da zaradi obratovalnih, materialnih in vzdrževalnih stroškov 
parkomatov ter zaradi tehničnih težav, do katerih bi prišlo pri 
štetju gotovine, predloga ne more podpreti. Zgolj za ilustracijo 
lahko navedemo, da kvaliteten števnik in sortirnik evro kovancev 
(ogledate si ga lahko na http://pe-com.eu/) stane 166 evrov, za 
občino to ne bi smel biti prevelik strošek, še posebno, če vemo, da 
v mestni občini Kranj parkirnina za eno uro po novem znaša 0,41 
evra. V Kranju uvedba evra torej ni pomenila večjih obratovalnih, 
materialnih in vzdrževalnih stroškov ...

V razpravi je bilo na trenutke moč slutiti, da bo predlog svet
niške skupine Nove Slovenije dobil večinsko podporo, vendar je 
župan Tone Smolnikar prekinil sejo in pozval koalicijske svetnike 
na posvetovanje, po posvetovanju so svetniki in svetnice najprej 
glasovali o amandmaju svetniške skupine Nove Slovenije: 12 svet
nikov (NSi, SDS, SLS in SD) je glasovalo ZA amandma, 16 jih je 
bilo proti u torej za podražitev (LTS, LDS, Zelena stranka, DeSUS, 
SMS, ORL). Prav tako je bil celoten sklep v obliki, kot ga je pred
lagal župan, sprejet s 16 glasovi, proti jih je bilo 9 (NSi in SDS). 
Pričakovali bi, da bi bila občina prva, ki bi zaustavila začaran krog 
podražitev, na našo veliko žalost pa je bila občina Kamnik tista, ki 
je krog podražitev v centru mesta Kamnik začela. Več si preberite 
na www.nsi-kamnik.net

Nova Slovenija Kamnik
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Leto v znamenju 
kulture

Letos boste v Domu kulture Kamnik prišli na svoj račun tudi 
vsi ljubitelji glasbe. Žal nam tehnične in akustične zmožnosti še 
ne dovoljujejo prav vseh žanrov, tako da bomo na samem za
četku na naš oder povabili bolj električno in tolkalno usmerjene 
glasbene skupine. Verjetno mi ne bo nihče verjel na besedo, da 
bomo v kratkem gostili legendarno urbano pleme The Stroj, ki 
vas je že navdušilo z zaključnim koncertom Kamfesta 2004. Še 
prti, kot posledica sodelovanja Priden možica, MC Kotlovnice 
in Študentskih klubov Kamnik in Domžale, prihajajo v Kamnik 
Gal in galeristi, prav tako preizkušeni na zadnjem Kamfestu, 
a tokrat z novo ploščo in še sveži od promocijskega nastopa 
v Cankarjevem domu. Ja, tako je to. Najprej Cankarjev dom, 
potem pa takoj v Dom kulture Kamnik. Super.

Pisana beseda, pravijo, je ogrožena. Za marsikoga dolgočasna, 
brezvezna, zastarela. Kaj naredi fuzija sodobnega slovenskega 
pesnika in alternativnega, z dredi ovešenega legendarnega slo
venskega basista boste prav tako lahko videli že januarja. Več o 
tem si preberite na naših spletnih straneh in v programu.

Seveda nismo pozabili na gledališčnike. Otroški abonma bo 
živ tja do meseca maja, ta veliki abonenti pa pozor: Slovensko 
Mladinsko Gledališče je že naložilo tovornjake in vsak čas bodo 
na poti v Kamnik. Ksenofobe prosimo, da ne postavljajo vaških 
straž na Duplici in na Perovem, kljub temu, da z Borštnikovo 
nagrado 2006 ovenčana predstava Fragile zanje ni primerna.

Da pa pokažemo, kako pogumni smo Kamničani in Kam- 
ničanke, se bomo vsi - abonenti, vodstvo doma, hostese, ta pridni 
mladinci iz Kotlovnice z avtobusom (pa še hišnica na metli) po
dali v Celje, da se na lastne oči prepričamo, v katerem gledališču 
se bolje sedi. Kabaret ekskluzivno za abonente.

O moških.com ne bom govoril. Predstava zagotovo bo, abo
nenti lahko mirno spite, za ostale pa se bomo trudili, kolikor 
bo pač v naših močeh. Okoli petdeset vstopnic bo v prodaji od 
19. marca dalje.

Pa še to: zaradi organizacijskih okoliščin bosta naslednji predstavi 
abonmaja KarrTnček (Pika Nogavička) in Maistrovega abonmaja 
(Fragile) na sporedu v sredo in ne v četrtek.

Bodite srečni v novem letu, delajte zanimive stvari, pozdra
vljajte sosede in se sprehajajte po Kamniku. Letos vas čaka kup 
presenečenj.

GORAN ZAVRŠNIK 
programski vodja KDPM

Agencija za razvoj turizma in podjetništva 
v občini Kamnik - javni zavod 
Turistično-informacijski center
Glavni trg 2 
1241 Kamnik 
tel: +386 1 831 82 50 
fax: +386 1 831 81 92 
e-mail: tic@kamnik-tourism.si 
www.kamnik-tourism.si

V pte

KOLEDAR PRIREDITEV
DOM KULTURE KAMNIK
Fužine 10, Kamnik 
www. domkulture. nrn 
info@domkulture org 
041/360-399
01/839-76-06 (uradne ure med 9. in 14. uro)
ponedeljek. 15. januar, in
torek. 16. januar, od 7.00 do 13.00 urn
Rdeči križ Kamnik 
KRVODAJALSKA AKCIJA

nedelja. 21. januar, ob 16.00 uri 
Župnijska Karitas Nevlje 
DOBRODELNI KONCERT
za izven
vstopnina: 8 EUR /1917 SIT

sreda. 24. januar, ob 19.00 uri 
Študentski klub Domžale
LOVLJENJE RITMA
literarni večer s plesnim performansom
prireditev v okviru festivala DNK - ŠTUNF 07 
vstopnine ni, za izven

četrtek. 25. januar, ob 20.00 uri 
Študentski klub Domžale
GAL IN GALERISTI 
glasbeni koncert
prireditev v okviru festivala DNK - ŠTUNF 07 
vstopnine ni 
za izven

sreda. 31. januar, ob 17.00 uri 
Lutkovno gledališče Maribor 
PIKA NOGAVIČKA 
lutkovna predstava za otroke
za abonma KanVnček in izven 
vstopnina: 3,75 EUR / 899 SIT

KLEPAR-KROVEC
dobi delo za nedoločen delovni čas
Zaželjene so nekajletne delovne izkušnje v kleparskih in 
krovskih delih. Vozniški izpit »B« kategorije.
Stimulativni osebni prihodek. Pričetek dela takoj.
Zoran Sodnik, s.p., Gmajnica 9, Komenda, tel.: 041/719 499.

Sedem slikark 
v Maleševi galeriji

V Galeriji Miha Maleš je od 6. decembra 2006 do 15. februarja letos 
odprta zanimiva razstava, ki jo je avtorica Barbara Savenc poimenovala 
Sedem slovenskih slikark 1918 - 1945. Gre za pregled likovnega opusa 
Henrike Šantel, Avguste Šantel ml, Helene Vurnik, Anice Zupanec 
Sodnik, Elde Piščanec, Mire Pregelj in Bare Jemec - sedmih sloven
skih umetnic, ki so ustvarjale v obdobju med obema vojnama, torej ravno 
takrat, ko je bil na svojem umetniškem vrhuncu tudi kamniški slikar Miha 
Maleš. »Razstava in katalog sta projekt, ki sem se ga lotila skupaj z mag. 
Mileno Koren Božiček, dr. Ireno Mislej in dr. Nadjo Zgonik, z namenom, 
da obnovimo razmišljanje in v muzejih in galerijah postopoma odgrne
mo opno, razpeto čez t. i. žensko umetnost. Naš namen je bil predstaviti 
družbeni kontekst in okoliščine, v katerih so delovale omenjene ustvar
jalke,« je povedala Barbara Savenc. Približno petdeset likovnih del vseh 
sedmih slikark, ki so dobila svoje mesto v Maleševi galeriji, so za razstavo 
prispevale različne institucije in tudi posamezniki.

JASNA PALADIN

Na odprtju so spregovorile (z leve) direktorica Medobčinskega muzeja 
Kamnik Zora Torkar ter soavtorici razstave Barbara Savenc in Milena 
Koren Božiček.

O RAZSTAVI
Sedem slovenskih slikark v obdobju 1918 -1945: Henrika 
Šantel, Avgusta Šantel ml., Helena Vurnik, Anica Zupanec 
Sodnik, Elda Piščanec, Mira Pregelj in Bara Remec

Razstava in katalog sta del pro
jekta avtoric mag. Milene Koren 
Božiček, dr. Irene Mislej, Barbare 
Savenc in dr. Nadje Zgonik, da ob
novijo razmišljanje in v muzejih 
in galerijah postopoma odgrne
jo opno, razpeto čez t. i. žensko 
umetnost. Namen je predstaviti 
družbeni kontekst in okoliščine, v 
katerih so delovale ustvarjalke. Z iz
branimi slikarkami Henriko Šantel, 
Avgusto Šantel ml., Heleno Vurnik, 
Anico Zupanec Sodnik, Eldo Pišča
nec, Miro Pregelj in Baro Remec in 
njihovimi življenjskimi zgodbami 
smo se želele posredno dotakniti 
tudi vzrokov, ki so iz umetnostne 
zgodovine izrinili razmišljanje o 
položaju in delovanju umetnic in 
njihovi vlogi v umetnosti. Izbrane 
slikarke so bile, kot nam razkrivajo 
pregledani članki in drugi zapisi, 
v obdobju 1918-1945 najbolj opa
žene in prisotne na slovenskem 
likovnem prizorišču, obenem pa 
tudi osrednje predstavnice, ki so 
sodelovale v težnjah ženskega po
vezovanja, skupnega predstavljanja 
in sodelovanja.

Prvo vprašanje, ki smo si ga 
zastavile, je bilo: katere slikarke 
iz prve polovice 20. stoletja poz
namo danes in imamo ohranjen 
ter zbran njihov opus? Redkim 
slikarkam so nenavadnost, od
stopanje od pravil, izjemnost in 
drugačnost v zadnjih desetletjih 
19. in tudi prvih desetletjih 20. 
stoletja omogočali uspeh. To
liko bolj je zato pomembno, da 
opozorimo na družinsko revijo 
Mladika, ki je s Karlom Dobido

po letu 1931 usmerila svojo po
zornost enakovredno in z veliko 
naklonjenosti tudi k slikarkam. 
Bralci so lahko spoznali Heleno 
Vurnik, Anico Zupanec Sodnik, 
Maro Kralj, Noro Lavrin, Dano 
Pajnič, Eldo Piščanec, Miro Pre
gelj, Baro Remec, Karlo Bulovec 
Mrak, dela sester Šantel in tudi 
Kathe Kollvvitz.

Za kontinuirano razstavljanje 
pa je bilo najpomembnejše od
prtje Jakopičevega paviljona leta 
1909- Do konca prve svetovne 
vojne lahko naštejemo štirinajst 
razstav, na katerih so se s svojimi 
deli predstavile tudi slovenske 
umetnice Ivana Kobilca, Henrika 
in Avgusta Šantel, Melita Rojic in 
Anica Zupanec. Seznam dopol
njuje skupina »sopotnic« predsta
vnikov slovenskega impresioniz
ma: Jessie Vesel, Louise van Ra- 
ders Jama, Roza Klein. V obdobju 
1918-1945 se je likovno dogajanje 
razširilo in začelo oblikovati v 
novih ustanovah. Po letu 1920 se 
je v Mariboru izoblikovalo novo 
slovensko likovno središče in za
nimivo je, da se je na prvi razstavi 
predstavila cela vrsta slikark: Ifi
genija Cozzi, Ljudmila Janovsky, 
Hedvika Kiffmann, Erna Klein 
Bros, Špelca Mladič, Rita Passini, 
Violetta Rosmanit, Vera Simonič 
Blumenau in Avgusta Šantel. Po
sebno pozornost velja nameniti 
razstavi Umetniške matice, ki je 
na osmem ljubljanskem velesej
mu leta 1928 pripravila razstavo 
Slovenska moderna umetnost 
1918-1928. Izmed ustvarjalk

J www.kd-domzale.si

anuar
Galerija Domžale

četrtek, 11. januar ob 19:00

Odprtje kiparske razstave, ki bo na ^ GD 
ogled do 26. januarja 2006.

sobota, 13. januar ob 10:00 
Lutke FRU-FRU
Ela Peroci: MOJ DEŽNIK JE
LAHKO BALON, lutkovna predstava

četrtek 18. januar ob 20:00 
TROMBONISTIITALIANI & 
ŠTEVEN MEAD (tenorska tuba) 
koncert

25,, 26., 30. in 31. januar ob 20:00 
SNG Nova Gorica
Biljana Srbljanovič: KOBILICE ali 
MOJ OČE IGRA LOTO, črna komedija

sobota, 27. januar ob 10:00 
Teater za vse, Jesenice 
B. Gašperčič: GUSAR NACE 
lutkovna predstava

INF0 in REZERVACIJE:
tel. 722 50 50

Kulturni dom 
Franca Bernika
Domžale

so se poleg Elde Piščanec pre
dstavile Tatjana Inkiostri, Dana 
Pajnič, Mimi Spinčič Medvedo
va in Mara Jeraj. V tem obdobju 
moramo izpostaviti leto 1928, 
ko se je med imeni razstavljalcev, 
kasneje znanih tudi kot skupina 
Četrta generacija, prvič pojavi
lo ime slikarke Mire Pregelj. V 
tretjem desetletju 20. stoletja 
se je vzpostavilo še celjsko liko
vno prizorišče, kjer smo lahko 
leta 1931 med t. i. osemnajstimi 
najboljšimi slovenskimi umetniki 
zasledili Anico Zupanec Sodnik, 
Henriko in Avgusto Šantel ter 
Eldo Piščanec. Ob našteta imena 
so se v izbranem obdobju obča
sno uvrščale tudi: Ivanka Vanič, 
Jela Humek Trnkoczy, Margit Ro
bič, Nora Lavrin, Doroteja Roter, 
Rina Drenik Marušič, Jelka Vil
fan, Rene Gorjup Dufour, Marija 
Kupfer, Marija pl. Pantz, Jožica 
Bregar, Sonja Vončina, kasneje še 
Milena Dolgan, a tudi Marija Sare 
ter posebej za ptujski konec zani
miva Elza Kazimir Oeltjen. V t. i. 
srednještajerski skupini so bile še 
Vera Fišer Pristovšek, Konstanca 
Frohm in Dorothea Hauser.

Obdobje ni bilo nenaklonjeno 
ženskemu poklicnemu delovanju. 
Z izbranimi slikarkami zato lahko 
spregovorimo tudi o najvidnejšem 
in najpomembnejšem razlogu 
izključevanja, namreč o tedanjih 
možnostih izobraževanja za žen
ske. Izobraževanje je bilo žen
skam do konca prve svetovne 
vojne omogočeno le formalno, 
saj »uradne« likovne akademije v 
Evropi niso sprejemale študentk. 
Slikarke so sprva izbirale za cilj 
svojega študija Munchen in Du
naj, po vojni pa so se odločale 
za Firence in predvsem Zagreb, 
kjer so bile že uvrščene v redni 
študijski program. V Miinchnu

je omogočala študij slikarstva t. i. 
Damen-Akademie, ki so jo usta
novile članice Društva umetnic v 
Miinchnu. Na Dunaju pa je konec 
leta 1897 začela delovati Kunst- 
schulefur Frauen undMddchen. 
Enakovreden status se je začel 
uresničevati šele potem, ko se je 
zaradi pritiskov umetnic, poveza
nih v različnih združenjih, začelo 
sprejemanje študentk na »uradne« 
akademije. Prav povezovanje slo
venskih ustvarjalk v »ženske sku
pine« je najpomembnejši in doslej 
popolnoma spregledan podatek, 
ki je pripomogel k izbiri slikark 
za tokratno predstavitev.

Leta 1926 je bila pod okriljem 
Franje dr. Tavčar, prve slovenske 
dvorne dame, pripravljena razsta
va Slovenska žena. Na tej poti in 
našem spominskem popotovanju 
pa je pomembnejši podatek - prva 
samostojna razstava slovenskih 
slikark skupaj s hrvaškimi v Lju
bljani leta 1931 v okviru Kluba 
likovnih umjetnica. Slovenske 
slikarke so t. i. klub Kraljevine SHS 
številčno okrepile v letih 1930- 
1937 in v njem so sodelovale ali 
so bile njegove članice Anica Zu
panec Sodnik, Elda Piščanec, Rene 
Gorjup Dufour, Mara Jeraj Kralj, 
Margit Robič, Bara Remec, Mira 
Pregelj, Dorothea Hauser, Vera Fi
scher Pristovšek in Karolina Bulo
vec. Nekako po letu 1938 je število 
članic Kluba likovnih umjetnica 
začelo upadati in organizirane so 
bile le še osamljene razstave, ki so 
jih omogočile posamične pobude. 
Zadnja postojanka na tokratnem 
popotovanju, ki pripoveduje o žen
skem likovnem sodelovanju in po
vezovanju v Sloveniji, pa je razstava 
Male ženske antante, edini skupin
ski nastop ustvarjalk v tujini.

BARBARASAVENC

Jazz Zaprice
Vsake toliko časa, po verjetnostnem računu, zvezdah 

ali kar tako se zgodi. Preganjanje dolgčasa postane uži
tek. Ob tem velja izpostaviti koncert, ki seje v decembru 
zgodil na gradu Zaprice v sklopu jazz koncertov. Na
stopili so glasbeniki, ki jih povezuje užitek ob širjenju 
improviziranih energij glasbe, tehnična dovršenost in 
ideje, kijih s suverenostjo širijo.

Trio Dejan Pečenko - klavir, Imer Traja Brizani - bas 
kitara ter Žiga Kožar - bobni so glasbeniki, ki igrajo v 
različnih zasedbah. Opozoriti velja na domorodca Žigo 
Kožarja, bobnarja, ki daje utrip tudi širšim množicam 
znanemu bendu ali plemenu Neisha.

Omeniti velja Traja Brizanija, virtuoza bas kitare in 
komponista, ki ustvarja glasbo sodobnih idej z romski
mi koreninami. Ukvarja se tudi s publicistiko in glasbe
no pedagogiko -prva knjiga Le ostanite, Romi gredo. Mi 
smo ostali in uživali.

Vpričakovanju novih koncertov. Romi v iskanju ob
čine, Romei pa kakšne Julije.

IGOR ZAJC

TrioJDejan Pečenko - klavir, Imer Traja Brizani - bas kitara ter Kamni
čan Žiga Kožar - bobni so gMsbeniki, kijih povezuje užitek ob širjenju 
improviziranih energij glasbe in tehnična dovršenost.
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Da v našem predalpskem mestu živi precej lepih deklet, seje 
izkazalo že velikokrat. Kamničanke so kot za šalo pometale s kon
kurenco na različnih lepotnih izborih - od izbora Obraz leta, do 
miss Haivaian Tropic in konec koncev Playbojeve zajčice...

Pozitivno nas je presenetil še izbor za Lepotico slovenskega 
podeželja, saj je žirijo očarala simpatična 19-letna Irena Gerbic 
iz Stahovice in osvojila naslov lepotice slovenskega podeželja 
2006. Na naš klepet je prišla pravočasno, urejena, nasmejana in 
zgovorna. Marsikatera »uradna miss« bi se od nje lahko veliko 
naučila...

Širši slovenski javnosti 
nisi poznana (po tem po
govoru bo drugače). Zakaj

si se prijavila na izbor Le
potice slovenskega podeže
lja? Kdo so bili tvoji najbolj

zvesti navijači, kdo te je pod
piral pri odločitvi in samim 
izborom?

Prijavili so me na Društvu po
deželske mladine Kamnik. Brez 
kakršnih koli zadržkov sem iz
ziv sprejela, saj sem vedela, da 
mi bo društvo v oporo v vsakem 
primeru. Prav člani društva so 
moji najzvestejši in najglasnejši 
navijači.

Kakšni so pogoji, da se 
sploh lahko prijaviš na tek
movanje in kateri so kriteri
ji pri samem izboru?

Povezan moraš biti z življe
njem na kmetiji - da tam živiš, 
da so starši ali partner s kmeti
je. Starostna meja je približno 
med 17. in 28. leti, sodelujejo 
lahko poročena ali neporočena 
dekleta (enako velja za fante), 
morajo pa biti nekaznovani 
državljani Slovenije. V ospre
dju ni zunanji izgled, ampak 
preprostost in simpatičnost 
tekmovalcev. Vsak pa je na svoj 
edinstven način pokazal, kako 
je povezan z življenjem na po
deželju.

S čim, meniš, si prepričala 
člane žirije?

»Žirija je bila petčlanska. 
Sestavljala sta jo lanskoletna 
fant in dekle podeželja, pred
stavnica medijev in predstav
nik glavnih sponzorjev. Največ 
pozornosti je bil deležen pred
sednik komisije veslač Luka 
Špik. Žirijo sem prepričala s 
sproščenostjo in duhovitim 
vprašanjem. Vprašala sem jih, 
kaj bi storili, če bi čez noč po
dedovali farmo s 5000 prašiči, 
v oporoki pa bi pisalo, da jih ne 
smejo prodati.

Seštevek glasov je bil vsota 
ocen žirije, glasovnic v Kme
čkem glasu in SMS sporočil.«

Doma imate kmetijo. 
Kakšne so tvoje dolžnosti 
in povezanost s kmečkimi 
opravili?

»Kmetijo so imeli že moji 
stari starši, po domače se reče 
Pr Breznk. Kmetija je velika 32 
ha, od tega je večji del gozda. 
Obdelovalne površine je 7 ha, 
a leži na hribovitem predelu. 
Preživljamo se z gozdarstvom 
in govedorejo. Živim s starši in 
dvema bratoma in kljub trem 
moškim v družini pomagam pri 
vseh ročnih opravilih na polju, 
v hlevu in hiši.«

Kako usklajuješ svoje delo 
s šolo in novimi obveznost
mi, ki ti jih je prinesel na
slov lepotice slovenskega 
podeželja?

»Imela sem nekaj intervjujev, 
zato sem nekajkrat manjkala v 
šoli. Drugače pa zaenkrat nimam 
večjih problemov. Vsekakor pa 
me mediji ne »oblegajo«.«

Je na izboru med tekmo
valci vladalo napeto ali 
prijateljsko vzdušje? Nam 
lahko opišeš, kako poteka 
sam izbor? Zasledila sem, 
da se ne sprehajate po odru 
v kopalkah in večernih ob
lekah?

»Na začetku je bilo sprošče
no prijateljsko vzdušje, na kon
cu pa je bilo pri določenih že 
opaziti napetost in rivalstvo. 
Na izbor se prijaviš s prijavni
co. V mesecu maju je potekal 
predizbor z internetnim glaso
vanjem, kjer so izbrali 12 fina
listk in prav toliko finalistov. V 
poletnih mesecih smo posneli 
koledar, fotografirali so nas v 
domačem okolju. Septembra 
se je začelo finalno tekmova
nje v dveh delih. Prvi del je 
potekal na podlagi glasovnic v 
Kmečkem glasu, drugi pa s po
šiljanjem SMS sporočil. 7. okto
bra je bila finalna prireditev v 
Cerkljah na Gorenjskem pod 
imenom Praznik slovenskega 
podeželja. Žiriji smo se predsta
vili v športnem in elegantnem 
stilu, na koncu pa smo žiriji za
stavili vprašanje. Po razglasitvi 
rezultatov smo imeli zabavo do 
jutranjih ur.

Si članica Društva podežel
ske mladine Kamnik. Nam 
lahko poveš malo več o dru
štvu, od kdaj si članica, kate
re sekcije ga sestavljajo?

»DPM Kamnik ima okrog 60 
članov, od tega 30 bolj aktivnih. 
Društvu sem se pridružila pred 
dvema letoma. Poslanstvo dru
štva je druženje mladih s po
deželja in vseh mladih, ki so 
kakorkoli povezani s podeže
ljem. Udeležujemo se vseh vrst 
tekmovanj (kmečke in športne 
igre, kvizi), hodimo na izlete, 
organiziramo različne tečaje 
(kuharski, plesni,...) in ostala 
druženja (mesečna srečanja, 
pohodi, sankanja...).«

Si kdaj slišala kakšne ne
prijetne opazke, da prihajaš 
s kmetije?

Streljanje z lokom: na gradu Mokrice, ob prvi tiskovni konferenci 
vseh finalistov.

DPM Kamnik povezuje mlade 
s podeželja

Društvo podeželske mladine Kamnik nam je podrobneje pred
stavil Jure Breznik: »Društvo podeželske mladine Kamnik je bilo 
ustanovljeno leta 1993 z namenom, da povezuje mlade s podeželja 
in tiste, ki čutijo pripadnost z njimi. Je prostovoljno, samostojno 
združenje mladine, večji del članov prihaja iz občine Kamnik, po
krivamo pa še Mengeš, Domžale in Komendo. Društvo trenutno 
šteje 63 članov, nekaj je starejših in nekaj mlajših, nekaj članov nas 
zapusti, nekaj se jih na novo včlani, tako da nam podmladka ne 
manjka. Društvo je vključeno tudi v Zvezo slovenske podeželske 
mladine. Glavni namen društva je druženje in izmenjevanje idej 
ter znanja. Pri tem ne gre samo za druženje v društvu, ampak tudi 
med društvi. Druženja potekajo na različnih koncih Slovenije in 
na različne načine, kot seminarji, srečanja in razne igre, o čemer 
poročajo različne revije, časopisi, pa tudi televizija.

Med našimi letošnjimi aktivnostmi naj omenim letni občni zbor v 
krajevnem domu v Godiču, sankanje na sankališču Mišouh v Škofji 
Loki, udeležbo na regijskem kvizu Mladi in kmetijstvo, organiza
cijo regijskih kmečkih iger v Godiču z veliko vrtno veselico. Naj 
spomnim, da smo na kmečkih igrah osvojili tretje mesto in se tako 
uvrstili na državne kmečke igre v Semiču v Beli krajini. Tam smo 
se uvrstili na 8. mesto, zmagali smo na tekmovanju v predstavitvi 
regij, kjer smo predstavljali ljubljansko regijo z Zasavjem. Potem 
so tu še tradicionalni piknik v Želodniku pri Dobu, udeležba na 
kmečkem prazniku (4. mesto), pohod na Veliko Planino, ki smo ga 
pripravili skupaj z Društvom podeželske mladine Litija Šmartno, pa 
izlet v Gardaland, kuharski tečaj na temo ribjih jedi, ekskurzija v 
Prekmurje, množična udeležba na tekmovanju na izboru za lepoti
co slovenskega podeželja v Cerkljah, martinovanje na Brezjah nad 
Kamnikom, pred dnevi pa smo se srečali tudi že na prednovoletni 
večerji v gostilni pri Čibru.

Z evrom startamo

Cvetlični med TUŠ IkgZ;

€«* 87

Grške pomaranče

687,76 SIT 98,25 SIT

Več kot 1.000 izdelkov z evrom še cenejših.
Z uvedbo evra (€) smo v trgovinah Tuš dodatno znižali cene več kot 1.000 izdelkom priznanih proizvajalcev.
Za lažjo izbiro sledite oznakam:

vedno nizka cena.; označba za več kot 600 izdelkov, ki je garancija, da ste izbrali kakovostne in predvsem cenovno ugodne izdelke, 

aKCBA označba za več kot 400 aktualnih izdelkov vsak mesec, ki imajo še posebej znižamo ceno, tuš
označba za 20 izjemno kakovostnih izdelkov vsak mesec, ki so na voljo vsem članom TUŠ Kluba s kar 50% popustom. KjBrkanejo manj

Akcija Vedno nizka cena ne velja v franšiznih prodajalnah TUŠ.

Kandidatke za naslov Lepotice slovenskega podeželja so posnele tudi 
koledar, vsaka v svojem domačem okolju. Irena Gerbic ob kozolcu, 
polnem sena, ko še ni vedela, da bo prejela lento lepotice slovenskega 
podeželja.

»Tega na svoji koži nisem ob
čutila, se pa ne sramujem kme
čkega stanu.

Kaj ti prinese lepotni na
ziv? Za kaj si boš prizadeva
la v tem letu?

»Poleg bogatih nagrad (po
tovanje v Brazilijo, Sicilijo, 
dvodnevni izlet v Nemčijo in 
Francijo, nakita, oblek, trime
sečne naročnine na časopis in 
trimesečno uporabo traktorja) 
sem deležna tudi nekaj malega 
medijske pozornosti. Prizade
vala si bom za večjo prepoznav
nost življenja na podeželju in 
dokazovala, da je življenje tudi 
na podeželju ravno tako lahko 
lepo oziroma celo lepše kot v 
mestu.«

Kakšne so tvoje želje, ci
lji, načrti za prihodnost?

»Želim si čim bolj izkoristiti

osvojeni naslov. Seveda je na 
prvem mestu šola, spomladi 
me čaka matura. Želim jo čim 
uspešneje opraviti, da bom 
imela tem boljšo možnost za 
nadaljnje šolanje.«

Vidiš prihodnost z življe
njem na kmetiji ali bi se mor
da raje preselila v mesto?

»Zaenkrat je za odgovor na 
tako vprašanje še prezgodaj. 
Za zdaj sem srečna z življe
njem na podeželju.«

Tudi mi Ireni želimo, da do
dobra izkoristi osvojeni naziv 
in meščanom prikaže lepote 
podeželskega življenja. Junija 
pa bomo stiskali pesti za čim 
višje število točk na matu
ri. Ne dvomimo, da bo Ireni 
uspelo, kar si je (in si še bo) 
zastavila v svojem življenju.

MIRTA KADIVEC

Ireno so na finalnem izboru spodbujali domači in prijatelji ter člani 
Društva podeželske mladine Kamnik.

ŽUPNIJSKA KARITAS NEVLJE

DOBRODELNI KONCERT

nedelja, 21.1., ob 16. uri, v Domu kulture Kamnik
Andrej Šifrer, Ansambel Viharnik,

Ansambel za staro glasbo ter učenci 
Glasbenega ateljeja Carla Orffa Kamnik,

Otroški zbor župnije Nevlje,
Miha Dovžan, Joži Kališnik, MePZ Mavrica, 

ter še nekaj humoija in presenečenj 

Povezovalka programa Manja Žebaljec 

Zbiranje sredstev za dograditev DOMA KRŠČANSKEGA 
BRATSTVA BOLNIKOV IN INVALIDOV NA ZAPLANI NAD

VRHNIKO ter prostovoljni prispevki za dvigalo za Žiga Svet

Vstopnina 8 EUR.



Kamniški OBČAN PRAZNIČNI DECEMBER 11. januarja 2007 Q

ŽIVE JASLICE V BIZJAKOVIH 
DOLINAH PRI TI ISNC IK

Vsi smo imeli še prijetne spo
mine na poletje z uspelo etno
loško prireditvijo Od zrna do 
kruha, ko smo se v Turističnem 
društvu Tuhinjska dolina odločili, 
da bomo božič za naše sosede in 
obiskovalce še dodatno polepšali. 
Skušali smo jim približati božično 
skrivnost na prav poseben način 
- s postavitvijo živih jaslic.

Priprave so potekale ves mesec 
pred božičem. Potrebno je bilo 
postaviti kulise. Zgrajen je bil 
hlevček, dve staji, ograje za ovce 
in kulise za mesto Betlehem. Po
trebno je bilo tudi sešiti oblačila 
za nastopajoče. Za te priprave in 
organizacijo gre velika zahvala 
vodji etnološke sekcije pri dru
štvu Manji Žebaljec in njenemu 
možu Rajkotu. Generalka je po
tekala v soboto pred božičem. 
Uskladiti je bilo potrebno gibanje 
nastopajočih likov v predstavi. 
Trideset nastopajočih je s svojim 
gibanjem sledilo branju božične 
zgodbe. Prav tako je bilo v ogra
dah preko 30 ovac, v hlevčku pa 
krava in osliček. Branje zgodbe je

spremljalo igranje citrarke Marti
ne Močnik in božične pesmi, ki 
so jih prepevali pevci MPZ Mav
rica in cerkveni pevski zbor iz 
Šmartnega v Tuhinjski dolini.

Izvedeni sta bili dve predstavi, 
26. in 30. decembra, obakrat ob 
17. uri. Vzdušje je bilo prijetno, 
družinsko, polno božičnega pri

čakovanja. Ljudje so prišli od 
blizu in daleč, skupaj si je pred
stavi ogledalo preko 1.500 ljudi. 
Poskrbljeno je bilo tudi za tople 
napitke, saj je bilo dokaj hladno 
vreme. Za varnost so lepo poskr
beli prostovoljni gasilci iz Šmart
nega. Tako gledalci, kot tudi člani 
društva smo si bili ob koncu eno

tni, da bi bilo lepo in prav tovrst
ne prireditve še ponoviti oz pri
praviti še kakšne nove. Tako se že 
snujejo nove ideja za novo leto, v 
katerega smo vstopili.

UROŠ RAZPOTNIK 
TD Tuhinjska dolina

VANDA GERBEC; Všeč mi je 
bilo, čeprav me je malo zeblo. 
Predstavo sem si ogledala skupaj 
s starši in mislim, da je to lepa 
priložnost, da družina nekaj po
čne skupaj. Lepa poživitev praz
nikov.

DRUŽINA MALI: Ogledali smo si rajši drugo
predstavo, ker je bila manjša gneča. Zanimivo DRUŽINE ZAVAŠNIK, KLEMEN, VRANKAR: Lepo smo 
je bilo videti svoje sosede v vlogi pastirjev, treh se imeli in drugo leto spet pridemo, če bodo postavljene žive

IN ŠE NEKAJ VTISOV OBISKOVALCEV ŽIVIH 
JASLIC V BIZJAKOVIH DOLINAH:

PAVEL KOROŠEC: Lepo je 
videti, da je prireditev takole 
uspela, saj je moralo biti vlo
ženega veliko truda in priprav. 
Dobro je, da se toliko ljudi po
veže in nekaj skupaj pripravi. 
In daje potem to popestritev in 
veselje za širšo množico ljudi. 
Upam, da bodo take prireditve 
v Tuhinjski dolini postale tra
dicionalne.

Žive jaslice letos 
tudi v Mekinjah

Na pobudo članov mladinske skupine iz Mekinj, so bile na 
prvi sveti večer (24. december) v Mekinjah pred polnočnico 
organizirane t.i. žive jaslice, ki so zbudile mnogo zanimanja 
in občudovanja. Tako so le.tos po zgledu nekaterih drugih 
slovenskih krajev tudi v Mekinjah pripravili lep dodatek k še 
boljšemu doživljanju božične skrivnosti učlovečenja našega 
Odrešenika Jezusa Kristusa.

Izvedba živih jaslic, za katero je dal glavno pobudo Matej 
Slapar, je potekala v organizaciji mekinjskih mladincev, ki so 
jim na pomoč priskočili tudi ostali Mekinjčani. V ta namen so 
na manjši trati pred vhodom v mekinjsko župnijsko cerkev mla
dinci uredili vse potrebno za prikaz betlehemske poljane pred 
2000 leti. Iz vej in smrečja so postavili hlevček, z lubjem uredili 
oz. posuli stezice do hlevčka in ogradili stajo, v kateri so se 
med predstavo pasle 4 ovce (za predstavo jih je posodil Slav
ko Petek iz Tunjic). Na obzidje samostanskega vrta so pritrdili 
naslikano kuliso mesta Jeruzalem (naslikal Andrej Balantič). 
Samo postavitev jaslic so popestrili še z glasbeno-tekstovnim 
vložkom, ki so ga predhodno ob sodelovanju Klemena Brumca 
in Matica Smolnikarja posneli na CD, in ga predvajali po zvo
čnikih. Vlogo Marije in Jožefa sta odigrala Sabina Gruden in 
Domen Gruden, vlogo angela, ki je pastirjem oznanil novico o 
Jezusovem rojstvu je odigrala Manca Smolnikar, pastirji so bili 
Gašper Jašovec, Jernej Ftičar, Grega Janežič, Domen Brumec, 
Blaž Jašovec. Poleg njih so nastopali še Tina Vahčič kot perica, 
Anja in Katja Sanabor, Maruša Stele ter Andreja Ogrinec v 
vlogah prebivalk mesta Jeruzalem in pa še popisovalec Timotej 
Homar ter stražar Miha Jašovec.

Odziv Mekinjčanov, ki so se na ogledu živih jaslic in spremlja
jočega programa zbrali pol ure pred polnočnico, je bil izjemno 
dober, zato organizatorji že razmišljajo, da bi organizacijo živih 
jaslic v prihodnjem letu ponovili.

S simfoniki v novo leto

Ko upokojenci plešejo...

Bertoncljem. Od ustanovitve or
kestra pa vse do leta 1992 je delo 
umetniškega vodje in dirigenta

Simfonični orkester Domžale - Kamnik je decembra pripravil študentov različnih smeri, do opravljal Tomaž Habe, za njim je
že 36. novoletni koncert V Mengšu so simfoniki nastopili 15., v obrtnikov, zdravnikov, ekonomi- 1 februarja 1993 to mesto prevzel
Kamniku 23. in v Domžalah 27. decembra. V orkestru muzicira stov, komercialistov, inženirjev Aleksander Spasič, ki je orkester
kar lepo število Kamničanov, zato so njihovi koncerti v Kam- strojništva, organizatorjev dela, v°dil do leta 2002. Jeseni istega
niku vedno dobro obiskani. glasbenikov instrumentalistov in )e vodenje orkestra začasno

učiteljev glasbe. Že v prvih letih ponovno prevzel 1 omaž Habe,
V polni dvorani Kulturnega Simfonični orkester Domžale- delovanja so začeli organizirati do 1. septembra leta 2003, ko je 

doma Kamnik so poslušalci z nav- Kamnik deluje že vrsto let. Nastal tradicionalne novoletne koncerte, nastopil Stefan Garkov. Sedaj je
dušenjem pozdravili njihov pester je leta 1971 na pobudo Tomaža ki so bili prvi tovrstni v Sloveniji, stalni dirigent in umetniški vodja
praznični program s španskim Habeta z združitvijo kamniškega V naslednjih letih je orkester začel orkestra Simon Dvoršak iz Celja,
pridihom, v katerega nas je pope- komornega orkestra in orkestra izvajati še komentirane koncerte r Simfonični orkester Domžale- 
ljala tudi povezovalka programa Zavoda za glasbeno izobraževa- za vzgojo glasbene mladine, pri- Kamnik je vseh letih delovanja za-
Marta Starbek Potočan. Z bogatim nje Domžale. Na začetku je imel pravljal je koncerte evergreenov, beležil mnogo odmevnih priznanj
aplavzom so navdušeni poslušalci orkester 36 članov, deloval pa koncerte v naravi, božične kon- in mnogo nastopov na različnih
nagradili tudi vsakokratni nastop je pri Zvezi kulturno-prosvetnih certe in koncerte sakralne glasbe, prireditvah, organizirajo pa tudi sa-
tenorista Marjana Trčka. Slišati nje- organizacij Domžale in Kamnik. Sodelovali so z mnogimi drugimi mostojne koncerte, med njimi velja
gov solo nastop ob spremljavi od- Danes ima orkester 56 članov, od orkestri in pevskimi zbori, pa vsekakor izpostaviti božično-novo-
ličnih simfonikov, pod vodstvom učencev osnovnih šol, dijakov in tudi s solistom pianistom Acijem letni koncert. VERA MEJAČ 
Simona Dvoršaka, je pravi balzam 
za dušo in srce. Priznani tenorist 
Marjan Trček je solist Ljubljanske 
opere, na Srednji glasbeni šoli v 
Ljubljani je profesor solo petja.
Pogosto nastopa v številnih vokal
no instrumentalnih projektih. Po
znamo ga kot koncertnega pevca 
doma in v tujini.

Praznično razpoloženo poslu
šalstvo je navdušil tudi solist vi
olinist Janez Podlesek. Čudovite 
melodije violine so ob spremljavi 
simfonikov še lepše zazvenele. Ja
nez Podlesek je profesor violine 
na Srednji glasbeni šoli v Ljublja
ni. Kljub mladosti se je na glasbe
nem področju že lepo uveljavil.
Je koncertni mojster v Slovenski 
filharmoniji in Komornega godal
nega orkestra Slovenske filharmo
nije in član Tria Clavinerata.

Za glasbene užitke pred vsto
pom v novo leto so se navdušeni 
poslušalci vsem nastopajočim za
hvalili z bučnim aplavdiranjem, ki 
ga ni in ni bilo konca.

k obseŽMm^kvahtetnemu pn> NovoPe^eni Plesni Pari z mentorico Matejo Juvan (četrta z leve v prvi vrsti).
gramu zaigrali Radetsky march Pri Baroniku v Maistrovi ulici Kamnik so se članice in člani Društva upokojencev Kamnik v oktobru in 
Johanna Straussa, tenorist Marjan novembru učili plesnih veščin. Deset parov je po plesnem podu vodila Mateja Juvan, ki je bila z rezultati
Trček pa je zapel špansko pesem svojega plesnega poučevanja več kot zadovoljna. Pridobljeno znanje pa so nam predstavili na zaključni
Granada. prireditvi 30. novembra. STANE SIMŠIČ

ALPINISTIČNI KRST 
NA KAMNIŠKEM SEDLU

Novo sprejeti alpinisti so morali prebrati tudi prisego. O leve proti des
ni: Marjana, Saša, Vital, Boštjan in Lado.

16. decembra lani je bil na Kamniškem sedlu tradicionalni al
pinistični krst oziroma sprejem med kamniške alpiniste. Na njem 
je bilo več kot 50 članov AO Kamnik, PD Kamnik in udeležencev 
letošnje alpinistične šole.

Krst je uspešno prestalo vseh pet kandidatov, ki so že prej opra
vili ustrezne izpite pred posebno komisijo PZS: Boštjan BORŠT- 
NAR, Lado KLADNIK, Saša LINDIČ, ki je po dostopnih podatkih 
prva ženska pri nas, ki je dosegla ta naziv po 50-em letu, Marjana 
PREZEU in Vital VEK. Z opravljenim krstom so vsi postali tudi pravi 
kamniški alpinisti. Poleg njih sta bila v skladu z novim pravilnikom 
AO Kamnik sprejeta med kamniške alpiniste tudi Matjaž ŠERKEZI 
in Vladimir HABJAN, ki sta sicer postala alpinista že pred nekaj 
leti, vendar na drugih alpinističnih odsekih. Zaradi dolgega staža 
v kamniškem AO je bil njun »krst« samo simboličen. Koča je bila 
zasilno odprta samo dva dni. Poleg tega so bile v soboto še vaje 
alpinistične šole, slabo vreme v nedeljo pa je preprečilo turo na 
Kamniškega Dedca. goir

Terme Snovik in Turistično društvo Tuhinjska dolina 
vabita na

TEČAJE NORDIJSKE HOJE
nformacije: tr 01/83 44 100
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Proti raku materničnega vratu 
s cepljenjem

Rak materničnega vratu je drugi najpo
gostejši rak pri ženskah, zaradi katerega v 
Sloveniji zboli vsako leto več kot 200 žensk, 
umre pa jih več kot 50. Bolnice z rakom ma
terničnega vratu so večinoma mlajše od 55 
let. Dejavnosti za preprečevanje raka ma
terničnega vratu so se začele pred več kot 
petdesetimi leti z uvedbo citološkega brisa 
materničnega vratu in testa PAR. S tem se 
je v državah, ki so imele program kakovost
no organiziran, obolevnost za to vrsto raka 
zmanjšala tudi za 75 odstotkov. V osemde
setih letih prejšnjega stoletja je bilo ključno 
spoznanje, da je povezava med rakom ma
terničnega vratu in okužbo z visokorizičnimi 
ali kancerogenimi HPV (humanim papiloma 
virusom).

Znanih je več kot 100 genotipov HPV. 
Približno 15 genotipov HPV, ki veljajo za 
visokorizične, lahko povzročijo take spre
membe celic materničnega vratu, ki v red
kih primerih pripeljejo tudi do vznika raka 
materničnega vratu. Za nastanek raka je 
najpomembnejša skupina visokorizičnih 
genotipov 16, 18, 31, 45, in drugi; v več kot 
99% primerov raka materničnega vratu so 
namreč odkrili visokorizične HPV; najpo
gostejša virusa sta bila HPV 16 in HPV 18 
(70-86% bolnic), kar pomeni, da največje 
tveganje za nastanek raka materničnega 
vratu v svetu predstavljata ta dva virusa.

Okužbe s HPV so najpogostejše spolno pre
nosljive bolezni. Virus se ne prenaša zgolj 
s spolnimi odnosi, čeprav pretežno z njimi. 
Kondom pri prenosu ne zagotavlja 100% za
ščite. Tveganje za prenos je pri enem samem 
nezaščitenem spolnem odnosu z okuženim 
partnerjem ocenjeno kar na 40 do 60%, kar 
pomeni, da je tveganje veliko večje kot pri 
okužbi z virusom HIV. Polovica spolno aktiv
nih žensk se vsaj enkrat v življenju okuži s 
HPV. Najvišji odstotek okuženih je med mla
dimi, starimi med 20 in 30 let.

V večini primerov okužba izzveni v enem 
letu in ne povzroča nobenih težav, zato se je 
okuženi ne zaveda; kadar pa se razvije stal
na okužba (v 10-20%), je le-ta nevarna za 
nastanek poznejših bolezenskih sprememb 
na materničnem vratu. V povprečju 10 do 15 
let pride do razvoja invazivnega karcinoma, 
lahko pa se pojavi že v nekaj letih.

Zaradi delovanja HPV nastanejo tudi neka
teri raki anusa, zunanjega spolovila, nožnice, 
ustne votline in žrela. HPV povzročajo tudi 
nastanek hujših predrakavih sprememb ma
terničnega vratu; teh bolnic je nekajkrat več 
kot bolnic z rakom. Zdravljenje predrakavih 
sprememb lahko vpliva na prezgodnji porod 
v naslednji nosečnosti, povzroči psihofizično 
obremenitev bolnice tudi po zdravljenju in

ima ne nazadnje ekonomske posledice. Ne
kateri HPV, kot sta HPV 6 in 11, povzročajo 
nastanek genitalnih bradavic (kondilomov) 
in papilomov grla.

Cepivi proti raku materničnega vratu in 
izsledki raziskav

Pred okužbo s HPV se je možno zaščititi s 
cepljenjem. Razvili so dve vrsti cepiva. Prvo 
cepivo, Cervarix, izdelek farmacevtske hiše 
GlaxoSmith Kleine, vsebuje cepivo proti 
HPV 16 in 18. Glede na objavljene izsledke 
cepivo omogoča 100% zaščito pred predra- 
kavimi spremembami, povzročenimi zaradi 
HPV 16 in 18, poleg tega pa še 94% zaščito 
pred HPV 45 in 55% zaščito pred HPV 31, ki 
sta tretji in četrti najpogostejši povzročitelj 
raka materničnega vratu. Starost žensk, pri 
katerih je cepivo preverjeno učinkovito, je 
od 15 do 55 let. Drugo cepivo, Silgard, pri
haja iz farmacevtske hiše Meck, vsebuje pa 
cepivo proti HPV 16 in 18 ter proti nizkorizi- 
čnima HPV 6 in 11, ki povzročata genitalne 
bradavice. Tudi to cepivo naj bi 100% ščitilo 
pred nastankom hujših predrakavih spre
memb in 98% pred nastankom genitalnih 
bradavic. Priporočena starost cepljenja je 
od 9 do 26 let. Novembra je Silgard odo
brila tudi Evropska agencija za zdravila, kar 
pomeni, da je to cepivo mogoče dobiti na 
slovenskem trgu.

Obe cepivi povzročita nastanek protiteles, 
ki jih sprožijo virusom podobni delci v cepi
vu. Pomembno je dejstvo, da nobeno cepivo 
ne ščiti pred vsemi HPV, ki povzročajo raka. 
Cepivo varuje proti okužbi z genotipi, ki jih 
vsebuje cepivo in s katerimi oseba še nikoli 
ni bila okužena. Cepivo ne zdravi že priso
tnih predrakavih sprememb. Po cepljenju so 
še vedno potrebni redni ginekološki pregle
di in odvzemi brisov materničnega vratu.

Resnih neželenih učinkov nima nobeno od 
cepiv, pojavljajo se pri približno 0,1 % ceplje
nih oseb, najpogosteje kot rdečina na vbod
nem mestu. Za popolno cepljenje je treba 
obe cepivi injicirati v mišico, v treh odmerkih 
(0, 2 , 6 mesecev). Cepivo je najbolj učinko
vito pri deklicah in ženskah, preden imajo 
prve spolne stike in tako še niso bile izpo
stavljene možnosti okužbe s HPV. Cepljenje 
v Sloveniji je zaenkrat samoplačniško, cena 
enega odmerka je nekaj več kot 100 evrov. 
Cepljenje je mogoče v ambulantah Zavoda 
za zdravstveno varstvo po Sloveniji.

Zaenkrat cepljenje moških kot morebitnih 
prenašalcev virusa ni predvideno. Ni jasno, 
ali bo čez leta potrebno ponovno cepljenje. 
Do sedaj opravljene raziskave so pokazale, 
da zaščita s cepljenjem proti okužbi s HPV 
traja vsaj pet let.

URŠKA TOMEC

EVROPSKI MLADINSKI 
PARLAMENT V SLOVENIJI
Šolski center Rudolfa Maistra se je aktivno vključil v delo in 
organizacijo mednarodnega mladinskega kongresa v Ljubljani 
od 25. novembra do 3- decembra 2006. Poleg naše šole so so
delovale še Gimnazija Franca Miklošiča Ljutomer, Gimnazija 
Ormož, Gimnazija Ptuj in Gimnazija Jesenice. 170 delegatov 
iz 29 evropskih držav in 23 mentorjev je spoznalo Ljutomer, 
Radence, Gornjo Radgono, Banovce, Lendavo, Ptuj, Maribor, 
Jesenice, Kamnik in seveda Ljubljano. Pri tem zanimivem in 
velikem projektu smo bili prisotni tudi dijaki naše šole, s po
nosom pa smo zadnje dni gostili dijake različnih držav. Kar 
80 udeležencev pa je spoznalo Kamnik prav zaradi druženja 
naše šole z MEP -

države Evropske Unije Turčija in 
Hrvaška.

V petek, 1.12. 2006, je bilo 
prvo zasedanje delegacij držav 
Evropske unije. Na žalost nismo 
zasedali v glavni dvorani, kot je 
bilo to vnaprej načrtovano, am
pak so nas prestavili v malo dvo
rano, zaradi nujne obravnave in
terpelacije danes že bivšemu mi
nistru Janezu Drobniču. Najprej 
je zbrano množico nagovorila go
spa Anna van Sminia, generalna 
sekretarka fundacije Evropskega 
mladinskega parlamenta. Nato 
sta nas prijazno pozdravila pred
sednik Slovenskega parlamenta 
dr. France Cukjati in minister za 
šolstvo in šport dr. Milan Zver.

■oni.
Manca Mlakar, dijakinja 2. d 

razreda, je kot predstavnica šole 
spremljala celotno dogajanje v 
Ljutomeru, v Kamniku in Ljub
ljani pa sva se pridružili Katja 
Krošelj in Katarina Ulen ter pro
fesorici Tatjana Cvrtila Ložar in 
Marina Rasiewicz. Tu ne smemo 
pozabiti na družine dijakov naše 
šole, ki so goste prijazno sprejeli 
na dom in jih gostili tri dni.

Mladinski evropski parlament 
je bil ustanovljen leta 1989 z na
menom, da imajo tudi mladi Evro
pejci vpogled v evropsko integra
cijo. Hoče tudi zbuditi narodno 
zavest in zavest pripadnosti Evro
pi. Sredstvo za doseganje teh ci
ljev pa je prav simulacija seje Ev
ropskega 
parla
menta..
Hkrati 
se veliko 
pozorno
sti posve
ča razno
likosti ev- 
ropskih 
kultur in 
jezikov.
V mladih 
hoče pre- 
buditi 
misel, da 
raznoli
kost ljudi 
ne ločuje 
temveč 
zgolj 
obogati 
njihovo 
življenje 
in razmišljanje. V preteklih letih 
je ideja o simuliranju seje Evrop
skega parlamenta navdušila prav 
vse države članice Evropske 
unije. Ne dolgo nazaj so k temu 
projektu pristopile nove članice 
Ciper, Češka, Estonija, Madžar
ska, Latvija, Litva, Malta, Poljska, 
Slovaška in Slovenija, seveda pa 
tudi skoraj pridruženi Bolgarija 
in Romunija. V preteklem letu 
so se vključile tudi kandidatke za

in odgovor na ta problem.
V soboto, 2. 12. 2006, smo 

se zopet zbrali v parlamentu, a 
tokrat v veliki dvorani, kot nam 
je bilo obljubljeno. Zopet sta se 
zvrstila dva dopoldanska komi
teja: Komite o okolju, zdravju in 
prehranjevanju se je ukvarjal z 
razvojem evropskega politične
ga programa, ki bi preprečeval 
okuženje z nevarnimi boleznimi 
kot so AIDS, SARS in ptičja gri
pa. Komite o agrikulturi in raz
voju podeželja pa je obravnaval 
vprašanje o evropski podpori iz 
javnih sredstev ali subvenciji; ka
kšen bi bil vpliv na mednarodno 
trgovino, okolje, razvoj podeželja 
in pravice živali. Popoldan pa so 
se zvrstili še zadnji trije komiteji. 
Komite o državljanskih svobošči
nah, pravici in notranjih zadevah 
je razpravljal o boju proti teroriz
mu in o tem, kako naj Evropska 
Unija reagira na to grožnjo, a 
hkrati ščiti varnost, zasedenost 
in človekove pravice. Člani Ko
miteja o ustavnih zadevah so raz
pravljali o vprašanju prihodnosti 
ustavne pogodbe Evropske unije 
ter o tem, katero strategijo naj

Mednarodni mladinski kongres v veliki dvorani državnega zbora v Ljubljani.

Evropski projekti povezujejo šole
V okviru evropskega projekta Comenius je od 21. do 26. novem
bra šest učencev in šest učiteljev iz Italije, Češke in Slovenije 
obiskalo gimnazijo Thomas-Morus-Gymnasium (TMG) v kraju 
Oelde v nemški zvezni deželi Severno Porenje - Vestfalija. Šol
ski center Rudolfa Maistra Kamnik sva zastopali profesorici 
Antonija Barba in Sonja Trškan.

V projektu sodelujejo šole 
Thomas-Morus-Gymasium Oelde 
iz Nemčije (šola koordinatorica), 
Šolski center Rudolfa Maistra 
(ŠCRM) Kamnik iz Slovenije, 
Gymnazium Jiriho Ortena Kut- 
na Hora iz Češke in Istituto Tec- 
nico Statale Commerciale e per 
il Turismo Luigi Einaudi Padova 
iz Italije.

Projekt z naslovom »Ljudje na 
poti« - Migracije - včeraj, da
nes, jutri bo trajal dve leti. To 
je bilo prvo projektno srečanje 
vseh sodelujočih. Vsi udeleženci 
projekta smo na začetku predsta
vili svojo državo, svoje mesto in 
svojo šolo. Učitelji in dijaki smo 
tudi hospitirali pri pouku na 
gimnaziji in izmenjavali izkušnje 
o delu na šolah v štirih državah. 
Nato smo gostje skupaj z dijaki 
in učitelji gimnazije gostiteljice 
raziskovali družbene in politične 
spremembe, ki so jih povzročile 
migracije v Evropi.

Udeleženci smo v mestu Oel
de obiskali podjetje Westfalia 
Separator, ki je vodilni proiz
vajalec separacijskih centrifug. 
Vodja izobraževanja Hans-Jiirgen 
Mader nam je predstavil podjet
je in izobraževalni center, kjer

smo se srečali z učenci različnih 
narodnosti z migracijskim pore
klom in se z njimi pogovarjali o 
njihovih izkušnjah pri integraciji 
v nemško okolje. Njihove druži
ne prihajajo iz Španije, Italije, 
Turčije, Libano
na, Kirgizije in 
Bosne.

V mestni hiši 
nas je sprejel 
župan Helmut 
Predeick in 
poudaril po
men migracij 
za razvoj mesta 
Oelde, ki se kot 
mnoga druga 
mesta srečuje 
z zmanjševa
njem števila 
prebivalstva.
To poskušajo 
reševati tudi s 
priseljevanjem 
tujcev in njiho
vo integracijo z 
delom. Župan 
nam je med 
drugim postre
gel s podatkom, 
daje od 30.026 
prebivalcev v

mestu 2.226 prebivalcev kar 85 
tujih narodnosti, med njimi so 
tudi trije Slovenci. Mesto si zelo 
prizadeva, da bi bilo kar najbolj 
prijazno do vseh prebivalcev, ne 
glede na njihovo nacionalno pri
padnost, še posebej pa do otrok, 
družine in starejših.

Gostitelji so svojim gostom iz 
tujine poleg svoje šole in doma
čega mesta Oelde razkazali tudi 
Miinster, glavno mesto njihove
ga okrožja.

Udeleženci projekta smo se 
dogovorili za nadaljnje delo in 
srečanja. V letu 2007 bosta dve 
projektni srečanji, marca v ita
lijanski Padovi in novembra v 
Kutni Hori na Češkem. Zadnje 
srečanje bo marca 2008 v Kam
niku, na Šolskem centru Rudolfa 
Maistra, kjer bomo udeleženci 
projekta predstavili rezultate 
dveletnega projekta, ki bodo na 
ogled tudi širši javnosti.

ANTONIJA BARBA

Zvrstilo se je pet komitejev s 14 
in 15 člani vseh sodelujočih držav 
in različnimi temami. Prvi je bil 
Komite za zunanje zadeve, ki se je 
ukvarjal s problematiko Evropske 
unije pri konfliktih o prepozna
vanju Izraela in neodvisne drža
ve Palestine na bližnjem Vzhodu. 
Komite za Ekonomske zadeve 
(in splošni kapital) se je ukvarjal 
z vprašanjem, katere ukrepe bi 
morali sprejeti, da bi spodbudili 
razvoj Evropske tehnologije, ki 
bi lahko konkurirala Združenim 
državam Amerike in Aziji. Komite 
o okolju, zdravju in prehranjeva
nju je raziskoval zarodne celice; 
ali naj bi bila raziskava vzpodbu
jena glede na zdravilne učinke ali 
naj bi jo skušali preprečiti zaradi 
negativnih etičnih razlogov. Člani 
Komiteja o industriji, raziskavah 
in energetiki so raziskali, kako naj 
Evropska Unija zagotovi zaščito 
energijskih zalog v prihodnosti in 
kako naj se spopade z vedno ve
čjo odvisnostjo od uvažanja olja 
in zemeljskih plinov. Komite o 
državljanskih svoboščinah, pra
vici in notranjih zadevah je raz
glabljal o vprašanju povezovanja 
zahodnih družb in imigracijah 
zaradi verskih in kulturnih raz
lik; o tem, kako naj bi Evropska 
Unija razvila gospodarsko taktiko

sprejme Evropska Unija in kako 
naj se spopade z vrzeljo med usta
vo Evropske Unije in ljudstvom. 
Zadnji komite na letošnjem Mla
dinskem evropskem parlamentu 
je bil Komite o ženskih pravicah 
in enakosti med spoloma. Tema 
je bilo vprašanje o nasilju nad 
ženskami; katere ukrepe naj Ev
ropska Unija sprejme, da bi pove
čala zavest in rešila ta problem.

Sledil je še zaključek s slavnost
nimi govorniki: koordinatorka 
MEP - a Slovenije gospa Mojca 
Rižnar Nedeljko, generalna se
kretarka fundacije Evropskega 
mladinskega parlamenta gospa 
Anna van Sminia ter predsednik 
mladinskega parlamenta Slovenije 
Staš Milovanovič. Vsi delegati so 
se po zasedanju preselili v Kam
nik, kjer je TIC Kamnik pripra
vil voden nočni ogled Kamnika. 
Ogledali smo si z lučkami okrašen 
Kamnik in se sprehodili tudi čez 
rov pod Malim gradom. V jedilni
ci Šolskega centra Rudolfa Maistra 
smo goste pogostili z večerjo, sle
dila pa je še poslovilna zabava za 
delegate, profesorje mentorje in 
organizatorje. Tam smo se dodo
bra spoznali, a na žalost že poslo
vili, saj so naslednji dan delegati 
že odšli v svoje države.

KATJA KROŠELJ 3. D

Udeleženci projekta na sprejemu pri županu Helmutu Predeicku (prvi z leve), v mestni 
hiši v mestu Oelde.

KLINIKA 
ZA MALE ŽIVALI
VETERINARSTVO 
TRSTENJAK-ZAJC d.o.o. 
Ulica padlih borcev 23, 
Ljubljana

Odprta je vsak delavnik od 8. do 20. ure, 
ob sobotah od 8. do 13. ure

Naročila sprejemamo
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Kljub zeleni 
smo že bili 
na snegu!

• e

www.studentskHclub.com

V zadnjem lanskem »oglašanju« smo omenjali novoletne za
obljube in se pohvalili s številom projektov, ki jih je ŠKK pripravil 
v posameznih mesecih. In kdo noče biti v novem letu še boljši, 
uspešnejši, bolj kreativen in zabaven kot prejšnje leto? Prvi, ki bi 
ta stavek pritrdili, so aktivisti Študentskega kluba Kamnik.

In kaj vse ste že vi naredili v prvih dneh novega leta, da bi bili 
boljši in srečnejši? Ste že začeli uresničevati novoletne zaobljube 
ali so se spet pojavili moteči dejavniki in med nami: jutri pa res 
začnem, danes je premrzlo, včeraj mi je las stal postrani in podo
bni ostali izgovori, ki jih s pridom uporabljamo iz dneva v dan, iz 
meseca v mesec in že je pred nami december... Ampak nič še ni 
zamujeno! ŠKK še vedno pričakuje svoje člane v prijetno toplih 
klubskih prostorih na Glavnem trgu.

Utrinek z ledenika Moelltal - če sneg ne pride k nam, ga pa poiščemo!

Da pa vam še bolj pogrejemo že tako mrzle zimske dni, smo pri
pravili potopisna predavanja o toplih, sončnih, eksotično tropskih 
potovanjih po našem Modrem planetu.

V prejšnjem tednu ste si lahko ogledali čudovito predavanje o 
Maleziji, Borneu in Bruneju popotnika Senada Osmanaja. V ja
nuarju si boste lahko v Matični knjižnici Kamnik ogledali še čare 
Ekvadorja in njegovega prvotnega prebivalstva - Indijancev. Kaj 
več o njih nam bo zaupala Andreja Jernejčič.

Velika večina se nas ob misli na poletje še vedno sprašuje, ka
kšna je zima brez smučanja in sankanja. ŠKKjevci ne pozabimo 
na to - vsako sredo ob 17.00 uri iz centra mesta odpelje kombi 
osem smučarjev in voznika v Kranjsko Goro na »slavno nočno«, 
kjer se po belih strminah podimo do 22. ure. Na poti domov so 
vsi deležni kulinaričnih užitkov.

Vsi ostali, ki bi se poleg smučanja radi še nasankali u v drugi 
polovici januarja. Več o tem si preberite na spletni strani, kjer naj
dete tudi aktualni nagradni natečaj za vse računalniške umetnike. 
Vsern ostalim, ki se radi sproščate na manj športen način, pa pri
poročamo DNK 2006 »Kultura spalnega naselja«. Za vse dodatne 
informacije odklikajte na www.studentski-klub.com.

Imejte radi sebe in druge, naj vam bo pri srcu toplo kljub mrzlim 
temperaturam!

MIRTA KADIVEC

Dobrodelni božično 
- novoletni sejem na 
03 Torna Brej ca

V soboto, 9- decembra, se je 
na OŠ Toma Brejca odvijal do
brodelni božično - novoletni se
jem. Učitelji, učiteljice in vzgoji
teljice smo se s svojimi učenci že 
cel mesec pripravljali na sejem. 
Učenci so imeli ogromno idej za 
izdelovanje izdelkov in težko je 
bilo izbrati najboljše, s katerimi 
so se kasneje predstavili. Učitelji 
smo poskrbeli za material, učen
ci pa so s svojo ustvarjalnostjo 
in s spretnimi prstki ustvarjali. 
Izpod njihovih rok so prihajala 
čudovita darilca in lepo je bilo 
gledati njihove iskrice v očeh in

veselje ob pogledu na izdelke.
V soboto smo ob 15. uri odprli 

šolska vrata tudi staršem in dru
gim obiskovalcem. Ob toplem 
čaju in prijetnih pogovorih so 
se naše stojnice praznile. Obis
kovalci so izdelke z veseljem 
kupovali, saj so bili učenci zelo 
uspešni prodajalci. Zbrali so 
precej denarja, katerega bomo 
namenili učencem, ki ga najbolj 
potrebujejo.

Želimo si še veliko takšnih in 
podobnih srečanj s starši, saj 
bomo s takim sodelovanjem še 
bolj uspešno nudili našim otro

-idBr g

Ini
kom dobro vzgojo in znanje, za učence, ki jih najbolj potrebu-
Hvala vsem, ki ste nam pomagali jejo. Hvala.
ter z nakupi prispevali sredstva NELI, MOJCA IN DARA

VZUIM 
nas je obiskal
Božiček

Kot že stare zgodbe nam velijo, leto prav se 
ne konča, če Božiček v naše kraje kon’c de
cembra ne priskaklja.

Pravzaprav ni priskakljal, ampak seje pri
peljal z zapravljivčkom, vpreženim z dvema 
iskrivima lipicancema. Bilo je, kot da je prav
ljica postala resničnost. Otroci so se ga sprva 
veselili, ko pa je podoba oživela, je nekatere 
spravila celo v jok. Iskrivi pogledi otrok, vese
lje ter cingljanje Božičkovega voza in vse nas

je preplavilo navdušenje. Božiček je pozdravljal 
otroke, jih bodril in jih popeljal malo naokoli. 
Prinesel je bogata darila, da skoraj ni bilo ver
jeti. Medtem, ko so radovedni otroci odpirali da
rila, je Božiček skrivnostno izginil pod Veliko 
planino. Nihče ne ve ne kod ne kam. Božiček, 
želimo ti eno veliko vrečo, nabasano s srečo, če 
pa se notri znajde še kak cekin, spravi ga, ker 
leto je hitr’ mim ’.

Drugo leto pridi spet!

Otroci ZUIM-a Kamnik

Planinska skupina na OŠ Šmartno

Planinska vzgoja že od malih nog
Planinska miselnost si utira pot šoli pripravili lep sprejem s kultur- članom in prejemnikom priznanj 

tudi med najmlajše. Planinske sku- nim programom za 10 novih čla- ter jim podelil zaslužene članske 
pine po osnovnih šolah delujejo nov, hkrati pa so podelili odličja izkaznice in značke, 
zelo uspešno, med njimi tudi na Planinske zveze Slovenije devetim Planinsko društvo Kamnik dob- 
OŠ Šmartno, ki jo vodi mentorica š”olarjem, ki so izpolnili zahtevane ro sodeluje z vsemi planinskimi 
- učiteljica Lučka Derganc. pogoje. skupinami po šolah, s tem pa skr-

Ta planinska skupina vsako leto Kako velik pomen pripisujejo bi za planinsko vzgojo in varno ho-

sprejme v svoje vrste nove članice izvenšolskemu dogajanju, priča jo po planinskih poteh. Planinski
in člane, ki nadomeščajo tiste, ki tudi udeležba mnogih staršev ot- vodnik France Obreza, ki skrbno
že zapuščajo šolske klopi. Planin- rok, direktorica šole Jožica Hribar sodeluje planinsko skupino OŠ
ska skupina med letom organizira je zbrane pozdravila, predsednik Šmartno, pa je poudaril pomemb-
vrsto pohodov in takrat se otro- planinskega društva Kamnik Ivan nost planinstva, prave planinske
kom pridružujejo tudi starši. Resnik pa je poleg pozdrava in opreme in varne hoje.

V torek, 28. novembra, so na kratkega nagovora čestital novim STANE SIMŠIČ

Božiček je obiskal otroke Srednje vasi
December je bil to leto še po

sebno čaroben za otroke KS Sred
nja vas. Po nekaj letih premora se 
je Božiček le uspel ustaviti tudi 
pri nas.

Priprave na božično priredi
tev so se pričele že konec mese
ca novembra, saj je bilo potreb
no preskrbeti finančna sredstva, 
urediti prostore krajevne skup
nosti, ugotoviti število otrok, 
ki jih zajema KS Srednja vas v 
svojih šestih vaseh, in seveda 
pripraviti obdarovanje za naj
mlajše. Dela je bilo kar veliko, 
toda dobre volje je bilo še več, 
zato smo zmogli - in tudi med 
nas je prišel Božiček. Kako so 
se ga razveselili otroci, je težko 
opisati, bilo pa je v veselje tudi 
staršem, ki so ob tej priložno
sti povedali, da prireditve v KS 
Srednja vas zelo pogrešajo.

Božiček je naše otroke najprej

razveselil z igrico, ki so jo pripra- Topla zahvala vsem božičko- 
vili otroci, ni pozabil pokazati vim pomočnikom, brez katerih 
tudi, kako naši najmlajši lepo božična prireditev ne bi uspela, 
zaplešejo in zaigrajo na različne Za KS Srednja vas 
inštrumente. DARINKA ZORE

Z
Odbojka 'N

CALCITOVI ODBOJKARSKI TRENERJI 
IN IGRALCI V REPREZENTANCI

v

Na priprave v Španijo so z moško kadetsko 
reprezentanco Slovenije konec leta odpoto
vali tudi štirje člani Calcit Kamnika. Gregor 
Hribar kot trener, Jaroš Steki kot pomočnik 
trenerja, Klemen Hribar kot libero in Bernard 
Bezek kot korektor. Tam se je reprezentan
ca pripravljala na kvalifikacije za Evropsko 
prvenstvo. Pogoji so bili nekoliko slabši od 
pričakovanih, saj so bile temperature v dvora
ni, kjer so trenirali in igrali, okrog 16 stopinj 
celzija, prvi trening so opravili celo pri pičlih 
12 stopinjah. Odigrali so tudi pet prijateljskih 
tekem proti reprezentancam Španije, Finske

in Belgije. 2. januarja pa je reprezentanca odpo
tovala v Turčijo na kvalifikacije za Evropsko 
prvenstvo, kjer se je pomerila z reprezentan
cami Bolgarije, Nizozemske, Češke in Turčije. 
Prvo tekmo so slovenski igralci odigrali proti 
reprezentanci Bolgarije in zmagali z rezulta
tom 3:1. Naslednje tri tekme pa se je poznala 
odsotnost prvega podajalca Gregorja Ropre
ta, ki je ostal doma zaradi bolezni, tako da so 
vsem trem reprezentancam izgubili. Ne glede 
na rezultat pa smo lahko ponosni na to, da 
štirje člani OK Kamnika zastopajo tudi našo 
državo Slovenijo. J.
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KOŠARKARJI CALCITA MAVRICE 
V NOVO LETO NA PRVEM MESTU

V zadnjem krogu pred božično novolet
nimi počitnicami so se košarkarji Mavrice 
v tej sezoni že drugič pomerili z ekipo 
Izole. Po tem, ko so se v prvi tekmi na 
začetku sezone pravzaprav le lahkotno 
sprehodili skozi tekmo, smo pričakovali, 
da bo v drugo malce drugače. Na veliko 
veselje privržencev CALCITA MAVRICE pa 
se to ni zgodilo. V prvi četrtini so se še 
izmenjavali v vodstvu, a so jo dobili Kam
ničani z rezultatom 19:23. V drugi četrtini 
se je zgodba nadaljevala, le ekipa Izole 
je vedno manjkrat prešla v vodstvo. Prvi 
polčas se je končal z okroglim rezultatom 
30:40. Košarkarji CALCITA MAVRICE so v 
drugi polčas stopili z namenom, da tekmo 
odločijo že v tretji četrtini, kar jim je tudi 
uspelo, saj so po treh četrtinah vodili že 
s 17-imi točkami razlike. V zadnji četrtini 
je dal trener Ivačič priložnost tudi fantom

s klopi, kar pa se v igri ni preveč poznalo. 
Tekma se je končala z rezultatom 69:81 in 
Kamničani so opravili še z enim konkuren
tom za prvo mesto na koncu sezone.

Prvo domačo tekmo v letu 2007 pričaku
jemo v soboto, 13. januarja, ko pride v go
ste ekipa Salonit iz Anhovega, proti kateri 
ne pričakujemo težjega dela. Nato pa čaka 
kamniške fante težji del sezone. Najprej 
kar štiri tekme na gostovanjih, nato pa v 
15. krogu 10. februarja šele druga tekma 
v domači dvorani proti košarkarjem iz 
Grosuplja, ki so edini do sedaj uspeli pre
magati kamniške fante. Po tej tekmi pa 
bomo lahko že bolj z gotovostjo trdili, da 
je velika želja vseh, ki se trudimo okrog 
kamniške košarke (vstop v 2. SKL), še bolj 
uresničljiva.

ROBERT PROSEN

PRAVLJIČNA NOC NA OS 
MARIJE VERE
Kdo se je le tega 
spomnil?

Že nekaj časa je med nama do
zorevala ideja, da bi kakšno noč 
z učenci preživeli tudi v šoli. V 
lanskem šolskem letu smo imeli 
v šolski knjižnici nekaj večernih 
prireditev, ki so privabile kar šte
vilne obiskovalce. Letos pa sva se 
z Darjo odločili, da končno izve
demo kakšno zabavo v pižamah. 
Ideja se je premlevala in na koncu 
je nastalo tisto najboljše, najlepše 
in najintimnejše v otroštvu; tisto, 
kar smo si s starši, babicami in 
dedki delili v tihih večerih pred 
spanjem: pravljice. Odločili sva 
se, da v šoli organizirava čisto 
pravo pravljično noč.

Začele so se priprave in raz
burjenje je naraščalo. Slutili sva, 
da se bodo učenci odzvali z ve

seljem, da pa bo splošno navdu
šenje tako veliko, tega res nisva 
pričakovali. Pravljično noč smo 
(tokrat) organizirali za učence če
trtih razredov devetletne osnov
ne šole. Prijavili so se domala vsi, 
tako da sva že na samem začetku 
rabili dodatno pomoč, ki jo je z 
veseljem sprejela naša Katja. In 
tako se je začelo...

Noč je oživela
8. decembra je naša knjižnica 

dobesedno oživela. Napolnila se 
je s številnimi spalnimi vrečami, 
veseljem, smehom in na trenut
ke kar pretiranim navdušenjem. 
Dobili smo se ob šestih zvečer in 
se najprej udeležili ustvarjalne 
delavnice. Po večerji smo se z ba
klami odpravili na nočni pravlji
čni pohod na podgorsko polje in

v tišini opazovali lučke v daljavi.
Nato pa se je začelo tisto naj- 

sočnejše: pravljice. Najprej ne
kaj malo bolj strašljivega: Svetla
nin Šov strahov, nato pa sta nas 
obiskali dve lutkarici Nataša in 
Helena. Uprizorili sta gledališko 
lutkovno predstavo Ptičja gripa. 
Ura je bila že kar pozna, a se je 
zdelo, da noč otroke prebuja. 
Ko so se končno spravili v svoje 

' spalne vreče, odeje in odejice, so 
zahtevali, kaj drugega, kot prav
ljice. Eno in še eno in še eno. 
Nenadoma so pred nami oživeli 
Kamniška Veronika, indijska Sa- 
vitri, Laški zaklad in premeteni 
krojač, pa Odisej in njegova zve
sta Penelopa...

Pripovedujemo lahko 
kjer koli in kadar koli!

Kako se to lepo sliši, pa še res 
je. Tudi če je polnoč in tudi, če 
je to šola. Nekateri so že počasi 
tonili v spanec, nekateri bolj raz
posajeni pa so šepetaje klepetali 
še pozno v noč. Nekaterim se je 
stožilo po domu...

Naslednje jutro smo pozajtrko
vali, telovadili v šolski telovadni
ci, nato pa se sredi dopoldneva 
veseli poslovili. Pričakalo nas je 
deževno sobotno jutro, ravno pra
všnje, da smo doma nadomestili 
primanjkljaj nočnega spanca.

Domišljija je oživela
V naslednjih dneh so učenci 

polni vtisov in lepih besed pri
hajali v šolsko knjižnico z obilico 
novih idej, kaj vse bi še lahko sto
rili. Naslednjič seveda. In komaj 
čakajo...

ANDREJA VUKMIRVečerna ustvarjalna delavnica.

Drugi memoar 
Slavka Šuštarja st.

V mesecu decembru smo imeli 
na kegljišču pisano druščino keg
ljačev iz vse Slovenije in tudi iz 
tujine. Potekal je 2u tradicional
ni Memoar Slavka Šuštarja st. v 
vseh kategorijah. Tekmovali so 
registrirani igralci in igralke, kot 
tudi rekreativke in rekreativci. 
Skupno se je turnirja udeležilo 
preko 250 tekmovalcev. V ženski 
konkurenci je padel tudi rekord 
kegljišča. V finalu je trenutno naj
boljša kegljačica na svetu Barbara 
Fidel podrla 625 kegljev. V finalu 
so bile štiri Celjanke in dve naši 
igralki, Anja Pohlin in Majda Lu
žar. Zmagala je Barbara Fidel s 
625 podrtimi keglji, druga je bila 
Mira Grobelnik s 564, tretja pa 
Biserka Petak s 559 podrtimi keg
lji. V moški konkurenci je zmagal 
hrvaški igralec Vlado Galjanič, ki 
tekmuje v Nemčiji, s 602 podrti
mi keglji. Drugi je bil Medvodčan 
Slavko Žorman s 589, tretji pa Vi
tomir Mržnjak iz Črnomlja s 582 
podrtimi keglji.

V občinski ligi je končano 11. 
kolo in po končanem jesenskem

delu je v vodstvu OOZ z enako 
točk kot Alu Alprem. Obe ekipi 
imata po en poraz. Drugi del lige 
se začne 15. januarja.

Rezultati 11. kola:
Kam bus: ŠD Soteska 0:8, Mladin
ci : DU Kamnik 6:2, Alu Alprem : 
Zarja elektr. 8:0, ŠD Policist: OOZ 
0:8, Zarja: Eta 3:5.

Drugi del državnega prvenstva 
se bo začel 20. januarja. Obe naši 
prvi ekipi gostujeta, Eta v Gorici,

Calcit v Prevaljah. Igralke Eta po 
jesenskem delu prvenstva delijo 
drugo mesto z ekipo Bresta iz 
Cerknice.

V drugem delu bo precej težje 
zadržati drugo mesto, saj gostu
jejo v Cerknici in tudi tekmo več 
gostujejo. Vendar pričakujemo v 
najslabšem primeru vsaj tretje me
sto in nastop v Evropi. Cilj moške 
ekipe Calcita je sredina lestvice, 
pripraviti se za naslednjo sezono, 
v kateri se moramo potegovati za 
vrh lestvice in preboj v l.a ligo.

Lestvica po 11. kolu:

1. OOZ 10 9 0 1 18
2. ALU ALPREM 10 9 0 1 18
3. ŠD SOTESKA 10 8 0 2 16
4. MLADINCI 10 7 0 3 14
5. ETA 10 6 0 4 12
6. CALCIT 10 6 0 4 12
7. DU 10 4 0 6 10
8. ZARJA 10 2 0 8 4
9. KAM BUS 10 2 0 8 4
10. ŠD POLICIST 10 1 0 9 2
11. ZARJA ELEKTR. 10 1 0 9 2

Novoletni 
Videomeh v živo

V kamniški športni dvorani 
je v soboto, 9. decembra, po
tekal šestnajsti Novoletni Vi
deomeh, tokrat prvič v živo. 
Ob dobri glasbi in novolet
nem vzdušju se je zabavalo 
več kot tisoč obiskovalcev. 
Scenarij in vodenje je bilo tudi 
tokrat v rokah organizatorja 
Borisa Kopitarja ob pomoči 
Silva Šinka in Miha Resnika. 
Dobri dve uri programa so 
pripravili odlični glasbeniki, 
pevci in humoristi: ansambel 
bratov Poljanšek (predstavili 
so tudi premierno skladbo 
Tuhinjska dolina), Zlati mu
zikanti s tamburicami, Mo
drijani, Igor in zlati zvoki, 
Vandrovci, Storžič, Rubin in 
mladi Harmonikarskega orke
stra Roka Švaba. Poskočno so 
zaigrale in zapele Navihanke, 
predstavil seje evropski prvak 
v igranju na harmoniko Ma
tic Štavar, ki je nastopil tudi 
s svojim orkestrom Navihani 
lisjaki. Nadvse lepo je bilo 
slišati pesmi v izvedbi Sloven
skega okteta, Nuše Derenda, 
Alfija Nipiča, nastop Borisa 
Kopitarja z Majdo Korošec 
ob spremljavi Modrijanov, 
voditelj je zapel tudi s hčerko 
Hano. Za humor sta poskrbe
la Honza in Fonza. Vzdušje 
Silvestrskega večera se je na
daljevalo ob zvokih ansambla 
Vandrovci.

VERA MEJAČ

PLANINSKI KOTIČEK
NALEPKE GRS

Tudi letos Gorska reševalna služba Slovenije, ki je v lem 2006 postala 
Gorska reševalna zveza Slovenije (GRZS) in se odcepila od PZS, nabira 
sredstva za svoje delovanje, predvsem pa za »Sklad Okrešelj«. V tem 
skladu se namreč zbirajo sredstva za pomoč svojcem ponesrečenih 
gorskih reševalcev. Vsak, ki bo prispeval 5 EUR za ta sklad, bo dobil v 
zameno lično nalepko. Nalepke lahko dobite pri članih GRS.

ČLANARINA PD
Letošnjo članarino PD Kamnik bo potrebno plačati že v evrih. Viši

na, preračunana v tolarje, je skoraj enaka lanski £ čeprav je res, da je 
ponekod zaradi zaokroževanja nekaj višja, vendar v večini primerov 
še vedno manjša, kot pa, če bi upoštevali uradno inflacijo. Tako je A 
članarina 46 EUR, B članarina 18 EUR, S+Š članarina 11 EUR in P+O 
članarina 4 EUR, pri čemer je za družinsko članarino 20% popusta. 
Tudi ugodnost so v glavnem enake £ nezgodno zavarovanje (člani A 
12,500 EUR oz. 25.00 EUR in ostali člani 4.100 EUR oz. 8.300 EUR), za
varovanje odgovornosti (za stvari 4.100 EUR in za osebe 43.800 EUR) 
zavarovanje za reševanje v gorah Evrope izven Slovenije (A člani do 
7.900 EUR in ostali člani do 2.700 EUR). Člani A poleg tega dobijo 
tudi 12 številk zelo kvalitetne revije Planinski vestnik. Vsi pa imajo v 
določenih športnih trgovinah 10 % popusta pri nabavi opreme.

Članarino lahko poravnate v pisarni PD Kamnik na Šutni 42 vsak po
nedeljek in petek med 9- in 12. uro ali vsako sredo med 13. in 17. uro, 
kjer se lahko tudi vpišete v planinsko društvo. Kdor ne bo prišel plačat 
članarine v Kamnik, lahko počaka na pobiralca, ki bo prišel na dom.

IZREDNI OBČNI ZBOR AO KAMNIK
Zaradi sprejetja novega pravilnika, ki je razjasnil določene zadeve 

v zvezi s športnimi plezalci, poleg tega pa spremenil nekatere oblike 
delovanja in s tem omogočil boljše delo v letu 2007, je bil 14. decem
bra 2006 izredni občni zbor AO PD Kamnik. Na njem so sprejeli nov 
pravilnik, poleg tega pa v skladu z njim izvolili tudi novo vodstvo. Tako 
je načelnik AO postal Matej Kladnik, ki hkrati vodi tudi alpi
nistično šolo, Jure Prezelj je njegov namestnik, Aleš Hočevar 
je tajnik, Saša Lindič je blagajnica, Urban Novak je gospodar, 
Barbara Pavec je knjižničarka, Miha Bogataj je predstavnik 
športnih plezalcev, Marko Prezelj je predstavnik alpinistov. 
Redni letni občni zbor pa je predviden za 8. marec 2007.

Bojč

Mateju tretje mesto med mladinci
“ ^ klub Komenda.

na svetu v športnem kickboxingu s,*‘ahk° na kra,ko pred
»Rojen sem v letu 1989, doma

Kdor redno spremlja delo 
Kluba borilnih veščin Domžale - 
Mladi boksar Dob se nič ne čudi, 
ko izve, da je mlad kickboksar 
17-letni Matej Balantič iz Staho
vice iz tega kluba pred kratkim 
uspešno nastopal na svetovnem 
mladinskem prvenstvu v Zadru.

Svetovnega prvenstva se je ude
ležila tudi Slovenska kickboxing 
zveza s funkcionarji zveze, trener
ji in 26 reprezentanti Slovenije. 
V konkurenci preko 1000 tekmo
valcev z vsega sveta so slovenski 
kadetski in mladinski kickboxarji 
odnesli domov pet tretjih mest in 
dve drugi mesti, med njimi tudi 
Matej Balantič iz Stahovice, ki 
smo ga povprašali o vtisih in na
črtih za prihodnje.

Matejevi starši in mlajši brat 
so vsi povezani s športom: Mate
jeva starša sta se v mlajših letih 
aktivno ukvarjala z športom , 
zato znata dajati prave spodbude 
sinovoma, kar se vidi že po samih 
rezultatih. Matejev mlajši bratec Reprezentantje iz kluba, Matej Balantič je drugi z leve strani.

iz Stahovice in obiskujem 3- letnik 
Vegove srednje šole v Ljubljani - 
smer elektrotehnik - elektronik. 
Član kluba sem dobrih sedem 
mesecev, njihov naslov pa sem 
našel na internetu.«

Si pričakoval uvrstitev na 
svetovno prvenstvo?

»Ne, še zlasti, ker sem v klub 
prišel tako pozno. Ko sem na 
državnem prvenstvu uspel priti 
med najboljše v tej kategoriji, so 
se mi odprla tudi vrata na sveto
vno prvenstvo.«

Kakšni so vtisi s svetovnega 
prvenstva v Zadru?

»O, vtisi so prijetni, saj sem spo
znal veliko prijateljev, predvsem 
pa tudi zato, ker sem se po zma
gi nad hrvaškim tekmovalcem 
uvrstil med najboljše. Izgubil 
sem tekmo proti Norvežanu, po
znejšemu svetovnemu prvaku in 
osvojil bronasto medaljo. Vzdušje 
v slovenski reprezentanci je bilo 
enkratno.«

Kolikokrat treniraš?
« Štirikrat tedensko, ob viken

dih so pa tekme, tako da gre ves 
prosti čas za kickboxing.

Kako pa šola?
Na to vprašanje je odgovoril

kar Matejev trener:« Za Mateja 
vem, kolikor se pogovarjam s sta
rši in z njim, da mu šola ne dela 
problemov in je tudi tam uspe
šen. V klubu poudarjamo, da je 
na prvem mestu šola, služba, saj 
velja, da če tam ne delajo dobro 
in iskreno, ne morejo pričakovati 
rezultatov tudi v športu.«

Kaj Mateja čaka v prihod
nje?

Matejevi trenerji Marjan Bol- 
har in Tamara Radkovič - kickbo- 
xing disciplina, Matej Zavašnik 
pa Matejev trener boksa: »Marca 
se pričnejo prvi državni turnirji 
v kickboxingu , v marcu se bo 
Matej z ostalimi klubskimi borci 
udeležil Avstria clasicss Open 
kot zelo kvalitetnega turnirja v 
Worglu, aprila se bo pomeril na 
Germany open kickboxingu, v 
aprilu na državnem prvenstvu v 
boksu v Ljubljani kot mladinec, 
junija na svetovnem pokalu v 
Szegetu na Madžarskem v kick- 
boxingu, julija na Svetovnem 
pokalu v Piacenzi v Italiji v kick- 
boxingu. Če bo postal državni 
prvak, ga čaka še Svetovno kick- 
boxing prvenstvo v Beogradu v 
Srbiji.

MARJAN BOLHAR
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Trnič kot dediščina 
Velike planine

Trnič z Velike planine je poleg kruha z drožmi Budnarjeve 
hiše iz Palovč predstavljen v svetovnem katalogu hrane in de
diščine z naslovom Manifest ter vključen v seznam ohranitve 
redkih kulinaričnih izdelkov. Mnogo pozornosti svetovne jav
nosti je bil namreč deležen na nedavnem svetovnem srečanju 
Terra Madre v Torinu. Gre za svetovni projekt ohranjanja tra
dicije, biotske raznovrstnosti in spodbujanja majhnih, lokalnih 
pridelovalcev, da ohranjajo pridelavo po starih, preizkušenih 
receptih s spoštovanjem prijaznih običajev in naravnega oko
lja. Skupina pastirjev z Velike planine se je namreč oktobrske
ga srečanja Terra Madre udeležila na povabilo sklada Slovv 
Food za biološko raznolikost hrane in ohranjanje svetovnega 
gastronomskega izročila, ki je pogoje pred tem preverjal ob 
degustacijah v Preskarjevi pastirski bajti na Veliki planini in 
Budnarjevi muzejski hiši v Zg. Palovčah.

Ob vsem tem se mi zdi prav, da našim bralcem pobliže pred
stavim trnič, ta edinstven velikoplaninski spominek, njegov 
pomen in način izdelave, ki je sicer prava skrivnost, svojo moč 
pa ima predvsem umetnost izdelave, zato lahko izdelovalce 
trničev naštejemo na prste ene roke.

Kaj sploh so trniči?
Za trniče (posušen slani sir) ni natančno znano kdaj so, se 

pojavili, so jih pa poznali tudi drugje po naših planinah, v Ju
lijcih in tudi v Karavankah, do danes pa so se ohranili le na 
območju Velike planine. Velikoplaninski pastirji so tudi najbolj 
razvili tehniko njihove izdelave in krašenja z vtisovanjem naj
različnejših vzorcev s pomočjo izrezljanih lesenih paličic, ki so 
jim rekli pisave.

Trniči so sirčki, oblikovane v kepice. Pastirji, ki so čez po
letje pasli na planini, so v dolgih dneh iz sira izdelovali trniče 
in jih vselej v paru poklanjali dekletom v dolini. Po nekaterih 
razlagah namreč velikoplaninski trniči po obliki spominjajo na 
ženske prsi in zato veljajo za tradicionalno ljubezensko darilo. 
Seveda so trniče tudi okrasili. Vsak pastir si je v približno 10 do 
20 centimetrov dolgo paličico vrezal svoj vzorec, tako, da se je 
vedelo, kdo je avtor kakega trniča. Tako izdelane in okrašene 
trniče so dali na police nad odprtim ognjiščem v pastirskih sta
novih, da so se posušili in dobili temno barvo. Zaradi dima so 
postali rjave barve, danes, ko jih sušijo večinoma nad štedilniki, 
pa samo porumenijo. Ko so pastirji šli v dolino, so te trniče od
nesli s seboj in jih podarili dekletom, ki so jih hranila za spomin 
ali pa so jih kar pojedla. Z veseljem so jih jedli tudi otroci.

Znanje izdelovanja trničev se je postopoma izgubljalo, po 
drugi svetovni vojni jih je znalo izdelovati le še nekaj pastirjev. 
Velikoplaninska pastirica Debevčeva Zefka je bila ena redkih 
izdelovalk, skrivnosti priprave mase in izdelovanja trničev je 
naučila Malijevo Rezko in tudi Turkovo Kati, zdaj že pokojno 
ljudsko umetnico in dolgoletno pastirico.

V Manifestu, knjigi o ohranjanju svetovne kulturne dediščine, 
pa se je med izdelovalci trničev Rezki Mali zdaj pridružil tudi 
Peter Erjavšek, ki pastirsko tradicijo ohranja še iz otroških let. 
Na veliki planini ga je izdelovanja trničev in krašenja s pisavami 
pred petnajstimi leti naučila pastirica Kati Turk. Peter nam je 
zaupal način izdelovanja trničev, ki sojih pastirji izdelovali ne 
le kot spominek, ampak tudi z namenom ohranitve in predela
ve skute. V času, ko na planini še ni bilo elektrike in hladilnikov 
je izdelovanje trničev pomenilo edini način ohranitve mleka 
oziroma skute, saj sira v kolutih niso mogli izdelovati brez do
datka sirila, ki ga ni bilo moč dobiti.

Peter z nalezljivim veseljem in spoštovanjem do velikoplanin- 
ske dediščine pripoveduje: »Za pripravo mase za trniče je po
trebno mleko najprej kisat. Skisano mleko ogrejemo do 45 sto
pinj Celzija (raje bolj kot premalo), nato ga odcedimo. Dobljeno 
skuto odcedimo v modelu in jo v modelu pustimo en dan, da 
se še odcedi. Nato damo maso v skledo, jo dobro osolimo (za 
boljšo obstojnost solimo bolj kot običajno solimo jedi), saj je sol 
edini konzervans. Če je skuta preveč pusta, dodamo malo kisle 
smetane, ki omogoča boljšo vezavo, da je masa voljna za obde
lavo. Tako pripravljeno maso pustimo na sobni temperaturi tri 
dni, vsak dan jo pregnetemo, ko se masa ne prijemlje več rok, 
je primerna za obdelavo. Takrat jo oblikujemo v kepe in v sveže 
odtisnemo pisavo, nato pa trniče damo na sušenje na leseno 
polico nad ognjišče ali štedilnik za dober teden dni.« Peter še 
pove, da sam izdeluje pisave za krašenje trničev, običajno iz 
lipovega lesa, ki se najlepše reže. Ko se s Petrom Erjavškom in 
Evo Dobovškovo pogovarjamo o življenju pastirjev in njihovi 
tradiciji še izvem, da so včasih iz mleka delali tako imenovan 
mohand. V čebriček so na tesno naložili nasoljeno skuto in jo 
močno stisnili, da so preprečili dostop zraka, na vrhu pa so vse 
skupaj zalili z maslom in potem to porabili čez leto v dolini.

Trniči so prav gotovo eno najzanimivejših ljubezenskih da
ril v naši narodni zakladnici, edinstven in zanimiv spominek z 
Velike planine, zato bi bilo prav, da se njihovo izdelovanje in 
izročilo ohrani.

SAŠA MEJAČ

Trnič vtijučen v svetovni projekt 
ohranitve kulturne dediščine

SU1AWEZI - otok iskrivih
oči in raznolike narave (VIII.)

Četrtek 18. novembra (nadalje
vanje): Pot smo nadaljevali proti 
Manadi, glavnemu mestu severne 
province in najbolj prosvetijenemu 
mestu na otoku Sulawesi. Manado 
je leta 1844 katastrofalni potres 
povsem zravnal z zemljo in zahte
val na tisoče žrtev. Nizozemci so ga 
obnovili v lepo mesto s pogledom

sem si rekel, prenehal sem. Da bi se 
jih obranili, smo se dobro namaza
li s kremo in pustili med spanjem 
prižgano luč.

Petek, 19- novembra:. Tokrat 
smo si ogledovali kulturne spome
nike. Aleš in Mojca sta jo mahnila 
po svoje. Dokaj hitro smo opravili 
z obiskom v muzeju Museum Ne-

Pastirji z Velike planine Eva Dobovšek, Peter Erjavšek, Tinka Cevka in 
Rezka Mali so s svojim nastopom, s trniči, ki so jih predstavili skupaj 
s kruhom z drožmi in turistično ponudbo Kamnika, Velike planine in 
Budnarjeve muzejske hiše, dobro izkoristili priložnost za prepoznavnost 
Slovenije in Velike planine.
dobre in pravične gastronomije, 
so poželi na svetovnem srečanju 
Terra Madre veliko zanimanja, 
tako med obiskovalci sejma kot 
med organizatorji. Naš trnič je 
skupaj s kruhom z drožmi iz Bud
narjeve hiše postal izdelek, ki so 
ga na svetovni konferenci Terra 
Madre vnesli v projekt ohranitve 
kulturne dediščine in ga vpisali 
v knjigo Manifest kot izdelek, ki 
naj se zaradi svoje posebnosti, 
edinstvenosti pridelave in obde
lave ohrani in daje ugled okolju, 
v katerem je nastal.

Ne le trnič, tudi mi štirje pastir
ji - Rezka Mali, Tinka Čevka, Peter 
Erjavšek in Eva Dobovšek smo v 
svojih enostavnih, a zanimivih

velikoplaninskih nošah zbujali 
pozornost in prav gotovo je bil 
naš nastop dobro izkoriščena 
priložnost za prepoznavnost Slo
venije in Velike planine. Ob tem 
so nas prevevali občutki veselja, 
navdušenja, radosti in ponosa, ko 
je na prizorišče odprtja gibanja 
Terra Madre med 148 sodelujo
čimi državami prišel naš Peter s 
slovensko zastavo.

Prav bi bilo, da bi trnič tudi 
doma, v Sloveniji, postal za
nimivost, posebnost, pridobil 
svojo blagovno znamko in s 
tem postal edinstven z osred
njim mestom v kamniški po
nudbi turističnih znamenitosti.

EVA DOBOVŠEK

Kip Adama in Eve Minehasov v Madani.

Razigrani otroci plemena Orano Baja (Badža).

z glavne ulice na Sulaweško morje 
in bližnje otoke Bunaken, z vulkan
skim otokom ManadaTau(811 m). 
Danes pa je pravo »skropucalo«: 
med glavno ulico in morjem so 
postavili neokusne barake.

V Manadu je bil sedež trgovine 
z začiMbami iz Molukov. Spanci 
so prišli v ta kraj leta 1643. Ker so 
bili zelo nasilni, je vladar domačin 
leta 1643 poklical na pomoč Nizo
zemce, da bi z njihovo pomočjo 
pregnal »pokvarjene in pogoltne« 
Spance iz dežele. Leta 1655 je pri
šlo do borbe in Španci so bili pre
magani. Tri leta zatem so jih doko
nčno izgnali.

Nizozemci so tod uvedli planta
že, vendar ne najbolj posrečeno, 
zedinili pa so pokrajino v jezikov
no in upravno celoto. Glavna uli
ca v Manadi se po Sam Ratalungi, 
očetu naroda Minehase in prvemu 
predsedniku severne province 
(umrl leta 1949), imenuje Jalan 
Sam Ratalungi.

Hotel, v katerem smo prenočili, 
stoji ob glavni ulici in se imenuje 
Minehasa. Zaradi brega je grajen 
v več terasah. Najlepši pogled na 
morje in proti otokom Bunaken je 
z zgornjega dela. Nas so namestili 
spodaj. Ob vstopu v spalni prostor 
je komarjev kar mrgolelo, samo v 
sobi, dodeljeni Mitji jih ni bilo, raz
log: sušila se je po beljenju. Pobil 
sem več kot trideset komarjev, pa 
so še naprej izletavali izpod postelj 
•n temnih prostorov. Brez pomena,

geri Propinsi Sulawesi Utara, ker 
je bil zaprt. Naprej smo se napotili 
do dveh kitajskih budističnih tem
pljev. Oba so Kitajci po katastro
falnem potresu leta 1844 vzorno 
obnovili. Prijazno so nas sprejeli in 
povedali mnogo zanimivega. Ker 
nam je ostalo še nekaj časa za ogle
de, smo se napotili do kipa »Eve in

Adama« Minehasov. Legenda pra
vi, da se je Eva dvignila iz morja in 
rodila sina. Ko sta se kasneje sre
čala, se nista prepoznala, zaljubila 
sta se, poročila in zaplodila pleme 
Minehasa.

Popoldan smo se z barkačo od
peljali na otok Bunaken, ki z oko
liškimi manjšimi otoki predstavlja 
nacionalni park; plačati smo morali 
vsak po 50.000 indonezijskih rupij 
(okoli 10 USD). Po prihodu so nam 
odredili udobne lesene hišice. Spet

smo bili koliščarji. Morje ob naši 
plaži je plitvo, ne daleč stran pa 
koralni grebeni, pravi raj za Mitja, 
ki je povedal, da je po 100 metrih 
od obale onkraj grebena pravi pre
pad, 100-150 m globok. Sicer pa je 
ta nacionalni park v svetu poznan 
po globinskem potapljanju.

Za krajši čas prihajajo na otok 
manjše skupine turistov v mus
limanski noši. Skoraj vsi, mladi 
in starejši, se želijo slikati z nami, 
ker smo v kopalkah. Morda tako 
podirajo tradicijo brezpogojnega 
muslimanskega zakrivanja. Zvečer 
smo še posedali na terasi, opazova
li zvezdnato nebo in poslušali plju
skanje morja.

Sobota, 20. novembra: Še v med
li jutranji svetlobi smo se nekateri

že namakali v toplem morju. Angel
ca in Marko sta si izbrala majhen in 
plitev zalivček z mivko, obkrožen z 
morsko travo. Mitja je zaplaval po 
kosilu nad koralni greben in ko se 
je vrnil, je povedal, da je videl mor
sko kačo, nekaj globlje ob grebenu 
pa majhnega morskega psa. Sicer 
pa je bil ta dan namenjen počitku, 
branju, namakanju v morju, sonče
nju, pa tudi igranju biljarda.

Nedelja, 21. novembra: Zadnji 
dan bivanja na Sulawesiju smo iz

koristili (Angelca, Maja in Marko) 
za nakupe na majhni tržnici Buna- 
kena, druga trojica naše skupine 
(Mitja, Mojca, Aleš) pa so se odpe
ljali do manjšega otoka Siladen, kjer 
bosta mladoporočenca (Mojca in 
Aleš) uživala še en teden. Popoldan 
smo se vsi, razen Marka, odpravili s 
kornačo na ogled koralnega grebe
na na območju, kjer je v bližini za
sidranih nekaj modernih jaht. Pre
ostali del popoldneva smo zaradi 
izredno žgočega sonca preživeli v 
senci na terasah svojih hišic, zvečer 
pa v odprti restavraciji, kjer smo v 
slovo kramljali dolgo v noč in nare
dili nekaj spominskih posnetkov.

Ponedeljek, 22. novembra: Še 
zadnja osvežitev v morju, nato zaj
trk in slovo od Mojce in Aleša, ki 
sta podaljšala bivanje na Sulawesi- 
ju, pa tudi od prikupnih natakaric 
v restavraciji.

Vračali smo se z isto barkačo, 
kot smo se pripeljali. V Madani nas 
je že čakal avto, ki nas je odpeljal 
na letališče, kjer smo potrošili še 
zadnje rupije. Sledil je polet pro
ti Kota Kinabalu na Kalimantanu 
(Borneo), kjer smo za dve uri zapu
stili letalo. Presenetila nas je boga
ta ponudba v trgovinah v letališki 
stavbi, vendar nismo ničesar kupi
li, ker je v primerjavi s Sulawesijem 
vse astronomsko drago. Let proti 
Kuala Lumpurju smo nadaljevali z 
istim letalom, a z drugim osebjem. 
Tu so nas zares premamile trgovi
nice (Maja je uresničila svoje želje). 
Malo pred polnočjo smo nadaljeva
li let proti Evropi.

Torek, 23- novembra: Še v ne 
polnem svitu smo prispeli v Pariz. 
Po krajšem sprehodu in počitku po 
letaliških hodnikih smo se vkrcali 
v letalo in poleteli proti Brniku. 
Juhu, pa smo doma!

(konec)
Dr. MARKO in 

dr. ANGELCA ŽEROVNIK

Terra Madre 2006 v Torinu je 
bilo veliko srečanje malih pride
lovalcev biotsko raznovrstne hra
ne s celega sveta. TERA MADRE 
- MATI ZEMLJA je svetovno giba
nje gastronomov, ki želijo, da bi 
se ljudje prehranjevali zdravo, do
bro in pošteno, da bi od pridelo
vanja hrane dobro živeli tudi pri
delovalci sami in da bi se ohranila 
dediščina različnih prehranjeval
nih in pridelovalnih kultur. Na tej 
zadnji točki smo se našli tudi mi, 
pastirji Velike planine, z našimi tr

niči. Na razstavnem panoju so se 
bleščali v vsej svoji posebnosti in 
lepoti, obdani z orehovimi jedrci, 
domačimi jabolki, s kostanjem in 
s kruhom z drožmi - prispevkom 
Budnarjeve hiše iz Palovč. Naša 
predstavitev je pomenila veliko 
zanimivost, še posebej zato, ker 
sta Rezka Mali in Peter Erjavšek 
v živo prikazovala izdelovanje 
trničev - te velikoplaninske po
sebnosti in jih tam tudi krasila s 
pisavami. Ker trniči zadostujejo 
vsem kriterijem pridelave čiste,

Velikoplaninski trnič je skupaj s kruhom z drožmi iz Budnarjeve hiše 
postal izdelek, ki so ga vnesli v projekt ohranitve kulturne dediščine in 
ga vpisali v knjigo Manifest kot izdelek, ki naj se zaradi svoje posebnosti, 
edinstvenosti pridelave in obdelave ohrani in daje ugled okolju, v katerem 
je nastal. Med izdelovalce trničev se je ob Rezki Mali vpisal tudi pastir 
Peter Erjavšek (na sliki z ženo Evo Dobovšek), umetnosti izdelovanja seje 
pred petnajstimi leti naučil pri ljudski umetnici in pastirici Kati Turk.
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December v znamenju 
tatvin in vlomov

V decembru, ki je v znamenju praznovanj, 
morda večje brezskrbnosti in odsotnosti z 
doma, so na svoj račun prišli vlomilci in tato
vi. Na območju občine Kamnik in Komenda 
so policisti kamniške policijske postaje zabe
ležili kar veliko tatvin.

Že prvi decembrski dan je bila iz kletnih 
prostorov stanovanjske hiše na Cankarjevi 
v Mekinjah odtujena večja količina elektri
čnega orodja. Dan pozneje je moški, ki pred 
gostinskim lokalom v Komendi ni zaklenil 
kolesa, odšel domov kar peš. Tudi drugje 
po občinah je v decembru izginilo še nekaj 
koles, kljub temu, da kolo ni ravno pogosto 
prevozno sredstvo v tem času.

V začetku meseca je bilo več vlomov v 
parkirane avtomobile. Policisti so 3- de
cembra na kraju dejanja na Ljubljanski cesti 
prijeli bežečega storilca in ga pridržali. Pri 
postopku so mu zasegli več tablet, za kate
re sumijo, da so prepovedane, zato so bile 
poslane v analizo. Iz vozila, parkiranega v 
Mekinjah, je izginil prenosni računalnik. 
Iz več vozil so tatovi odnesli predvsem de
narnice.

Na udaru so bili zopet žlebovi. Na zgrad
bi Teniškega kluba v Kamniku so tatovi od
stranili in seveda odnesli s seboj 40 metrov 
bakrenih žlebov v vrednosti 400.000,00 
SIT.

Vlomilci pa niso vedno uspešni. V notra
njost trgovine na Perovem jim ni uspelo pri
ti, medtem ko so v hišo na Gmajnici prišli, a 
jim ni uspelo ničesar odnesti - ali ni bilo kaj 
odnesti ali pa so bili nespretni nam ni uspelo 
izvedeti.

Turki, skriti v vozilu, niso 
prečkali Kamnika

5. decembra so bili policisti obveščeni, da 
naj bi se iz smeri Štajerske v smeri Kamnika 
peljalo sumljivo vozilo, v katerem naj bi bili 
ilegalni prebežniki. Po hitri in učinkoviti 
blokadi območja so policisti prijeli 3 ilegalne 
prebežnike, državljane Turčije, ter njihovega 
vodiča. Zoper vodiča je bila podana kazenska 
ovadba, s katero je bil predan sodišču. Ilegalni 
prebežniki pa so bili po končanem postopku 
na sodišču, kjer jim je bila izrečena kazen iz
gona, nastanjeni v centru za tujce.

Izsilil peško
Na Glavnem trgu v Kamniku se je 7. decem

bra pripetila prometna nesreča. Policisti so z 
ogledom kraja ugotovili, da je voznik osebnega 
avtomobila izsilil peško, ki je bila na prehodu 
za pešce. Pri trčenju je peška dobila telesne po
škodbe. Zoper voznika osebnega avtomobila 
sledi kazenska ovadba in obdolžilni predlog 
zaradi izsiljevanja pešca na prehodu.

Igranje s pirotehničnimi izdelki
Policisti so pri kontroli stanovanjskih na

selij zalotili otroka, ki sta prižigala pirotehni
čne izdelke. Ugotovili so, da sta otroka kupila 
pirotehnične izdelke v trgovini s tovrstnimi 
izdelki, kljub temu, da nista izpolnjevala sta
rostnega pogoja (15 let). Policisti bodo zoper 
trgovino ustrezno ukrepali z izdajo plačilnega 
naloga.

Poledenela cesta Kamnik-Ločica
Pri kontroli cest 15. decembra so polici

sti v popoldanskem času ugotovili, da je na 
določenih odsekih regionalna cesta II. reda 
št. 414 Kamnik-Ločica poledenela. O tem so 
takoj obvestili Cestno podjetje Ljubljana in 
Komunalno podjetje Kamnik, ki je pričelo s 
posipom cest. V času posipanja so policisti iz

ločali tovorna vozila, zaradi zagotovitve varno
sti cestnega prometa.

Točil gorivo, nič plačal, z 
ukradenimi tablicami pa do 
policijske kontrole

Policisti so pri kontroli prometa zaustavili 
voznika kombiniranega vozila, kateri je imel 
na vozilu nameščene ukradene registrske 
tablice. Z zbiranjem obvestil in dokazov so 
ugotovili, da je imenovani voznik osumljen 
tatvine goriva na bencinskem servisu prav s 
tem vozilom. Prijetemu storilcu so policisti 
odvzeli prostost, odredili pridržanje, ter zanj 
podali kazensko ovadbo.

Zadišale so jima pnevmatike 
Passata

Pri nočni kontroli parkirišč 19. decembra 
na Duplici sta policista pri vozilu znamke VW 
Passat opazila dva sumljiva moška, ki sta ob pri
hodu policistov pričela bežati. Policisti so ene
ga storilca prijeli in zanj odredili pridržanje. Z 
zbiranjem obvestil in ogledom kraja kaznivega 
dejanja je bilo ugotovljeno, da sta storilca iz vo
zila odtujila vse štiri pnevmatike.

Tatovi so se lotili tudi Golfa IV
Preko noči 21. decembra so tatovi s parkirišča 

na Duplici odpeljali osebni avtomobil znamke 
VW Golf IV, modre barve. Materialna škoda znaša*
2.500.000. 00 SIT.

Oplazil vozilo in odpeljal
Policiste je obvestila občanka, da je na kam

niški obvoznici udeležena v prometni nesreči, 
v kateri je povzročitelj s kraja odpeljal. Na kra
ju so policisti ugotovili, da je v bližini bencin
skega servisa OMV med neznanim voznikom 
in oškodovanko prišlo do oplazenja vozil in 
škode za okoli sto tisočakov. Neznani voznik 
je s kraja nesreče odpeljal v smeri Duplice. 
Policisti nadaljujejo z zbiranjem obvestil o 
prometni nesreči.

Hotela oropati banko
V večernem času na sam božični dan se je 

na banki v Kamniku sprožil alarm. Na kraju 
so policisti pri električni omarici banke pri
jeli dva storilca, državljana Madžarske, ki sta 
skušala vlomiti. Storilca so pridržali in zasegli 
vlomilsko orodje ter seveda podali kazensko 
ovadbo.

Prijeli vlomilce
Policisti so bili 26. decembra obveščeni, da 

neznani storilci vlamljajo v osebni avtomobil. 
Policisti so na kraju opazili, da so storilci vlo
ma z drugim avtomobilom pobegnili v smeri 
Komende. Po opravljeni blokadi območja so 
prijeli vse tri storilce.

Nepravilno prehiteval in 
povzročil prometno nesrečo

V popoldanskem času 27. decembra se je 
na lokalni cesti Mekinje-Godič zgodila huda 
prometna nesreča. Voznik osebnega avto
mobila je na lokalni cesti vozil za tovornim 
vozilom. Ko je pričel s prehitevanjem tovor
nega vozila, je iz nasprotne smeri pravilno 
pripeljalo kombinirano vozilo, a je zaradi 
nepravilnega prehitevanja prišlo do trčenja. 
Voznik osebnega avtomobila je dobil hude 
telesne poškodbe. Materialna škoda znaša
1.300.000. 00 SIT. Zoper voznika osebnega 
avtomobila sledi obdolžilni predlog zaradi 
nepravilnega prehitevanja.

SAŠA MEJAČ

O delu društva
Minilo je leto in prav je, da predstavimo 

članom Društva izgnancev in ostalim bral
cem naše delo v letu 2006. Zapustilo nas je 
12 članov društva, zato imamo skupaj z ob
čino Komenda le še 307 članov. Vsi člani so v 
veliki meri tudi člani upokojenskega društva 
in člani Zveze borcev. Delujemo skupaj in 
imamo tako večje možnosti za izlete, rekre
acijo in druga druženja.

Pohvaliti moram upravno enoto Občine 
Kamnik, ki nam pomaga pri urejanju naših 
zadev. Zahvala gre tudi gospodu županu za 
razumevanje. V prostorih, ki so dodeljeni 
organizaciji ZB, imamo tudi mi svoje mesto. 
Sicer se menjavamo z ostalimi društvi, kljub 
temu pa je prostor našim članom lahko do
stopen. Tako je naše delo lažje in boljše. Ob
čina nam tudi finančno pomaga z manjšimi 
prispevki. Kmalu nam bo dodeljena soba za 
shranjevanje še ohranjenih dokumentov iz 
vojnega časa, iz časa okupirane domovine in

izgnancev
našega izseljeništva v taborišča v letih 1941- 
1945. Treba je ohraniti spomine in nikakor 
ne pozabiti tistih najtežjih časov.

Še nekaj o delu odbora. Urejujemo vsa 
dela in izpolnjujemo navodila, ki prihajajo 
iz Društva izgnancev Slovenije iz Ljubljane, 
upoštevamo njihove napotke in jih v kar 
se da veliki meri izvajamo. Udeležujemo se 
vseh spominskih prireditev, ki jih priprav
lja občina Kamnik, poleg pa seveda redno 
povabimo tudi vse naše člane. Vodimo evi
denco o naših članih, seznanjeni smo z nji
hovimi težavami, pošiljamo jim čestitke ob 
novem letu in obletnicah, svojcem umrlih 
pa sožalja.

Ob tej priložnosti sporočamo tudi vsem 
članom Društva izgnancev, da smo spre
menili naše uradne ure v pisarni in sicer 
na TOREK od 8. do 12. ure.

Društvo Izgnancev Slovenije 1941 -1945 
Krajevna Organizacija Kamnik

Naša zgodba

LEDENA STAVA
Spodaj je opisana dogodivščina izleta k edinstveni narav

ni ledeni posebnosti v Kamniški Bistrici. Ledena gmota kot 
ostanek snežnega plazu je od lanskoletne pomladi kljub mili 
zimi, a ob dovolj nizkih temperaturah, dočakala leto 2007. 
Tako je še vedno na ogled, dosegljiva v eni uri iz Kamnika. 
Verjetno bo počakala do prvega obilnejšega sneženja in če 
bo zima tako bogata s snegom kot lanska (v kar vsi zaenkrat 
dvomimo) se utegne ta snežna gmota celo povečati in se pre
oblikovati v novo znamenitost. In kako pridemo do nje? Od 
spodnje postaje tovorne žičnice na Kokrsko sedlo nadalju
jemo po pešpoti 300 metrov položno navkreber proti desni. 
Kmalu pridemo do ostankov ogromnega snežnega plazu, ki 
leži na nadmorski višini 900 metrov v izteku grape, ki se na
haja med Tursko goro in Brano.

Bil je petek, trinajstega oktobra, 
pa ne samo to, saj je tudi seštevek 
posameznih številk v datumu tega 
dne dal številko 13 (1+3+1+0+2+- 
0+0+6 = 13). Dan za nejeverne in 
vraževerne. Tak petek je bil naza
dnje pred 100 leti in bo ponovno 
šele čez kakih 20 let, na kar je opo
zarjalo tudi dnevno časopisje. Sicer 
pa je bil navaden jesenski dan, ki se 
je začel z meglenim jutrom, pogled 
skozi okno mojega doma pa je v 
zgodnjem dopoldnevu že odkrival 
na modrino naslonjeno Planjavo, 
pred njo pa s soncem obsijano Ve
liko planino.

Takrat zazvoni telefon.... Marko
in Zvone, prijatelja iz Ljubljane.....
»Kako si, kaj počneš, ali imaš danes 
čas za naju? Zadnjič, ko smo na Do
lenjskem nabirali orehe, kostanj in 
gobe ter streljali z lokom, si naju 
vabil k sebi v Kamnik, sicer pa sva 
midva že v avtu na poti, ti pa imaš 
še pol urice časa, da pripraviš sce
narij za današnje druženje, razen, 
če greš po poslih.« »Ne, ne, ni pro
blema, kar pridita, le na obvoze 
pazita, ki jih je na poteh iz Ljublja
ne v Kamnik vse polno, lahko se 
izgubita...«

Na stari češnjevi skrinji sem pri
čel pripravljati zbirko lednikov, 
cokle, žabice, kramžarje, stare 
Avčinove dereze in svoje dereze 
dvanajsterke, ki so še v uporabi. 
Na hitro sestavljeno, po mojem 
mnenju pa tematsko kar lepo za
okroženo zbirko sem nameraval 
predstaviti prijateljema in jima s 
tem popestriti dan, kar mi je po
zneje v celoti uspelo.

Prijatelja sta se v Kamniku za
radi cestnih zapor enosmernega 
prometa seveda izgubila, tako da 
sem moral ponju peš na Sutno. Po 
veselem snidenju smo pričeli naše 
enodnevno druženje ob kavici v 
enem od tamkajšnjih lokalov. Ko 
sem ju vprašal, kaj bi želela v Kam
niku početi, sta mi povedala, da 
imata s seboj kompletno planinsko 
opremo, da bi rada hodila, vendar 
ne preveč daleč, predvsem pa ne 
»preveč v hrib.«

»V redu, potem bomo pa danes 
hodili po ledu,« sem dejal. Začude
no sta me pogledala:»Saj je vendar 
oktober, ne zafrkavaj naju, v hribih 
še ni snega, na kakšno krpico lan
skega snega v kakem gorskem za
kotju visoko pod Skuto, ki je znana 
le tebi, se ti pa že ne bova pustila 
zvleči.« »Prav,« sem rekel, »jaz pa 
upam staviti z vama, da bomo po
tem, ko bomo sedli v avto in se od
peljali iz Kamnika, prej kot v eni 
uri hodili po snegu in ledu.« »Ti si 
nor! To je nemogoče! No pa si sezi
mo v roke, tako ali tako si pogorel, 
izgubil boš, dal boš za pivo! Segli 
smo si v roke; stava je padla!

Doma, med preoblačenjem in 
pripravo nahrbtnikov sta Marko in 
Zvone z zanimanjem sledila moje
mu »predavanju, da skozi stoletja ni 
drselo«, ogledala sta si zbirko starih 
lednikov in derez in me začudeno 
spraševala, kje sem dobil vse tisto 
staro železje...

Ko smo se iz Mekinj peljali proti 
Godiču, se je v vsej svoji jesenski 
lepoti odprla panorama s soncem 
obsijanih Grintovcev. Očarana sta 
strmela v nenadoma prikazane gor
ske lepote ob tem pa pridno gle
dala na uro in se muzala, ko smo v 
Stahovici zavili levo v dolino Kam
niške Bistrice. Predno smo se pri
peljali do Doma v Kamniški Bistri
ci, sem rekel: »Ko se bomo vračali, 
vaju popeljem v sotesko Predaselj, 
ki je še nihče ni uspel preveslati s 
kajakom, šli bomo po poti preko 
naravnega mostu, zdaj pa za to ni 
časa, ker hočem dobiti stavo.« »You

are dead man,« sta me zbadala.
Letošnja zima 2005/2006 je bila 

zelo radodarna s snegom, tako da 
so snežni plazovi, ki z vseh koncev 
drvijo v zatrep doline Kamniške Bi
strice, dosegli velike razsežnosti in 
debelino kot že dolgo ne. Na svoji 
poti so podrli ogromno drevja, tako

da je v Koncu pravo razdejanje, 
mala naravna katastrofa. Gozdna 
cesta, ki pelje do tovorne žičnice 
na Kokrsko sedlo, je bila očiščena 
snega in prevozna šele ob koncu 
meseca maja. Zdravko Bodljaj iz 
Kamniške Bistrice, s katerim sem 
pokramljal Pod trato sredi poletja, 
ko je žagal in čistil sproščujočo se 
plazovino in pripravljal drva, mi 
je pravil, da so plazovi presenetili 
marsikaterega gamsa v goščavi. Če 
si se v juniju podal v Konec in malo 
pogledal naokrog, si na grušču kaj 
hitro naletel na šope gamsje dlake 
in njihova obeljena okostja.

Ko sem se v mesecu septembru 
med vzponom proti Kokrskemu 
sedlu s poti med polomljenimi 
debli stoletnih bukev razgledoval 
po okolici, sem na ravnem v izteku 
Kotliške grape, ki je od vseh grap v 
Koncu med letom najdlje v senci, 
opazil še kar veliko (100x80 m) in 
debelo zaplato zelo umazanega sne
žnega plazu. Na teh spoznanjih in 
upanju, da bi nekaj te snežne gmo
te še moralo ostati ldjub letošnjemu 
babjemu poletju, je temeljila moja 
ledena stava.

»Imamo še pol ure časa, točneje 
29 minut,« sta se mi rogala, ko sem 
moral z vzvratno vožnjo zaradi ne
prevozne luknjaste gozdne ceste 
pri odcepu za Jermanco parkirati 
precej nižje kot ponavadi. Avto smo 
pustili pri uravnavi, kjer se prične 
krožna pot skozi Spominski park v 
Kamniški Bistrici. »Dava ti še pol 
ure,« sta se mi rogala. »Hvala, ne bo 
potrebno, zdaj pa le pot pod noge 
in urno naprej,« sem ju priganjal.

Mimo Žagane peči in Čmaževke 
smo se med požaganimi hlodi pre
bili v Konec pod Trato in v soncu 
prišli do prvih podrtih dreves. 
»Spodaj sem vama pozabil pokazati

rdeče oznake na stari bukvi, da bi 
videla, kako visoko je letos segala 
snežna plazovina.« »Ne nakladaj, ne 
izgovarjaj se in ne filozofiraj. Midva 
bi rada hodila po snegu, imaš še 9 
minut in pol,« je rekel Marko.

Napredovali smo po strugi hudo
urnika, ker drugje zaradi podrtega 
drevja ni bilo možno. Kar naenkrat 
smo stali pred 5 m visoko, ne Half 
pipe, ampak Half bowl, ledeno 
gmoto, ki se je v ozadju iztekala v 
razorano melišče. *

»No, koliko je ura?« sem ju zbo
del. »Se pol minute« sta izdavila. 
»Dobil si, stava je tvoja!« »Kako 
je debel, ampak ta pa bo počakal 
zimo«, sta družno zatrjevala in se 
čudila. »Daj potipaj led, gremo še 
gor na plaz,« sem potiskal Zvoneta 
proti ledeni skledi.

Takrat je nastala tudi fotografija 
mojih prijateljev. Medtem ko so 
okoliški gozdovi v Koncu, kar jih 
je še ostalo, že odeti v jesenske bar
ve, pa upognjeno mla do bukovje, 
komaj osvobojeno ledenega okle
pa pretekle zime, veselo brsti in 
poganja zeleno listje in se veseli

življenja, čeprav nova zima ni več 
daleč.

Na lovski preži na Lepem kam
nu smo si »privezali dušo« in po- 
moževali o divjem lovu nekoč v 
Kamniški Bistrici. Od prijateljev 
sem izvedel marsikaj novega o sta
rih puškah kremenjačah, mavze- 
ricah z daljnogledi, pa tudi o Titu 
in Hruščovu, ki sta se tod okoli v 
preteklosti s svojim spremstvom 
večkrat zadrževala na lovu in s 
svojimi ostrostrelnimi puškami 
obvladovala celotno lovišče tja 
do zadnjih trat pod grebeni Kalš- 
ke gore, Legarjev in Podov.

Dan smo zaključili na kosilu, ki 
nam ga je doma pripravila Bran
ka, še prej pa smo se ob vrnitvi 
iz Kamniške Bistrice sprehodili 
skozi sotesko Predaselj. Prijazni 
oskrbnik na Kraljevem hribu nam 
je pokazal porumenele fotografije 
Tita in Ivana Mačka Matije z lova 
na gamse v Kamniški Bistrici....

Da ne pozabim, preizkusili smo 
se tudi v hoji s hoduljami in - pili 
smo pivo, na prijateljstvo, na lep 
dan, na zdravje, pa zaradi ledene 
stave - seveda.

GREGORLOBE

* Izraz Half pipe uporabljajo deskarji 
za snežni kanal.

Pisatelj Tone Svetina v svojem roma
nu Stena iz leta 1973 sicer uporablja 
izraz »skledast sneg«, vendar je s tem 
izrazom opisal le površinsko strukturo 
Triglavskega ledenika in snežišč v Steni, 
izraza Halfboivl v gorniški literaturi še 
nisem zasledil, dejansko pa še najbolj 
ustreza obliki ledene tvorbe, ki smo jo 
videli i3.lO.2OO6 v Kamniški Bistrici 
(Pol sklede). Imena Halfdome si pa leto
šnja pozno jesenska ledena tvorba tam 
v Koncu vseeno ni zaslužila.

Zadnji posnetek ledene znamenitosti je nastal 15. decembra 2006, ko je de
beli plaz že pokril nov sneg... a iz snega brsti mlado bukovje in se veseli 
življenja...



MALI OGLASI
INŠTRUIRAM matematiko 
in fiziko. Tel.: 723-81-57, 04- 
1/322-571.

INŠTRUKCIJE angleščine 
in matematike za osnovno 
in srednjo šolo. Prva infor

mativna ura brezplačna. Tel.: 
031/712-478.

PROSIM, če kdo podari bun
do št. 50-52, gobelin, sliko za
dnje večerje, pekač za peko 
kruha, kolo in harmoniko. 
Tel.: 040/153-937.

IVANKA VERBIČ - HOMAR
(1915 - 2006)

Zahvaljujemo se vsem, ki ste jo pospremili na njeni poslednji 
poti. Hvala duhovniku Pavlu Juhantu za opravljen pogrebni 
obred, pevcem DKD Solidarnost za zapete žalostinke in vsem, 
ki ste darovali cvetje, sveče, denarne darove, nam izrazili pisna 
in ustna sožalja, darovali za svete maše in nam stali ob strani v 
težkih trenutkih. Iskrena hvala tudi urgentni ekipi ZD Kamnik. 

Vsi njeni
Kamnik, december 2006

Tam, kjer si ti, ni sonca, ni luči.
Le t\’oj nasmeh nam v srcu še živi;
nihče ne ve, kako boli,
ko se zavemo Slavi, da te več ni.

Mnogo prezgodaj nas je zapustila 
naša nekdanja sodelavka, 

prijateljica

SLAVICA ČIBEJ
medicinska sestra

Slavi, tvoje iskrenost, neposrednost in poštenost 
nam bodo vedno za zgled.

Sodelavke ZD Kamnik
Januar 2007

ZAHVALA

V 90. letu življenja 

nas je zapustila naša draga mama

ANA OREHEK
rojena VOLKAR

Iskrena hvala vsem, ki ste nam v teh težkih dneh stali 
ob strani, darovali cvetje in sveče ter jo pospremili na 

zadnji poti.

Vsi njeni

December 2006

Zaman je bil tvoj boj, zaman vsi dnevi upanja, 
trpljenja, bolezen je bila močnejša od življenja.

ZAHVALA

Po težki bolezni nas je prekmalu, 
v 72. letu življenja, zapustil dragi mož, 

oče, stari ata, praded, brat in stric

FRANCE ROMŠAK
iz Krivčevega

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sodelav
cem in sosedom za izrečena sožalja, podarjeno cvetje in sveče 
ter spremstvo na njegovi prerani zadnji poti. Hvala tudi mekin
jskemu župniku za lepo opravljen obred, pevcem in trobentaču 

za zaigrano Tišino.
Žalujoči: žena Slavka, hčerka Ema z družino, sin Franci 

z družino, sin Bojan in drugo sorodstvo
Krivčevo, Podstudenec, december 2006

Zaposlimo

- MESARJA (m/ž) in
- POMOČNIKA V MESNICI (m/ž)
Inf. po tel.: 041/767-339, Mesarstvo Rešet, Perovo 25, Kamnik

mnmmmmimmmmm

Usnjarska 9, Kamnik (nasproti nekdanje tovarne Utok) tel.: 83-17-203

UGODNA JANUARSKA PONUDBA!
MALI GOSPODINJSKI /1 
APARATI 10%

<rnELEKTRIČNO 
ORODJE-10%

MIKROVALOVNE 
PEČICE OD-10%

POSODA-15%

•VODOVODNE 
ARMATURE 

OD-10%
•EL. RADIATORJI, 
KALORIFERJI -10%

ijBSš,
•BELA TEHNIKA GORENJE, 

- - BOSCH, ELECTROLUK,

[USSI, BEKO 

SVETILALA-15% *

,' la-

GLASBENI STOLPI, 
TELEVIZORJI-10%

več na www.pemecom.si
AKCIJSKE CENE IN POPUSTI VELJAJO PRI PLAČILU Z GOTOVINO 00 PRODAJE ZALOG 
UGODNO PONUDBO Sl OGLEJTE V NAŠI PRODAJALNI
' BREZPLAČNA DOSTAVA • KREDIT NA MESTU • NKBM, velja za vse banke 

KREDITI GORENJE 1+3 DO 1+24!

Srce tvoje je zaspalo, 
zvon v slovo ti je zapel, 
misel nate bo ostala 
in spomin za večno bo živel.

ZAHVALA

V 84. letu nas je zapustil dragi mož, 
oče, ata, brat in stric

JANEZ NOVAK
iz Mekinj

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri
jateljem in znancem za izrečena sožalja, cvetje, sveče in za 
darovane svete maše. Zahvaljujemo se gospodu župniku Pavlu 
Piberniku za opravljen pogrebni obred z mašo, neveljskim 
pevcem, trobentaču in vsem drugim, ki ste nam stali ob strani 

in bili z nami vse do zadnjega slovesa.
Žalujoči: vsi njegovi

Mekinje, december 2006

Tesno nam je pri srcu, 
če moramo iz privajenega zavetja; 
pozabljamo, da živi staro v novem 
in da si tam tudi ti.

(Tagore)

ZAHVALA

V božičnem jutru nas je zapustil naš 
dragi oče, dedi, brat in stric

GVIDO POMPE
iz Ulice Jakoba Zupana v Kamniku

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri
jateljem in znancem, ki ste se mu poklonili v slovo, ga 
pospremili na njegovi zadnji poti, darovali cvetje in sveče, 
nam pa izrekli sožalje. Hvala tudi gospodu župniku, pevcem 
Solidarnosti, trobentaču, Petru za lepe besede slovesa in vsem, 

ki ste nam kakorkoli pomagali.
Žalujoči: vsi njegovi 

December 2006

Srce tvoje več ne bije, 
bolečine ne trpiš, 
nam pa žalost srca trga, 
solza lije iz oči.
Dom je prazen in otožen, 
ker te več med nami ni.

ZAHVALA
V 85. letu življenja nas je nepričakovano 

zapustil naš dragi ati, ata, tast, stric in 
svak

FRANC BROJAN
iz Šmarce, Jeranova 6

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za 
ižrečene besede sožalja, podarjeno cvetje in sveče ter darove za sv. 
maše in cerkev. Hvala tudi g župnku Janezu Gerčarju za lepo oprav
ljen pogrebni obred, pevcem kvarteta Krt za čutno zapete pesmi in 
trobentaču za odigrano Tišino. Hvala vsem, ki ste kakorkoli sočust
vovali z nami in našega ata pospremili na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči vsi njegovi 
Šmarca, december 2006

Vsl 1 I,

fMk %

EVA

NOV DELOVNI ČAS: 
pon., sreda: 8h-16h, 

tor., četrtek: 13h-19h, 
petek: 8h-19h, 

sobota po naročilu.
Frizerske storitve 

po ugodnih cenah!

Pri pošti na Duplici, Ljubljanska 14b, tel.: 031/676 600

NanoAhernktbni salon
*

• Prvi salon v Kamniku, v katerem si lahko 
privoščite fantastično Nano Masažo, ki 
Vam ozdravi telo in duha s čisto energijo, 
ali pa vas po napornem dnevu popolnoma 
sprosti

• Vedeževanje iz angelskih in ciganskih kart
na podlagi dolgoletnih izkušenj

• Če pa imate kakršnekoli težave aJj želje,
Vam pomagam s posebno Angelsko 
terapijo Lidija Kladnik s.p.

• Vaše najdražje pa presenetite c. dr. Tineta Zajca 17la,
z darilnim bonom Kamnik, tel.: 051/271-751

Umiranje nas ne loči od tistega, 
ki ga ljubimo.
Umiramo lahko milijonkrat.
Smrt nič bolj ne ločuje kot življenje.

' Vedno se bomo vračali v objem tistih, 
ki jih ljubimo,
pa naj nas loči le noč ali smrt.
Edino, kar traja, je ljubezen.

ZAHVALA

V 54. letu nas je zapustil

JOŽE URŠIČ
iz Zagorice

Iskrena hvala vsem, ki ste nam v težkih trenutkih pomagali 
in stali ob strani.

Njegovi
December 2006

Ni smrt tisto, kar nas loči 
in življenje ni, kar druži nas.
So vezi močnejše.
Brez pomena zanje so razdalje, kraj in čas.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri
jateljem in znancem za izrečena sožalja, podarjeno cvetje, 

sveče in darove za maše.
Hvala vsem, ki ste ga pospremih na njegovi zadnji poti, pose
bej še njegovim gasilskim kolegom PGD Nevlje ter g. župniku 

Vinku Podbevšku in pevcem za lepo slovo.
Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA
65. letu nas je mnogo prezgodaj 

zapustil naš dragi

JOŽE FLERIN
po domače Hermanov iz Nevelj

December 2006

Dom zapustil si pokončno, 
odšel v neznano in dokončno. 
In čeprav spokojno spiš, 
z nami še naprej živiš.

ZAHVALA

V 79. letu nas je za vedno zapustil 
naš dragi oče, tast, stari ata, pradedek, 

brat in stric

KAREL PREZELJ
iz Podgorja 93/a

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem za izrečena sožalja, podarjeno cvetje in sveče ter sprem
stvo na pokojnikovi zadnji poti. Iskrena hvala tudi župniku, go
vorniku, pevcem in trobentaču za lepo opravljen pogrebni obred.

Žalujoči: vsi njegovi
Podgorje, december 2006



BJl».nNI Kulturno umetniško orientalsko društvo
BAVANI

F w n vabi k ponovnemu vpisu v začetni tečaj

■ ■■ orientalskega plesa
| U vsako nedeljo od 17.30 -19. ure v Domu kulture Kamnik 
Vabljene na prvo brezplačno predstavitveno vadbo, ki bo v nedeljo 

28. 1. 2007 ob 17. uri
Več informacij: 041 938 074

ttOMO'. ORIENT AEROBIKA
vsak petek od 18.30 do 19.30 v dvorani fitnesa Vita Fit

Več informacij: 041 826 372 - Nataša
www.kuod-bayani.com

STEKLARSTVO IRMI 
HOMEC - DOMŽALE
01/721 57 17, 01/722 70 89 
ISDN 01/722 89 97, 01/722 89 98

* ALU in PVC okna in vrata
* izdelava termopan stekla
* brušenje stekla in ogledal
* izdelava izbočenih stekel
* peskanje stekel
* fuzije - vitraži
* okvirjanje slik

iSffJPcommerce
'®(pS® gfeg® Soa /p®oo

mi OLJE
Hu&att

UGODNE CENE - MOŽNOST PLAČILA NA OBROKE
0 080 22 36 www.hp-commerce.si

Podjetje
IZOLACIJA ZORMAN TEAM d.o.o.

IZOLACIJAzorman
team

Objavlja prosto delovno mesto:

- gradbeni tehnik (m/ž)
za izdelavo kalkulacij, obračunavanje izvršenih del, vodenje 
gradbenih dnevnikov

Pogoji: srednješolska izobrazba, 2 leti delovnih izkušenj na 
gradbišču, poznavanje dela z računalnikom, vozniški izpit B- 
kategorije

Nudimo zaposlitev za določen čas z možnostjo podaljšanja.

Vaše prijave pričakujemo na naslov:
Izolacija Zorman team d.o.o., Gornji log 2, 1241 Kamnik.

Mschlenk
Podjetje Kamnik-Schlenk d.o.o.
Fužine 9, 1240 Kamnik
objavlja prosto delovno mesto

Kontrolor kakovosti 2
Pogoji:
- kemijski tehnik (V. stopnja)
- znanje tujega jezika (nemški ali angleški jezik) 1
- poznavanje programskih orodij (VVord, Excel)
- zaželene delovne izkušnje
Delo se sklepa za skrajšan delovni čas (5 ur) za dobo 
3 mesecev z možnostjo podaljšanja.
Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev, priporočili 
in z življenjepisom pričakujemo v 8 dneh po objavi na zgoraj 
navedenem naslovu.

Si Mercator Center Kamnik
Najboljša ponudba, najboljše cene.

y EUR 
1.867?■« smetano

Skodelica
s podstavkom, 6 • delna garnitur

imi vrč

Vrč
za čaj, 1.5 litra

vabi s prazničnimi dogodki 
in najboljšo ponudbo
v petek. 12, januarja, ob 17. uri:
Igrana predstava za otroke 
Novi koledar
v soboto. 13. januarja, od 10. do 12. ure:
Zabava s Podokničarjem 
in ansamblom UNIKAT
v petek. 19. januarja, od 16.30 do 19. ure:
Ustvarjalna delavnica Ptičje 
hišice
v soboto. 20. ianuaria. od 10. do 12, ure:
Zabava s Podokničarjem 
in ansamblom POLKA PUNCE

ZIMSKA SEZONSKA RAZPRODAJA 
TEKSTILA NA TEKSTILNEM 
ODDELKU HIPERMARKETA 

KAMNIK, V MODIANI 
IN INTERSPORTU, OD 8. 1.
DO VKLJUČNO 29. 1. 2007!

■ V

in trda tla, nosilec nastavkov, krtača za parket

'V/EUR
17.949?

aucitf mn.
'

Center tehnike in gradnje Črnuče ; i
: r • • : : •%%% : ‘ ” e \’

Pot k sejmišču 32, Ljubljana - Črnuče
od ponedeljka do sobote: od 8. do 20. ure

Kdor le na začetku letd

popusta
od 400 EUR 

do 2.000 EUR
■■i

_______ .

popusta
nad 2.000 EUR

Popusti veljajo glede 
na vrednost nakupa 

za programe tehnike, 
gradnje in pohištva. 

Ob priznanih 
popustih v celoti 

velja tudi bonitetni 
sistem Mercator

jetrn °
Merca]

1*


